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Fosnavåg, 27.11.14 
 
 
Arnulf Goksøyr 
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OFFENTLEG SAKLISTE: 
 
 
 
 

Saksnr Innhold 

PS 220/14 Godkjenning av innkalling og sakliste 

PS 221/14 Protokoll frå førre møte 

PS 222/14 Delegerte saker 

PS 223/14 Referatsaker 

PS 224/14 Søknad om startlån – U.offl. § 13 

PS 225/14 Veg frå Myklebust til Campus - 
godkjenning og finansiering 

PS 226/14 4. Handsaming.  Budsjett 2015 og 
Økonomiplan 2015-2018 

PS 227/14 Ekstern gjennomgang av 
organisasjon, struktur og tenestenivå. 

PS 228/14 Detaljreguleringsplan for FV 654 Indre 
Herøy kyrkje - Stokksundbrua.  
Utlegging til offentleg 
ettersyn/høyring. 

PS 229/14 Områdereguleringsplan for Fosnavåg 
hamn - oppheva plan - vegen vidare 

PS 230/14 Reguleringsplan gang- og sykkelveg 
Sandvika - Stokksundkrysset FV 10 - 
offentleg ettersyn 

PS 231/14 Kjøp av grunn - Rogne AS 

PS 232/14 Fristadbygget -eigarstrategi 

PS 233/14 Budsjettendringar 2014 

PS 234/14 Kommunedelplan trafikktrygging 
2015-2018 - Slutthandsaming 

PS 235/14 Kommunereform - lokal framdriftsplan 



 

 

 
 

 Delegerte saker frå avdelingane 

DS 43/14 Gnr 34 Bnr 22 - Klage på gebyr 

DS 44/14 Gnr 34 Bnr 22 - Klage på gebyr 

  

 

Referatsaker 

RS 57/14 Søknad om gåve til Lions Røde Fjær 
2015 



 



PS�220/14�Godkjenning�av�innkalling�og�sakliste

PS�221/14�Protokoll�frå�førre�møte

PS�222/14�Delegerte�saker

PS�223/14�Referatsaker



 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: LSH Arkivsaknr: 2014/14 
    Arkiv: L81 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

225/14 Formannskapet 03.12.2014 

 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
VEG FRÅ MYKLEBUST TIL CAMPUS - GODKJENNING OG FINANSIERING     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
 

1. Herøy kommune vedtek å bygge vegarm frå Myklebust til Campus. 
 

2. Herøy kommune vedtek å løyve 11,8 mill kroner til prosjektet. Løyvinga vert 
finansiert ved låneopptak. 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Anleggs- og drifsavdelinga v/Lene S. Huldal, her 
Statens vegvesen v/Arne Leikanger, arne.leikanger@vegvesen.no  
Økonomileiar, her 

mailto:arne.leikanger@vegvesen.no


Side 2 av 4  

 

 
Vedlegg: 
1 Avtale med SVV 
2 Oversiktskart 
3 Avtale med grunneigar gnr/bnr 37/50 
 
Bakgrunn: 
Vedtak i K-sak 20/14, 27.02.2014: 

1. Herøy kommunestyre bed administrasjonen hente inn anbod på bygging av 
vegarm frå FV 654 Myklebust til kulturhusområde/badeland snarast råd. 
Kostnadsoverslag og finansiering skal leggast fram for kommunestyret for 
endeleg avgjerd før bygging av vegarma.  

2. Herøy kommune godkjenner utkast til avtale mellom Herøy kommune og 
Statens vegvesen.  

3. Ordførar har fullmakt til å signere avtalen på vegne av kommunen. 
 
Prosjektet er no detaljprosjektert og anbod er henta inn. Denne saka gjeld 
finansiering og endeleg vedtak om å byggje vegen.  
 
Saksopplysningar: 
Dagens situasjon 
I februar 2015 skal nytt badeland stå ferdig og vil føre til auka trafikkbelastninga på 
eksisterande veg (Lisjebøvegen frå kyrkja og ned til Campusområdet). Det er 
allereie mykje trafikk på denne vegen, hovudsaklig knytt til skule og fritidsaktivitetar. 
Vegen er ikkje dimensjonert for bussar og det er lite rom for utviding på dei smalaste 
punkta.  
  
Ny veg 
Den nye vegen som er planlagt frå Myklebust til Campus skal i framtida inngå som 
ein del av ny innfartsveg til Fosnavåg. Kommunen skal etter inngått avtale med 
Statens vegvesen, drifte vegen fram til fylket tek over når resten av innfartsvegen er 
utbygd. Som følgje av dette så skal Statens vegvesen ha høve til å møte ved 
byggemøte og deira tidsbruk skal fakturerast kommunen.  
 
Ny tilkomst til Campusområdet vil medføre ei sikrare trafikkavvikling og inkluderar 
også gang- og sykkelveg og komplett veglysanlegg. Den nye vegen er også viktig i 
beredskapssamanheng. 
 
Steinmasser 
I samband med utbygging av uteområdet ved Campus har det vorte teke ut store 
mengder fjell. Overskotsmassane etter at uteområdet og vegbygginga på Campus-
området er ferdig opparbeidd ligg i deponi i/ved rundkøyringa til framtidig 
innfartsveg. Utsprenging og opparbeiding av uteområde og veg er kosta av 
kommunen i eit eige prosjekt. Ein ser det som prinsipielt korrekt og formålstenleg at 
inntekter og utgifter vert postert på det prosjektet dei høyrer til. Dvs. at 
deponimassane bør ha ein verdi som ei inntekt for uteområdet og som ein kostnad 
for den nye vegen til Campus.    
 
Med bakgrunn i ovanståande har ein rekna med verdien av steinmassane som ein 
kostnad for å få fram kommunen sitt reelle bidrag til framtidig innfartsveg. Verdien av 
steinmassane som ligg i deponi er stipulert  med bakgrunn i nyare erfaringstal. 
  



Side 3 av 4  

 

Steinmassane som ligg i deponi er ikkje tilstrekkeleg til bygging av heile vegtraseen. 
Ein har såleis føresett at eit areal (regulert til parkering) med fjell som ligg inntil 
parkeringa ved Ytre Herøy ungdomsskule(YHU) vert planert og at fjellmassane 
(anslagsvis 3500 m3) vert nytta i vegtraseen. Dette vil gi moglegheit for om lag 35 
nye parkeringsplassar ved YHU/idrettsområdet. Det må i tillegg truleg hentast ut ein 
del fjellmasser frå Mjølstadneset.     

Status anbodskonkurranse  
Det kom inn 6 tilbod. Tilboda er evaluerte og tildeling av kontrakt er gjort. Frist for 
merknadar på tildeling er ikkje ute når denne saka vert skriven.  
 
Kostnadar 
Herøy kommune har fått  tilsegn på 10.000.000 kr i RDA-midlar til vegutbygginga, 
noko som er for lite i forhold til total prosjektkostnad. Sjå kostnadsoppsett nedanfor. 
 
Til no har det påløpt kostnadar til  

 grunnerverv 

 grunnundersøking 

 arkeologiske registreringar 

 prosjektering 

 prosjektoppfølging 

 omlegging av eksisterande avlaupsanlegg 
 
Vidare kostnadar vil hovudsakleg vere knytt til prosjektoppfølging både for 
kommunen og vegvesenet, kostnadar med bygging av veg og kostnadar som følgje 
av grunnavtale. I K-sak 114/13 vedtok Herøy kommune grunnavtale med eigar av 
gnr/bnr 37/50 (sjå vedlegg) som forpliktar kommunen til ein del arbeid på bygget og 
tilstelling av uteområdet, kostnadane er stipulerte.  
 
Kostnadsoppsett: 

Grunnerverv 4 084 127kr      

Stipulert kostnad grunnavtale gnr. 37 bnr.50 500 000kr         

Grunnundersøking 200 860kr         

Arkeologi 1 117 856kr      

Prosjektering 300 000kr         

Masser frå eksisterande deponi 3 900 000kr      

Tilbodssum entreprenør 9 600 000kr      

Uføresett 1 027 157kr      

Prosjektoppfølging 450 000kr         

Prosjektoppfølging Statens vegvesen 120 000kr         

Omlegging avlaupsanlegg 500 000kr         

Sum prosjektkostnad 21 800 000kr     
Alle beløp ekskl.mva. 

 

Prosjektkostnad 21 800 000kr          

-Tidlegare tilskot RDA 10 000 000kr          

=Behov for løyving 11 800 000kr           
Alle beløp ekskl.mva 
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Vurdering og konklusjon: 
Campusområdet femnar om både kulturhus, badeland, aktivitetspark og 
idrettsområde, samt tilkomst vidare til barne- og ungdomsskule. Dette akkumulerer 
trafikk av både køyrande, gåande og syklande nær sagt heile døgnet. Med den 
trafikkauken som må påreknast når Sunnmørsbadet opnar vurderer vi den nye 
vegen som avgjerande for ei forsvarleg trafikkavvikling.  
Vi vurderer vegarma som særs viktig for å få ein god tilkomst til området, ikkje berre 
for mjuke trafikantar og bilistar, men også i beredskapsamanheng. For beredskapen 
gir den nye vegen auka tryggleik og moglegheit for innsats ved uønska hendingar.  
 
Total prosjektkostnad er stor sett opp mot antal meter veg som skal byggast. Dette 
må sjåast i samanheng med at vegarma på 300m er ein liten del av ein større 
innfartsveg. Dei store grunnlagskostnadane knytt til grunnerverv og arkelologi er 
med på å gi eit skeivt bilete av kostnadane når innfartsvegen vert bygd stykkevis.  
 
Det er til no rekneskapsført det meste av grunnlagskostandar som grunnerverv, 
arkeologi, prosjektering, grunnundersøkelse og omlegging av avlaupsanlegg på 
prosjektet. Vidare er det skriven under på avtale med vegvesenet som regulerer 
kommunen si bygging av vegen. Vi ser det som naturlig at med alt arbeid og 
kostnadar som er lagt i prosjektet til no, samt føringane som er lagt ved at avtalen 
med vegvesenet er inngått, at vegen vert bygd.  
 
Med bakgrunn i ovanståande saksutgreiing og ei total vurdering av saka vil 
rådmannen tilrå at kommunestyret vedtek å bygge vegarma frå Myklebust til 
Campus. Dette inneberer ei løyving på 11,8 mill kroner som må lånefinansierast.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Den nye vegen har gang- og sykkelveg med flott utsikt mot naturreservatet 
Myklebustvatnet. 
Konsekvensar for beredskap: 
Vegen bedrar tilkomst for beredskap til Campusområdet, samt gir fleire 
innsatsmoglegheiter. 
Konsekvensar for drift: 
Det vert 300m veg som skal vedlikehaldast, noko som utgjer om lag 29.500kr (tal frå 
2013) i auka driftsutgifter. Vegarma er ein del av innfartsvegen til Fosnavåg og ved 
realisering av resten av innfartsvegen vil Statens vegvesen ta over drifts- og 
vedlikehaldsansvaret for vegarma. Det er ikkje bestemt når dette skal skje. 
Konsekvensar for økonomi: 
For å utføre utbygginga må det gjerast låneopptak på kr 11.800.000 som gir årlege 
rente- og avdragskostnadar om lag kr 400.000. 
 
 
 
Fosnavåg, 23.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Lene Søvik Huldal 
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4. HANDSAMING.  BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN 2015-2018     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 

15 Kommunestyret vedtek budsjettet for 2015 og økonomiplanen for perioden  

2015-2018 På grunnlag av dei rammer og føresetnader som er fastsett i denne 
planen. 

 
 

 

 

 
 
Særutskrift: 
 

- Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
- Vest Kontroll AS 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Avdelingane, her 
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Vedlegg: 

- Oversikt over nye vedtekne drifts- og investeringstiltak 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
I formannskapsmøtet den 25. november vart det lagt fram slikt forslag til vedtak: 
 
 
 

1. Kommunestyret vedtek følgjande strategi: 

Herøy kommunestyre ser folketalsvekst og positivt omdøme som dei to mest 
sentrale indikatorane for positiv utvikling. Kommunestyret vedtek følgjande 
strategi for dei 4 programområda i økonomiplanperioden: 
 
Arbeidsmiljø 
- utvikle gode leiarar på alle nivå gjennom systematisk leiarutvikling 
- utvikle kompetansen til dei tilsette med bakgrunn i organisasjonen sitt 
  behov 
 
Tenester 
- Tilpasse tenestenivået og folk sine forventingar til det kommunen kan 
  levere innanfor tilgjengelge ressursar 
- Leggje vekt på kvalitet og kompetanse på dei tenestene kommunen 
  leverer 
- Utføre god sakshandsaming i samsvar med forvaltningslova. 
 
Lokalsamfunn 
- Leggje til rette for bustadbygging 
- Satse på kultur og oppleving 
- Omdømebygging 
 
 
 
Økonomi 
- Streng prioritering i drifta 
- Satse på tiltak som frigjev ressursar 
- Byggje opp bufferfond 
- Ta ut synergiar gjennom samarbeid 
 

2. Rammene til dei ulike avdelingane blir slik i 2015 (runda av til næraste kr 5.000,-). 

 

Område Brutto Brutto Netto Netto  

  Utgift 2015 Inntekt 2015 Utgift 2015 
budsjett 

2014 

Pol. Leiing 4.150 120 4.030 3.695 
Adm leiing 6.300 2.180 4.120 3.320 
Servicetorget 4.150 830 3.320 3.000 
Fellessekretariatet 2.405 195 2.210 2.185 
Økonomiavd 6.120 470 5.650 6.160 
Pers og org. avd 10.120 2.060 8.060 8.235 
IKT 5.670 470 5.200 4.550 
Overføringar til andre 34.830 25.850 8.980 8.800 
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Barnehageavdelinga 68.065 3.835 64.230 61.680 
Skuleavdelinga 126.350 17.540 108.810 109.900 
Barn, familie og helse 48.255 10.060 38.195 34.545 
Pleie og omsorgsavd. 125.490 19.840 105.650 101.730 
Bu- og habilitering 49.000 11.130 37.870 36.285 
Sosial og flyktning 14.960 5.365 9.595 9.520 
Kulturavdelinga 17.995 9.475 8.520 8.020 
Utviklingsavdelinga 8.675 2.885 5.790 6.330 
Anlegg og driftsavd. 39.790 23.830 15.960 12.240 
Eigedomsavdelinga 32.870 15.595 17.275 15.140 

Samhandlingsreforma 295 295 0 12.400 

  
3. Herøy kommune vedtek den gjeldande maksimalsatsen for inntektsskatteøre 
      for år 2015. 
 
4.   Kommunale avgifter, betalingssatsar, husleiger og eigendelar vert prisjustert 
Om ikkje anna vert bestemt særskilt. 
 
5.   Det vert vedteke slike endringar i betalingssatsane: 
a) Barnehagesatsane følgjer den statlege maksimalprisordninga i 2015. 
Kr 2.580,- for heil plass + matpengar kr 300,-. 
b) Husleiga for kommunale utleigebustadar vert regulert årleg etter kontraktsdato dersom 
endringa i konsumprisindeksen for same periode er positiv. Ved inngåing av ny 
husleigekontrakt vert veiledande husleige for leigeobjektet vurdert opp mot og eventuelt 
regulert til same nivå som for tilsvarande kommunale leigeobjekt. Dersom husleigesatsen for 
eit eller fleire kontraktsforhold avvik frå gjengs leige, kan forvaltar regulere husleiga til gjengs 
nivå i tråd med krava i husleigelova.  
c) Vaksinasjon kr 350,- pr konsultasjon + dekning av vaksinekostnader. 
d) Abonnementsordninga for heimetenestene vert slik: 
(Pr. 1.5.14 er 1 G kr. 88.370,- 

 Timepris:  kr 250,-  (kr 240,- i 2014) 

 2-3 G – Kr 1.000,- per mnd       (kr    960,-) 

 3-4 G – Kr 1.300,- per mnd       (kr 1.220,-) 

 4-5 G – kr 1.600,- per mnd        (kr 1.500,-) 

 Over 5 G – kr 1.900,- per mnd  (kr 1.850,-) 

e) Leige tryggleiksalarmar kr 300,- per månad (kr 300,-). 
f) Korttidsopphald institusjon kr 142,- pr døgn (kr 137,-) 
   Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar 
    i tråd med sentrale justeringar. 
g) Dagplass ved institusjon kr 74,- pr dag (kr 72,-).  
    Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar 
    i tråd med sentale justeringar.  
h) Sal av middag ved institusjonane kr 80,- pr middag (kr 75,-) 
i) Utkøyring og sal av middag frå institusjonane kr 100,- pr middag (kr 90,-) 
j)  Kurdøgnprisen for opphald i institusjonane (sjukeheimane) vert sett til   
    kr             (kr 1.776,- per døgn i 2014.  2015 blir først kjent når budsjettet til  
    PO er vedtatt – når tilrådinga til K-styret er kjent) 
k) Andre avgifter, betalingssatsar etc vert auka med 3,0 % 
l) Tilknytningsavgift for kloakk, kloakkgebyr, feieavgift, 
    renovasjonsavgift, avgift for tvungen slamtømming, elevavgift kulturskulen,  
    prisar i skulefritidsordninga (SFO),  og gebyrsatsane for byggesakshandsaming, 
    oppmåling, planarbeid etc vert fastsett for 2015 gjennom eigne vedtak i kommunestyret. 
m) Festeavgift vert sett til kr. 130.- pr. år pr. grav. (opp kr 5,- per år) 
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6.  Herøy kommunestyre har lagt til grunn eit forventa utbytte frå Tussa Kraft AS på  
     minimum kr 7.100,- pr aksje og ber rådmannen gjere selskapet merksam på   
     dette. 
 
7.  Budsjettet for 2015 fører til slike nye faste stillingsheimlar: 
     a)  0,75 årsverk PO (kreftsjukepleiar) 
 
8.   Det vert lagt fram særskilde saker for handsaming av avtalevilkår og økonomisk 
      deltaking når søknad ligg føre når det gjeld saker knytt til planlegging og 
      utbygging i samband med næringsutvikling og infrastrukturanlegg. 
 
9. Kommunestyret ynskjer ein ekstern gjennomgang av organisering, struktur og 

tenestenivå, for å sjå kvar drifta kan effektiviserast. Ein plan for dette må snarast råd 

leggast fram for kommunestyret for handsaming. Fram til denne planen er godkjent 

innfører kommunestyret stans i tilsetting og vikarbruk i alle vakante stillingar, med unntak 

av turnusstillingar, undervisningsstillingar, stillingar knytt til ressurskrevjande brukarar, 

samt reinhald.  

 
a. Ved presserande behov for tilsetting i vakant stilling skal dette avgjerast av 

formannskapet.  

b. Rådmannen får fullmakt til å utføre kontinuerlige budsjettendringar knytt til dette. 

 
11. Budsjettrapportering og rapportering etter måltal skal skje kvart tertial 30.04  
      og 31.08. 
 
12. Kommunestyret vedtek eit låneopptak på NOK  106,0 mill for 2015. Ordførar  
      og/eller rådmann får fullmakt til å ta opp og godkjenne lånevilkåra innanfor  
      oppgitt låneramme i budsjettet. 
 

13 Kommunestyret vedtek låneporteføljen til Herøy  kommune, og alle lån i porteføljen kan 

vere aktuelle for refinansieringar i budsjettåret 2015. Rådmannen står fritt til å betale 

budsjetterte avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg 

vedtak. 

 
14 Rådmannen får fullmakt til å utføre budsjettendringar for det som vedkjem refusjon 

sjukeløn opp mot vikarutgifter, samt endringar knytt til mva kompensasjonen. 

 
15 Kommunestyret vedtek budsjettet for 2015 og økonomiplanen for perioden  

2015-2018 På grunnlag av dei rammer og føresetnader som er fastsett i denne 
      planen. 

 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
I møtet vart det gjort vedtak i alle punkt (+ eit tillegsspunkt) med unntak av nr 15.  Ein 
legg opp til at det vert gjort vedtak på dette punktet i samsvar med dei vedleggs om 
vert lagt fram for formannskapet. 
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Konsekvensar for folkehelse: 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Konsekvensar for økonomi: 
 
 
 
Fosnavåg, 27.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 









































 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
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    Arkiv: 124 
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 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
EKSTERN GJENNOMGANG AV ORGANISASJON, STRUKTUR OG 
TENESTENIVÅ.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret ber om at det vert innhenta tilbod frå KS Konsulent om ein 
KOSTRA- analyse der kommunen m.a. ynskjer å få fram kvar det er eit 
handlingsrom for innsparing. 
 
Ordføraren får fullmakt til å underskrive kontrakten. 
 
Kommunen skal søkje KS om OU- midlar til finansiering av analysen. Eventuelle 
kostnader utover dette skal dekkjast av kurs/opplæringsbudsjettet. 
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Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
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Vedlegg: 
 

- Alternative modeller/metoder for omstillingsarbeid i Herøy kommune. 
 
Saksopplysningar: 
 
Formannskapet har kome med slik tilråding i pkt. 9 i sak om budsjett 2015 og 
økonomiplan 2015-2018: 
 
«Kommunestyret ynskjer ein ekstern gjennomgang av organisering, struktur og 
tenestenivå, for å sjå kvar drifta kan effektiviserast. Ein plan for dette må snarast råd 
leggast fram for kommunestyret for handsaming. Fram til denne planen er godkjent 
innfører kommunestyret stans i tilsetting og vikarbruk i alle vakante stillingar, med 
unntak av turnusstillingar, undervisningsstillingar, stillingar knytt til ressurskrevjande 
brukarar, samt reinhald. 
 

a. Ved presserande behov for tilsetting i vakant stilling skal dette avgjerast av 
formannskapet. 

b. Rådmannen får fullmakt til å utføre kontinuerlege budsjettendringar knytt til 
dette.» 

 
Administrasjonen har vore i kontakt med KS konsulent ved Håvard Moe om korleis 
ein slik gjennomgang kan gjennomførast. Håvard Moe skriv slik i e-post av 16.  
november 2014: 
 
«Vedlagt følger en skisse på tre ulike modeller som dere kan velge å jobbe ut i fra. 
Dette er altså ikke et formelt tilbud, men mer beskrivelse av tre ulike verktøy/metoder 
dere kan benytte med et (relativt presist) prisoverslag fra KS-K. Verktøyet 
Kommunekompasset er det bare KS-K som kan levere (på vegne av KS) 
 
Hvis det handler om å spare penger, så er min klare anbefaling at dere starter med 
en KOSTRA-analyse for så eventuelt å gå dypere inn i de tjenestene der behovet for 
omstilling er størst (her har vi mange andre verktøy/metoder avhengig av hva 
utfordringene er). Hvis det i tillegg også handler om organisasjonsarbeid/utvikling 
anbefaler jeg Kommunekompasset. Hvis dere ønsker referanser på disse to 
verktøyene så kontakt Einar Vik Arset i Ulstein (avsluttet høsten 2013) eller Andreas 
Christian Nørve i Vanylven (pågår nå). 
 
Det er selvfølgelig også mulig å lage en kombinasjon av en KOSTRA-analyse med 
en organisasjonsevaluering (se Vågå-evaluering som sendes over i egen e-post) 
 
Gi lyd når dere har sett på det og på hva dere ønsker eventuelt ønsker et konkret 
tilbud på.» 
 
Dersom kostnaden overstig 100.000 kr må kommunen innhente tilbod frå fleire 
leverandørar. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Dei større kompetansemiljøa i Noreg på omstilling/effektivisering i kommunal sektor 
er KS Konsulent og Agenda Kaupang. KS Konsulent har vore mest brukt i vårt 
område. Etter å ha sjekka referansar, vil eg rå til at vi innhentar formelt tilbod frå KS 
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Konsulent. I første omgang vil eg rå til at vi innhentar tilbod på ein KOSTRA- 
analyse. Eg legg til grunn at mesteparten av kostnaden vert finansiert av OU- midlar 
frå KS. Eventuelle kostnader utover dette vert å dekkje av kurs-
/opplæringsbudsjettet. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Effektivisering av drift. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Effektivisering av drift. 
 
 
 
Fosnavåg, 26.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
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Sakshandsamar: HR Arkivsaknr: 2012/52 
    Arkiv: Q12 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

228/14 Formannskapet 03.12.2014 
 
 
 
DETALJREGULERINGSPLAN FOR FV 654 INDRE HERØY KYRKJE - 
STOKKSUNDBRUA.  UTLEGGING TIL OFFENTLEG ETTERSYN/HØYRING.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
Formannskapet vedtek, i medhald av PBL § 12-10, at forslag til 
detaljreguleringsplan med tilhøyrande reguleringsføresegner for FV 654 Indre 
Herøy Kyrkje – Stokksundbrua vert utlagt til offentleg ettersyn i 6 veker.  
Samstundes skal planforslaget sendast aktuelle høyringsorgan til uttale. 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde 
Møre og Romsdal Fylkeskommune, Fylkeshuset, 6404 Molde 
Statens Vegvesen Region Midt, Fylkeshuset, 6404 Molde 
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Vedlegg: 
Planhefte Reguleringsplan Indre Herøy kyrkje - Stokksundbrua, datert 
november 2014, og innehaldande plankart, føresegner, planomtale, vurdering 
av innkomne merknader, plandetaljar og støyvurdering. 
 
 
Saksopplysningar: 
 
BAKGRUNN: 
 
Ein detaljreguleringsplan for FV 654 Indre Herøy Kyrkje – Stokksundbrua samt for ei 
mindre strekning av FV 10 i retning Sandvika har vore under arbeid sidan hausten 
2011.  Arbeidet har vore utført i regi av Statens Vegvesen og i nært samarbeid med 
Herøy kommune.  Eit planforslag med tilhøyrande føresegner og planomtale m.m. er 
no klart for politisk behandling med sikte på offentleg ettersyn/høyring. 
 
 
PLANEN OG PLANPROSESSEN TIL NO: 
 
Formålet med planen er å legge til rette for ei betre og meir direkte lineføring for FV 
654 frå Stokksund skule/Indre Herøy kyrkje og i retning Stokksundbrua/Fosnavåg.  I 
tillegg til dette er det eit like viktig formål å betre forholda for gåande/syklande på 
den same strekninga samt på deler av ny FV 10 i retning Sandvika.   
 
Statens Vegvesen peikar i planomtalen på følgjande målsetjingar for planforslaget 
og for ferdig vegprosjekt: 
 

 Redusere talet på trafikkulykker og redusere skadeomfang på dei ulykkene 
som skjer. 

 Betre framkomelegheita og redusere køyrety- og tidskostnader. 

 Betra framkomelegheit og tryggleik for gang-/sykkeltrafikk. 

 Legge minst mogleg beslag på verdfulle arealressursar. 

 Skape færrast moglege konflikter i høve til dagens arealbruk, medrekna 
landbruk. 

 Ta vare på menneske og bumiljø på ein miljøvenleg måte. 

 Betre miljøforholda med spesiell vekt på trafikkstøy i bustadområde. 

 Legge vekt på å redusere barriereeffektar som dagens veg skaper. 

 God landskapstilpassing for og utforming av det nye veganlegget. 
 
Statens Vegvesen annonserte med brev av 29.08.2011 oppstart for detaljregulering 
FV 654 Indre Herøy Kyrkje - Stokksundbrua.  Grunnlaget for dette var mellom anna 
at det i handlingsplanen for fylkesvegar 2010-2019 var avsett midlar til gang- og 
sykkelvegtiltak på den aktuelle strekninga.   
 
Frist for innspel til planarbeidet var sett til 10.10.2011.  Det vart for øvrig halde eit 
informasjonsmøte om planarbeidet på Herøy rådhus den 28.09.2011.   
 
I samband med oppstartannonseringa kom det innspel til planarbeidet frå følgjande 
offentlege instansar, organisasjonar og privatpersonar: 
 

 Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
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 Møre og Romsdal Fylkeskommune 

 Søre Sunnmøre Landbrukskontor 

 Tussa Nett AS 

 Opplysningsvesenets Fond 

 Stokksund skule 

 Fjord1 Buss AS 

 Tjørvåg Idrettslag 

 Stokksund grendalag 

 Sandvika Vel 

 Sokneprest Knut Magne Dalsbø 

 Beate og Ivar Ørstavik 
 
I planomtalen har Statens Vegvesen lista opp og vurdert/kommentert dei ulike 
innspela og desse vil difor ikkje verte ytterlegare omtala her.  Vegvesenet har etter 
oppstartsannonseringa arbeidd vidare med reguleringsplanen og med ulike interval 
konsultert kommunen administrativt omkring ein del utfordringar og vegval i arbeidet.  
 
Statens Vegvesen har no oversendt forslag til detaljreguleringsplan med tilhøyrande 
føresegner og planomtale.  Hovudelementa i planen kan oppsummerast som følgjer: 
 

 Ny FV 654 tek av frå dagens veg like innanfor Stokksund skule og kjem innatt 
på dagens veg ved starten på Stokksundbrua. 

 Ny FV 10 frå kryss med ny FV 654 og til dagens kryss mellom fylkesvegane. 

 Ny og samanhengande gang- og sykkelveg/fortau med planfri kryssing av ny 
FV 654 (undergang) frå Stokksund skule til dagens kryss mellom FV 654 og 
FV 10. 

 Dagens fylkesveg nord for ny FV 654 vert samleveg til Stokksundområdet. 

 Dagens fylkesveg sør for ny FV 654 vert bustadveg for tilstøytane eigedomar. 

 Etablering av ny og større kollektivhaldeplass med tilhøyrande 
parkeringsområde ved Stokksund skule. 

 Etablering av busslommer langs ny FV 654 på begge sider av den planfrie 
kryssinga av fylkesvegen. 

 Nytt bustadområde for konsentrert busetnad mellom ny FV 654, ny FV 10 og 
dagens FV 654 (området er i anleggsperioden forutsett nytta til anleggs- og 
riggområde). 

 Områda mellom ny og gamal veg, mellom gang-/sykkelveg og ny veg samt 
ein del langsgåande areal på begge sider av vegane er regulert til annan 
veggrunn/grøntareal. 

 Det er forutsett etablert støyvollar langs/mot Stokksund skule samt på område 
der det er lagt opp til skjerming av div. andre eksisterande og planlagde 
bustadområde. 

 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen viser til at planarbeidet har vore gjennomført i nært samarbeid mellom 
kommunen og Statens Vegvesen.  Det oversende plankartet har ein del plantekniske 
manglar.  Det viser imidlertid korrekt arealbruk og er elles tilfredsstillande nok med 
tanke på presentasjon av dei ulike elementa i reguleringsplanen.  Rådmannen rår 
såleis til at planforslaget med tilhøyrande føresegner m.v. vert lagt fram for vedtak 
om offentleg ettersyn og innhenting av uttalar frå aktuelle høyringsinstansar.  Dei 
plantekniske manglane vil måtte rettast opp i den vidare planprosessen. 
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Det kan elles nemnast at det pågår arbeid med reguleringsplan for gang- og 
sykkelveg frå Rafteneskrysset og i retning Sandvika.  Denne planen har direkte 
kopling til no framlagde plan i det ovannemnde krysset.   
 
For meir detaljert informasjon om det no framlagde planforslaget viser ein for øvrig til 
det vedlagde planmaterialet frå Statens Vegvesen.  Vegvesenet vil etter vedtak om 
høyring/offentleg ettersyn ta seg av alt arbeid som følgjer av høyringsprosessen.  På 
nyåret vil det verte avsett tid til ein kontordag på Herøy rådhus der den einskilde 
grunneigar, interessent m.v. kan møte representant(ar) frå Statens Vegvesen og få 
høve til nærare orientering om og drøfting av ulike sider ved planforslaget.  Dato for 
dette møtet er ikkje fastlagt, men det vil verte annonsert på vanleg måte i lokalavis 
og på nett.   
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Planen vil innebere ei betring både for trafikktryggleiken og bumiljøa i dei 
tilstøytande områda og vil såleis ha positiv effekt på folkehelsa. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Planen vil gi eit ryddigare og meir lettforståeleg trafikkbilete og vil med det ha positiv 
effekt på beredskapen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Planen legg opp til at ein del tidlegare fylkesvegstrekningar samt nye gang- og 
sykkelvegar/fortau vert overført til kommunal drift. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Med tilvising til påpeika driftskonsekvensar ovanfor vil prosjektet etter fullføring også 
ha økonomiske konsekvensar for kommunen. 
 
 
 
 
Fosnavåg, 19.11.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Hallvard Rusten 
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Sakshandsamar: BSS Arkivsaknr: 2012/33 
    Arkiv: L12 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

229/14 Formannskapet 03.12.2014 
 
 
 
OMRÅDEREGULERINGSPLAN FOR FOSNAVÅG HAMN - OPPHEVA PLAN - 
VEGEN VIDARE     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
Formannskapet går inn for at forslag til plankart og føresegner for Notaneset vert 
sendt på avgrensa høyring til aktuelle instansar. 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
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Vedlegg: 

1. Brev frå fylkesmannen i Møre og Romsdal, datert 2.7.2014. 
 
Bakgrunn: 
Herøy kommunestyre eigengodkjende områdereguleringsplan for Fosnavåg hamn i 
møte 27.6.2013 (sak 78/13). Melding om vedtak vart sendt til offentlege instansar, 
grunneigarar og naboar/oppsitjarar. Klagefrist var sett til 26.8.2014.  
 
Innan klagefristen vart det sett fram tre klager: 

 Ragnvald Vågsholm, datert 28.7.2013. 

 Gudbjørg Nørvåg Dale og Solveig Thonstad, datert 22.8.2013. 

 Gerd Røren Leine og Olav Emdal, datert 24.8.2013. 
 
Klagen frå Ragnvald Vågsholm og Gerd Røren Leine og Olav Emdal vart trekte etter 
oppklaringsmøte mellom kommunen og klagarane. Klagene vart lagt fram for 
kommunestyret i møte 28.11.2013. 
 
Etter rådmannen si vurdering inneheldt ikkje klagen nye moment i høve til det som 
låg føre då områdereguleringsplanen for Fosnavåg hamn vart vedteken i møte 
27.6.2014. Klagen vart ikkje teken til følgje og kommunestyret opprettheldt sitt 
vedtak i K-sak 78/13. Saka vart sendt til fylkesmannen i Møre og Romsdal for 
endeleg avgjerd.  
 
Fylkesmannen har i brev, datert 2.7.2014, oppheva kommunestyret sitt vedtak. 
Bakgrunnen for opphevinga er at plankartet inneheld eit kvitt felt utan rettsverknad. 
Fylkesmannen opplyser at det ikkje er heimel for det i plan- og bygningslova. 
Kommunen må handsame saka på nytt. 
 
Kommunestyret sitt vedtak er oppheva, med bakgrunn i feil på plankartet. 
Fylkesmannen har ikkje kommentert/vurdert klagen frå Gudbjørg Nørvåg Dale og 
Solveig Thonstad. Kommunen legg difor til grunn at klagen frå Dale og Thonstad er 
godt utgreidd og avklara. 
 
Området unntatt frå rettsverknad på plankartet som vart godkjent i kommunestyret, 
må takast inn i reguleringsplanen, med reguleringsføremål og tilhøyrande 
føresegner. 
 

 
Utsnitt frå områdereguleringsplan for Fosnavåg 

 

 
Historien bak saka: 
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Formannskapet vedtok i møte 2.10.2012 å leggje forslag til områdereguleringsplan 
for Fosnavåg hamn ut til offentleg ettersyn. I planforslaget var området på Notaneset 
lagt ut til naustområde (N1 og N2). Område N2 var markert med omsynssone – 
bevaring av kulturminne. 
 
Eksisterande naust innanfor N1 inngjekk i planforslaget. I føresegnene var det sagt 
at nausta skal så langt det let seg gjere takast vare på. Det var lagt inn føresegn om 
at det ikkje er lov til å byggje på nausta, medan restaurering er tillate. Det vart stilt 
krav om utarbeiding av detaljplan .  
 

 
Utsnitt frå planforslaget som låg ute til offentleg ettersyn hausten 2012 

 

Eksisterande naust innanfor N2 inngjekk også i planforslaget. Av føresegnene gjekk 
det fram av nausta skal takast vare på. 
 
Fylkeskommunen (FK) reiste motsegn mot planforslaget (brev datert 22.11.2012). 
Bakgrunn for motsegna var at FK krevde at dei fire nausta på Notaneset vernast. 
 
Formannskapet handsama forslag til reguleringsplan etter offentleg ettersyn i møte 
19.2.2013.  I planforslaget lagt fram for formannskapet, var alle dei fire bygningane 
markerte som naust som skal takast vare på. Det var lagt inn omsynssone på heile 
naustområdet på Notaneset. 
 
Ved handsaming av planforslaget, ba formannskapet om at det vert teke kontakt 
med fylkeskommunen si kulturavdeling med sikte på omgjering av vernet av nausta 
på Notaneset. 
 
Kommunen gjekk i dialog med fylkeskommunen. Etter ei grundig vurdering og etter 
råd frå kulturavdelinga vart område N1 og N2 teke ut av planområdet (unnateke 
rettsverknad og markert som kvitt på plankartet. 
 
Planforslaget vart godkjent i kommunestyret 27.6.2014. 
 
Vurdering: 
Som nemnt ovanfor gjekk kommunen i dialog med kulturavdelinga, for å få til ei god 
løysing for området på Notaneset. Kulturavdelinga tilrådde av området vart teke ut 
av planen, slik at ein kunne vurdere området på nytt seinare.  
 
Ettersom det ikkje er høve til å ta ut område – unnta område frå rettsverknad i 
reguleringsplanar, må ein søkje etter ei anna løysing. Kystverket stiller krav om 
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godkjent reguleringsplan for Fosnavåg hamn i samband med mudring av hamna. 
Kommunen må få på plass ei løysing så fort det let seg gjere. 
 
Kulturavdelinga stilte seg positive til å få til ein kombinasjon av bruk og vern på 
Notaneset i samband med dialogen med. Dei stilte seg også positive til ei fortetting 
innanfor området. 
 
Administrasjonen kjem med bakgrunn i signala frå kulturavdelinga med framlegg om 
at området på Notaneset vert lagt ut til sentrumsføremål (S1 og S2). Sjå kartutsnitt 
nedanfor. 
 

 
Forslag til utnytting av området på Notaneset 
 

Det er på plankartet lagt til rette for oppføring av to nybygg innanfor området. 

Forslag til føresegner 

«Sentrumsføremål (S1 og S2) 

Eksisterande bygg innanfor S1 og S2 inngår i planen. Bygga skal takast vare på. Det er ikkje 
tillate å byggje på bygningane. Restaurering er tillate. Nye bygg kan førast opp som følgje av 
brann eller naturskade. Ved eventuell oppføring av nye bygg, skal eksisterande arkitektonisk 
uttrykk/stil leggjast til grunn. Gesims- og mønehøgde skal vere tilsvarande som på 
eksisterande bygg. 

I område sentrumsføremål (S1 og S2) kan det leggjast til rette for tenesteverksemd, næring, 
kontor og bustadføremål (leiligheiter).  

Det er lagt til rette for oppføring av nybygg innanfor område S1 og S2. Maksimum tillaten 
gesims-/mønehøgd er 11 meter i høve til cote 0 for nybygg innanfor S1. For område S1 er 
maksimum BYA 60 %. 

Maksimum tillaten gesims-/mønehøgd skal vere tilsvarande som på eksisterande bygg 
innanfor område S2. Ved oppføring av nye bygg innanfor S1 og S2, skal det leggjast vekt på 
å få til ei god tilpassing til dei eldre sjøhusa på Notaneset. Eksisterande arkitektonisk 
uttrykk/stil skal leggjast til grunn. For område S2 er maksimum BYA 60 %. 
 
Parkeringsbehovet er føresett dekt på eige areal. Krav til biloppstillingsplassar følgjer av 

kommunen sine parkeringsvedtekter til ei kvar tid. 

Det er krav om utarbeiding av detaljplan for S1 og S2.» 

Formål: Sentrumsformål (S1 og S2) 
Faresone: stormflo (raud skravur) 

Omsynssone: Bevaring kulturmiljø 

(svart skravur) på S1 og S2 

 

Areal: 3.2 daa 

BYA: maks 50 % 
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Administrasjonen ønskjer å få innspel frå formannskapet på forslag til plankart og 
føresegner, før ein eventuelt sender materialet på ei avgrensa høyring til offentlege 
instansar, grunneigarar/oppsitjarar og naboar.  
 
Saka vil bli presentert meir i detalj i formannskapsmøtet. 
 
Konklusjon: 
Rådmannen rår formannskapet til å gå inn for at forslag til plankart og føresegner for 
Notaneset vert sendt på avgrensa høyring til aktuelle instansar. 
 
 
Fosnavåg, 16.10.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Berit Sandvik Skeide 
 
 
 
 



Fylkesmannen i Møre og Romsdal 12 133

Vår dato

02.07.2014
Saksbehandlar, innvalstelefon Dykkar dato

Seniorrådgivar Linn Hilde Haukeberg, 71 25 84 25 02.12.2013

Vår ref.

2013/7978/LIHH/421.4
Dykkar ref.

2012/33

Herøy kommune
Postboks 274
6099 Fosnavåg

Herøy kommune - vedtak i klagesak etter plan- og bygningslova -
Områderegulering for Fosnavåg hamn

Fylkesmannen finn å måtte oppheve kommunen si eigengodkjenning av områderegulering
for Fosnavåg hamn. Plankartet inneheld eit kvitt felt utan rettsverknad. Det er ikkje heimel
for dette i plan- og bygningslovgivinga.

Eg viser til kommunen sin ekspedisjon av 02.12.13.

Herøy kommunestyre har, under sak nr. 78/13 eigengodkjent områderegulering for Fosnavåg
hamn. Føremålet med reguleringa er å avklare framtidig bruk av hamna, samt ivareta
omsynet til at hamna også i framtida skal fungere og utvikle seg som fiskehamn.

Gudbjørg Nørvåg Dale og Solvåg Thonstad har klaga på vedtaket i brev av 22.08.13. Klaga
gjeld i hovudsak ønske om plassering av bustadtomt på haugen, og flytting av snuplass for
buss.

Vedtaket er også klaga på av Gerd Røren Leine og Olav Emdal, samt Ragnvald Vågsholm.
Desse har etter møte med kommunen, trekt klagen.

Kommunestyret behandla klagen i møte den 28.11.13 og under sak nr. 143/13 har dei halde
fast på kommunestyrets eigengodkjenning i sak nr. 78/13. I medhald av plan- og
bygningslova (pb1) § 1-9 er saka etter dette sendt fylkesmannen som klageorgan.

Når det gjeld bakgrunnen for saka elles viser eg til saksdokumenta.

Fylkesmannens merknader: 


Klagen er framsett innafor lovbestemt klagefrist og vilkåra for å behandle dette som
klagesak er oppfylt.

Ved behandling av klage over vedtak om eigengodkjenning av reguleringsplan kan
fylkesmannen prøve alle sider av saken. Dette gjeld blant anna saksbehandlinga, bruk av
lovreglar og kommunens skjønn i reguleringssaka.

Postadresse: Telefon: Telefax: E-post: Web:
Fylkeshuset 71 25 84 43 71 25 85 10 postmottak@fmmr.no www.fylkesmannen.no
6404 Molde
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Planområdet

Møre og Romsdal fylkeskommune har i brev av 22.11.12 reist motsegn til planforslaget.
Bakgrunnen er at dei krev at dei 4 nausta på Notaneset skal vernast.

Kommunen har løyst dette ved å ta området ut av planen, noko som har resultert i eit kvitt
felt inne i planområdet.

Det er ikkje heimel i plan- og bygningslovgivinga til å la planområdet innehalde kvite felt.
Dette følgjer føresetnadsvis av pb1. § 12-5, der det går fram at heile planområde skal ha
arealføremål. Dette er uttrykkelig presisert i rettleiar om reguleringsplaner av 2005 og
tolkingsuttale av 1994, som også må leggj ast til grunn for ny plan- og bygningslov. Dersom
det ikkje kan takast stilling til alle areal i planområdet, må planområdet avgrensast på nytt,
slik at uspesifiserte areal vert halde utanfor.

Etter dette finn fylkesmannen at kommunen sitt vedtak er i strid med plan- og
bygningslovgivinga og vedtaket må difor opphevast.

Merknader til kommunen si sakshandsaming

Sjølv om det ikkje er naudsynt for avgjerda av saka, finn fylkesmannen grunn til å
kommentere enkelte forhold med kommunen si sakshandsaming.

Ragnvald Vågsholm har klaga på reguleringa, fordi reguleringa inneberer at gbnr. 33/98 vert
utlagt til friområde/grøntområde. Etter initiativ frå kommunen har klagar vore i møte med
dei. Det følgjer av kommunen si saksutgreiing at klagar har gjort greie for sine
utbyggingsplanar og at kommunen har orientert om bakgrunnen for planarbeid/prosess.
Vidare følgjer av saksdokumenta at: «Ein konkluderte i møtet med at ei mindre endring av
formålsgrensene kan forsvarast dersom ikkje tiltaket tilsideset dei hovudformål som planen
skal ivareta. Med bakgrunn i konklusjonen, ba Herøy kommune vurdere om det er grunnlag
for å trekkje klagen mot områdereguleringsplan for Fosnavåg hamn. Ragnvald L. Vågsholm
varsla i e-post av 23.09.13, at han trekkjer klagen mot områdereguleringsplanen for
Fosnavåg hamn.»

Fylkesmannen har merka seg at kommunen fleire gonger har hatt møte med klagarar, som
har resultert i at klagarane har trekt klagen. Klagemoglegheita er ein rettigheit partane har,
og forvaltningslova sine reglar om handsaming av klager skal i utgangspunktet følgjast.
Dette er sentralt for ivaretakinga av den einskilde sin rettssikkerheit.

Fylkesmannen føreset at Vågsholm er orientert om at ønska arealbruk krev dispensasjon eller
reguleringsendring.

Kystverket har i skriv av 28.02.13 komme med omfattande merknader til planforslaget.
Merknadsskrivet er innkomme over 3 månader etter merknadsfristen gjekk ut, og i overkant
av ei veke etter at formannskapet handsama reguleringsplanforslaget etter offentleg ettersyn.

Etter kommunen si vurdering representerer merknadane frå kystverket, mindre
endringar/justeringar og dei vert ikkje tatt til følgje.
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Ut frå omsynet til framdrift i planprosessen er det svært uheldig at Kystverket ikkje overheld
merknadsfristen. Ein må likevel halde dette opp mot omsynet til saka si opplysing og at
planarbeidet er motivert ut frå behovet for utdjuping av Fosnavåg hamn. Det er Kystverket
som skal stå for dette og dei har difor kravd godkjend reguleringsplan som sikrar
fiskeriinteressene i området.

Fleire av merknadane knyt seg konkret opp mot korleis desse fiskeriinteressene skal
ivaretakast, og er soleis sentrale i opplysinga av saka. Fylkesmannen saknar er nærare
vurdering av merknadene.

Fylkesmannens vedtak: 


Med heimel i plan- og bygningslova § jf. forvaltningslova § 34 og Rundskriv T-2/09 frå
Miljøverndepartementet, finn fylkesmannen å måtte oppheve kommunens vedtak i sak nr. 78/13.
Saka blir sendt tilbake til kommunen for ny behandling i samsvar med det som er nemnt ovafor.

Dette vedtaket er endeleg og kan ikkje påklagast vidare, jf. forvaltningslova § 28.

Eventuelle krav om sakskostnader må setj ast fram innan 3 veker etter at dette brevet vart
mottatt. Kravet skal avgjerast av fylkesmannen, jf. forvaltningslova § 36.

Partane er underretta om vedtaket ved kopi av dette brevet.

Med helsing

Rigmor Brøste (e.f.) Janne Woie
Assisterande fylkesmann Fung.direktør

Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur.

Kopi:
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Vedlegg: 
 
1. Framlegg til reguleringsplan for gang- og sykkelveg Stokksundkrysset – Sandvika 
FV10, datert 11.11.2014.  
 
Uprenta vedlegg:  
- Varslingsdokument for oppstart av planarbeid  
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommune ved Utviklingsavdelinga har her utarbeidd reguleringsplan for ny 
gang- og sykkelveg langs FV10 frå Stokksundkrysset til Sandvika. Området som er 
omfatta av reguleringsplan er avgrensa og vist på vedlagt plankart.   
 
Planlegging av ny gang- og sykkelveg på denne strekninga er ein del av eit større 
arbeid som kommunen har sett i gang med «Gangvegpakke 2013». Dette arbeidet 
starta som følgje av evaluering av kommunedel for trafikktrygging, der ein såg 
behovet for å lage eit plangrunnlag for å seinare kunne søkje om å få realisert gang- 
og sykkelvegar fleire stader i kommunen. Arbeidet blei også sett i samanheng med 
målet om tryggare skulevegar i kommunen og i lys av dei barnetrakkregisteringane 
som blei gjennomført i 2012, der barn og unge peika på denne vegen som ei farleg 
strekning å ferdast langs. Vegstrekninga mellom Sandvika og Stokksund skule er ei 
slik type som nemnt over.  
 
Oppstart av planarbeidet blei kunngjort i Vestlandsnytt og på kommunen sin 
heimeside. Grunneigarar, naboar, tverrbuarar, offentleg uttaleinstansar og aktuelle 
lag/organisasjonar  blei varsla med eige brev. Desse partane har blitt gitt høve til å 
kome med innspel til planarbeidet innan 01.08.2013. Det kom inn totalt 8 innspel frå 
både offentleg og private.  
 
For å sikre medverknad i planarbeidet gjennomførte Herøy kommune har eit ope 
informasjons- og medverknadsmøte på Herøy rådhus 22.02.2011. Til dette møtet 
kom det to personar. På grunn av dårleg oppmøte valte ein å avlyse møtet. 
Deltakarane som møtte opp fekk likevel informasjon frå kommunen og fekk 
moglegheit til å stille spørsmål om det vidare planarbeidet. Referat frå dette følgjer 
som vedlegg til planomtalen. 
 
Til varsel om oppstart av planarbeid, mottok kommunen krav frå Møre og Romsdal 
fylkeskommune, om at det måtte gjennomførast arkeologiske  registreringar i 
området. Dette arbeidet blei gjennomført i starten på november. Ein har ikkje 
motteke rapport frå arbeidet med arkeologiske registreringar, men har fått signal frå 
fylkeskommunen om at det ikkje er gjort funn i området.  
 
Rådmannen vil nedanfor gi ein kort presentasjon av dei mest sentrale elementa i  
planforslaget. For meir detaljert informasjon om planen, vert det vist til planomtalen. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Planforslaget  
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Vegar  
Fylkesveg 10 (o_V1) er planlagt med ein utbetringsstandard for «øvrige 
hovedveger» med ÅDT under 1500 kjt/t og fartsgrense 80 km/t (UHø1- veg i 
samsvar med handbok N100). Samla breidde på fv. 10 er 7,0 meter, med 
køyrefeltbreidde på 2,75 meter og vegskulder på 0,75 meter. Der fartsgrensa er 80 
km/t på vegstrekninga, på vestsida av vegen mot sjøen, er det regulert inn felt mot 
skråning/sjø med ei breidde på 2.0 meter for rekkverk med fundament. I sone 
utanfor rekkverk kjem «Anna veggrunn – 
tekniske anlegg» med ei breidd på 3.0 meter etter Statens Vegvesen sin standard 
for sideareal. På vegstrekning V1 med 80 km/t, er det regulert inn «anna veggrunn» 
som mellomrabatt (grøft) med ei breidde på 3.0 meter mellom gang- og sykkelveg og 
køyrevegen. Gang- og sykkelveg er regulert med breidde på 3.0 meter. På utsida av 
denne, i austleg retning, kjem Anna veggrunn – tekniske anlegg» med ei breidd på 
3.0 meter etter Statens Vegvesen sin standard for sideareal. 
 
Der fylkesvegen har fartsgrense 60 km/t er det ikkje teke med areal til rekkverk 
mellom køyrbane og anna veggrunn i aust. Det er ikkje vurdert å vere behov for 
dette etter rekkverksnormalen. I Fartsgrense med 60 km/t er det regulert inn ein 
mellomrabatt (rekkverk) mellom køyreveg og gang- og sykkelveg. Dette arealet har 
ei breidde på 2.0 meter. Gang- og sykkelvegen er regulert med ei breidde på 3.0 
meter. I tillegg kjem anna veggrunn – tekniske anlegg. Minimumsbreidde for dette 
arealet er 3.0 meter i samsvar med Statens Vegvesen sin standard. 
 
Vegane o_V2 og o_V3 er regulert som offentlege (kommunale vegar) og vist i 
plankartet.  
 
 
Gang- og sykkelveg  
Gang- og sykkelveg er regulert med breidde på 3.0 meter og vist på plankartet. 
 
Anna veggrunn – tekniske anlegg  
Formålet er nytta framfor grøntstruktur etter signal frå Statens Vegvesen.  
Areala regulert til anna veggrunn – tekniske anlegg er alt av grøft og sideareal til 
gang- og sykkelveg og fylkesvegen. Innanfor her kan det leggast leidningar og 
kummar i bakken og førast opp veglys og naudsynte murar der desse skal erstatte 
skråning eller nyttast i kombinasjon med desse.  
 
Planforslaget skal legge til rette for ny gang- og sykkelveg langs fylkesveg 10 frå  
Stokksundkrysset til gamlevegen i Sandvika. Målet er å betre tilhøva til mjuke 
trafikantar og gi desse ein tryggare ferdsel langs Fylkesveg 10. Det er også ei 
målsetting med planarbeidet å legge grunnlag for at ein ny gang- og sykkelveg kan 
etablerast som eit ledd i arbeidet med tryggare skuleveg for borna som skal til og frå 
Stokksund skule.  
 
I planarbeidet har ein lagt til grunn Statens Vegvesen sin vegnormal «Handbok 
N100» som utgangspunkt for dei løysingane som er valt for gåande og syklande 
langs FV10.  
 

Avkøyrsler  
Det inngår i plan private felles avkøyrsler  som er regulert i plankartet.  
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Det er i planomtalen gjort ei grundig vurdering av konsekvensane av planforslaget. 
Risiko og sårbarheit er også vurdert. Det er ikkje avdekt uheldige tilhøve i dette 
arbeidet. Rådmannen viser til planomtale og tilhøyrande ROS-analyse. Rådmannen 
meiner plankartet med tilhøyrande dokument som no ligg føre er godt 
gjennomarbeidd. Arealbruken ei vesentleg betring av trafikktryggleiken for denne 
delen av kommunen.  
 
Etter rådmannen si vurdering vil planforslaget innebere eit grunnlag for seinare 
realisering av eit trafikktryggingstiltak som kan sikre ein tryggare skuleveg for borna i 
Stokksund og i Sandvika. Dette er også i samsvar med Møre og Romsdal 
fylkeskommunen sin strategi for mjuke trafikantar.  
 
Det er elles gjennomført ein sjekk i Miljødirektoratet sin database for naturmangfald.  
Dei registrerte artsforekomstane i området er andefugl, vade-, måke- og alkefuglar 
og beiteområde for denne arten med verdi C. Gruntvassområde som er 
overvintringsplass for vass og sjøfugl, m.a. smålom, horndykker, ærfugl, sjøorre, 
havelle, siland og teiste. Rådmannen viser til at desse områda hovudsak er markert 
utanfor planområdet og på motsatt side av vegen frå der gang- og sykkelvegen skal 
etablerast. Ein ikkje sjå at dette kjem i konflikt med naturmangfaldet i området.  
Utover dette kan ein ikkje sjå at det er kjent spesielle tilhøve knytt til naturmangfaldet 
innanfor planområdet jfr. tilgjengeleg databaser. Ein vil konkluderer med at planlagt 
arealbruk vil difor ikkje innebere noko meirbelastning for naturmangfaldet i området. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Positivt. 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen særskilte  
Konsekvensar for drift: 
Ingen særskilte 
Konsekvensar for økonomi: 
Ingen særskilte  
 
 
Fosnavåg, 14.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Aleksander Zahl Tarberg 
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HERØY KOMMUNE – REGULERINGSFØRESEGNER  

 

DETALJREGULERINGSPLAN GANG- OG SYKKELVEG 

SANDVIKA – STOKKSUNDKRYSSET  

Arealplan-ID: 201309   Arkiv:   Eigengodkjening:    Dato: 

Reguleringsplanen sin intensjon:  

Planen skal legge til rette for ein arealbruk som gjer det mogleg å prosjektere og 

utføre ein ny gang- og sykkelveg frå Sandvika til Stokksundkrysset. Løysingane i 

planen skal også legge til rette for å gi mjuke trafikantar og skuleborn ein tryggare 

ferdsel langs fylkesvegen.  

§ 1 - GENERELT  

§ 1.1 – GYLDIGHEITSOMRÅDE  

Reguleringsføresegnene gjeld for området som på plankartet er vist med 

reguleringsgrenser. Innanfor grensene skal areala nyttast – og plasserast – slik som 

planen (plankartet og føresegnene) fastset.  

§ 1.2 - ANDRE FØRESEGNER  

Føresegnene kjem i tillegg til ei kvar tid gjeldande sentral og kommunale lover og 

føresegner.  

§ 1.3 – PRIVATRETTSLEGE AVTALAR  

Etter at reguleringsplanen med tilhøyrande føresegner er gjort gjeldande, kan det 

ikkje gjerast privatrettslege avtalar som er i strid med planen.  

§ 1.4 – UNIVERSELL UTFORMING  

Gang- og sykkelvegen med tilhøyrande areal, skal planleggast og utformast etter 

prinsippa om universell utforming. .  

§ 1.5 – AUTOMATISK FREDA KULTURMINNE  

Dersom det i samband med tiltak i marka blir funne automatisk freda kulturminne 

som ikkje er kjende, skal arbeidet straks stoggast og det skal takast kontakt med 

kulturminnemynde.  

§ 1.6 – FRISIKT  

Frisiktlinjer i vegkryss må ikkje utnyttast slik at det på noko tidspunkt hindrar den frie 

sikta. Areal innanfor frisiktlinja skal planerast ned til 0.5 meter over tilgrensande 

vegar sitt nivå.  
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§ 2 – FELLESFØRESEGNER  

§ 2.1 TERRENGINNGREP  

Område for anlegg skal ha ei utforming med best mogleg tilpassing til terreng, 

landskap og vegetasjon. Der det er behov for murar i skråning mot etablerte 

eigedomar, skal desse førast opp framfor bratte jordskråningar.  

 

Det skal leggast vekt på å oppnå at inngrep i terrenget skal planleggast og utførast 

på ein slik måte at verknadane vert så små som mogleg.  

§ 2.2 OVERFLATEVATN  

 

Ved prosjektering av løysingar og utbygging av anlegg innanfor planområdet, skal 

det takast omsyn til overflatevatn i nærområdet. Det må takast omsyn til dagens 

kanalar for overflatevatn og sikre at overvatn i området blir leia bort på ein forsvarleg 

måte. Løysingar for handtering av overflatevatn må dokumenterast ved nærare 

detaljprosjektering og byggeplan.   

 

§ 3 - REGULERINGSFØREMÅL  

Arealet innanfor reguleringsgrensene skal nyttast i samsvar med PBL til følgjande 

føremål slik:  

Samferdselsanlegg og teknisk infrastruktur (PBL § 12-5, nr.2):  

Køyreveg, o_V 

Private avkøyrsler, f_V 

Gang- og sykkelveg, o_GSV 

Annan veggrunn – tekniske anlegg  

 

§ 4 – SAMFERDSELSANLEGG OG TEKNISK INFRASTRUKTUR  

(PBL. § 12-5, nr. 2):  

I trafikkområdet skal det byggjast køyreveg med tilhøyrande grøft, gang- og 

sykkelveg, murar, skjeringar og fyllingar (skråningar).  

o_V1 er offentleg veg  

f_V er felles private avkøyrsler mot offentleg veg 

Innanfor området køyreveg kan det etablerast rekkverk.   

Området GSV er areal til offentlege gang- og sykkelveg.  

Områda AVG er annan veggrunn – tekniske anlegg og er offentleg sideareal til veg 

eller gang- og sykkelveg. 
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I areal regulert til samferdselsanlegg og teknisk infrastruktur kan det leggjast VA-

leidningar, el-fiber og telekablar. Det vert tillate med etablering av naudsynte 

kummar, fundament, stolpar og mindre skap som har direkte tilknyting til offentleg 

infrastruktur.  

 

Vegskråningar utanom grøfteareal skal tilsåast med stadeigen vegetasjon.  

Der det er større nivåskilnader i overgang mellom arealformåla kan det førast opp 

murar. Større nivåskilnader mot ytterliggande skråning skal sikrast med rekkverk eller 

mur.  

Mindre endringar i skråningsutslag som går ut over arealføremålet vil kunne skje som 

følgje av uføresette forhold, som til dømes grunnforhold eller feil i kartgrunnlaget. 

Areal som ikkje vert brukt til annan veggrunn vil kunne nyttast til det føremålet som til 

liggande areal har.    

 

* Føresegner av 11.11.2014 (Utv.avd) 

 

**Godkjend av kommunestyret i K-sak ___/__,____20__  

 

 

 

Fosnavåg,________ 

 

_______________________ 

 

Ordførar 
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1. BAKGRUNN FOR PLANARBEIDET  
 
1.1 Formål med planen 

 
Målet med planarbeidet er å leggje ny gang og sykkelveg frå avkøyrsle til Sandvika og fram til Stokksundkrysset - langs Fylkesveg 
10. Planarbeidet blir sett i samanheng og tilpassa Statens Vegvesen Region Midt sitt planarbeid for omlegging av Stokksundkrysset 
og FV654. Resultatet av planprosessen skal vere eit grunnlag for å kunne fysisk realisere eit trafikksikkert tilbod for gåande og 
syklande på vegstrekninga. Dette er ein offentleg reguleringsplan. Framlegget er utarbeidd av utviklingsavdelinga (planavdelinga) i 
Herøy kommune påvegne av Formannskapet (planutvalet).  
 
1.2 Tidlegare vedtak i saka  
 
Gang- og sykkelvegstrekninga inngår som planlagd gang- og sykkelveg i arealdelen i kommuneplanen 2013-2025, vedteken i 
Herøy kommunestyre den 30.10.2014. Tiltaket er prioritert i Herøy kommune si planprioritering.   
 
1.3 Planprosess  
Varsel om planoppstart har vore kunngjort i Vestlandsnytt og på kommunen sine nettsider med frist for innspel til planarbeidet den 
01.08.2013. Brev med melding om oppstart har også vore sendt grunneigarar og offentlege høyringsinstansar for uttale.  
 
Det er vidare gjennomført informasjons- og medverknadsmøte den 31.10.2013 på Herøy rådhus.  
Referat frå møte følgjer planomtalen som vedlegg.  
 
1.4 Konsekvensutgreiing  
 
Herøy kommune har vurdert det slik at planarbeidet ikkje utløyser krav om KU (konsekvensutgreiing), då tiltaket er i tråd med 
overordna plan, samt at det ikkje vil få vesentlege verknader for miljø og samfunn, jfr. Plan- og bygningsloven §§ 4-2 og 12-2 tredje 
ledd, samt § 4-2 i forskrift om konsekvensutgreiing.  
 
Som ein del av planarbeidet vil det bli gjennomført ei ROS- analyse (Risiko og sårbarheitsanalyse), samt at ein vil avklare om det er 
behov for andre utgreiingar / analyser som ein del av planomtalen. 
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2. OMTALE AV PLANOMRÅDET - EKSISTERANDE TILHØVE  
 

2.1 Lokalisering og arealbruk  
 
Planområdet er lokalisert på nordsida av Gurskøya, langs FV10 i Herøy kommune. Avgrensing av planområdet er vist med svart 
stipla linje (plangrense) på plankartet og strekk seg frå Stokksundkrysset til avkøyrsle mot bustadområdet i Sandvika.   
 
Området er prega av spreidd bebyggelse, der nokre bustadeigedomar ligg nær fylkesvegen på austsida. På vestsida av 
fylkesvegen finn ein strandsone og spreidd naustbebyggelse.   
 

2.2 Leidningar, tekniske anlegg høgspenningsanlegg  
 
Ein er ikkje kjent med at det er lokalisert høgspenningsanlegg innanfor planområdet.  
 
Ein er ikkje kjende med at det går evt vassleidningar i trasen for ny gang. Det går el-og telekablar i området som er påvist i 
samband med arkeologiske utgravingar. Evt leidningar må takast omsyn til ved utbygging.  
 
2.3 Pågåande reguleringsplanarbeid  

Planarbeidet med ny gang- og sykkelveg mellom Sandvika og 
Stokksundkrysset blir sett i samanheng med Statens Vegvesen sitt 
pågåande planarbeid for omlegging av FV654.  
 
Plan for omlegging av krysset medfører at fylkesveg 10 vil frå området 
med dagens kryss med fv. 654 i staden gå rett fram og komme inn på 
den nye fv. 654 i eit nytt T-kryss. Det vil i dette nye krysset bli bilistane 
på fv. 10 som har vikeplikt for trafikken på fv. 654, som er meir 
hensiktsmessig ut frå trafikktal og veggeometri.  
Reguleringsplan for gang- og sykkelvegen er tilpassa vegvesenet sin 
plan med tanke på linjeføring og plangrense.  
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2.4 Overordna planar og retningsliner  
 
Kommuneplanens arealdel 2014 
 

 
 
I gjeldande kommuneplan er det langs FV 10 lagt opp til at det kan etablerast gangveg.  
Areala som grensar til gangveg er sett av til LNF-område og bustadformål i kommuneplan frå 2014. 
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3. OMTALE AV PLANFRAMLEGGET  
 

3.1 Normalprofil  
 
Figur 1: Tverrprofil U-HØ1, vegbreidde (målt i m) V1 – Fartsgrense 80 kmt/t.  

 

 
 

Fylkesveg 10 er planlagt med ein utbetringsstandard for «øvrige hovedveger» med ÅDT under 1500 kjt/t og fartsgrense 80 km/t (U-
Hø1-veg i samsvar med handbok N100). Samla breidde på fv. 10 er 7,0 meter, med køyrefeltbreidde på 2,75 meter og vegskulder 
på 0,75 meter, sjå Figur 10. Der fartsgrensa er 80 km/t, på vestsida av vegen mot sjø,  er det regulert inn felt for rekkverk mot 
skråning/sjø. Denne har ei breidde på 2.0 meter for rekkverk med fundament. I sone utanfor rekkverk kjem «Anna veggrunn – 
tekniske anlegg» med ei breidd på 3.0 meter etter Statens Vegvesen sin standard for sideareal.  På vegstrekning V1 med 80 km/t, 
er det regulert inn «anna veggrunn» som mellomrabatt (grøft) med ei breidde på 3.0 meter mellom gang- og sykkelveg og 
køyrevegen. Gang- og sykkelveg er regulert med breidde på 3.0 meter. På utsida av denne (aust) kjem Anna veggrunn – tekniske 
anlegg» med ei breidd på 3.0 meter etter Statens Vegvesen sin standard for sideareal.  
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Det er teke inn i plan at det ved inngrep i bebygde tomter kan førast opp mur som erstatning for skråning mot veg. Detaljar kring 
dette må avklarast gjennom utarbeiding av byggeplanar.  
  
 Figur 2: Tverrprofil U-HØ1, vegbreidde (målt i m) V1 – Fartsgrense 60 kmt/t.  

 

 
 
For den delen av vegstrekninga som har 60 km/t er det ikkje teke med areal til rekkverk mellom køyrbane og anna veggrunn i aust. 
Det er ikkje vurdert å vere behov for dette etter rekkverksnormalen. I Fartsgrense med 60 km/t er det regulert inn ein mellomrabatt 
(rekkverk) mellom køyreveg og gang- og sykkelveg. Dette mellomarealet har ei breidde på 2.0 meter. Gang- og sykkelvegen er 
regulert med ei breidde på 3.0 meter.  I tillegg kjem anna veggrunn – tekniske anlegg. Minimumsbreidde for dette arealet er 3.0 
meter i samsvar med Statens Vegvesen sin standard.  
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3.2 Planlagd arealbruk  
Arealformåla i planforslaget er køyrveg, annan veggrunn-tekniske anlegg og gang- og sykkelveg.  
Desse formåla med tilhøyrande linjeføring går fram av plankartet.  
 
Frisikt i avkøyrsler er vist med linjer i plankartet og er definert ut i frå Statens Vegvesen sin vegnormal n100.  
 
3.3 Føresegner og omsynssoner 
Det er i eige vedlegg føresegner som skal utdjupe løysingane i plankartet og som samla vil vere juridiske dokument som skal gjelde 
for arealbruken i området. Det er teke inn eigne føresegner som skal regulere frisikt i avkøyrsler.  
  
3.4 Risiko og sårbarheit (ROS) 
Det er gjennomført ei enkel risiko- og sårbarheitsanalyse som går fram av eige vedlegg. Så langt ein kan sjå av tilgjengeleg 
kunnskap er det ikkje spesielle moment knytt til ROS-vurderingar som gjer seg gjeldande innanfor planområdet.  
 

4. KONSEKVENSAR AV PLANFRAMLEGGET 
 
4.1 Støy  
Plangrepet tilfører ikkje området nye støykjelder. Det er difor ikkje gjennomført støymålingar i området.  
 
 
4.2 Landskap 
Løysingane innanfor planområdet vil medføre inngrep i landskapet. Særskilt vil dette gjelde aust for den planlagde gang- og 
sykkelvegen. For å få plass til ny gang- og sykkelveg på austsida av FV10 vil ein måtte gjere inngrep i terrengformasjonane som 
grenser til dagens fylkesveg. Det er i føresegnene teke inn krav om sikring og tilplanting av fjellskjeringar der det vert inngrep i 
desse. Mot bebygde bustadeigedomar vert det opna opp for at det byggast murar mellom tomt og vegareal.  
 
4.3 Konsekvensar for landbruk 
Planområdet omfattar areal som har arealtype fulldyrka jord. Areala har LNF-formål i kommuneplanens arealdel. Ein har i 
planarbeidet søkt å gjere grep for å minimalisere inngrep i desse areala, slik at ein kan unngå større konsekvensar for 
landbruksareal.   
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4.4 Trafikktryggleik 
Løysingane i planområdet vil styrke trafikktryggleiken for mjuke trafikantar langs fylkesveg 10 frå Sandvika til Stokksund.  
Gjennom å skilje gåande og syklande frå biltrafikken med fortau, vil trafikkbilete bli differensiert og meir oversiktleg for den samla 
trafikken i dette området. Plangrepet vil vesentleg styrke trafikktryggleiken og bidra til ein tryggare skuleveg til og frå Stokksund 
barne- og ungdomsskule.  
 
4.5 Naturmangfald  
Det er gjennomført undersøkingar i Miljødirektoratet sin databaser. Resultatet viser at det er førekomst av artar innanfor området 
som vist på kartutsnitt under.   

 
 
Dei registrerte artsforekomstane i området er andefugl, vade-, måke- og alkefuglar og beiteområde for denne arten med verdi C. 
Området var opphavleg registrert med artskoden Sjøfugl. Dette har under konvertering til ny versjon av naturbasen vorte omkoda til 
Vade/måke/alkefugl dersom ikkje openberre opplysningar tilseier noko anna. Gruntvassområde som er overvintringsplass for vass- 
og sjøfugl, m.a. smålom, horndykker, ærfugl, sjøorre, havelle, siland og teiste. 
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Etter det ein kan sjå vil ikkje den planlagte gang- og sykkelvegen kome i konflikt med desse artane, då gangvegen i all hovudsak 
blir lokalisert på austsida av ein allereie etablert fylkesveg gjennom området. I naturbasen går det fram at beiteområdet for fugl er 
knytta til gruntvassområda og at desse vassområda er overvintringsplass for artane. Ny gangveg er planlagt på land og på motsatt 
side av vegen for desse vassområda.  
 
4.6 Barn- og unge  
 

 
 
Barnetrakkregisteringar frå 2012 viser at born og unge sjølv har vurdert at ferdsel frå Sandvika til Stokksund skule er utrygt (markert 
med raud farge). Dagens Stokksundkryss er av born og unge markert som eit farleg kryss.   
  
Ny gang- og sykkelveg og omlegging av Stokksundkrysset med meir areal til gang- og sykkkelveg vil vere løysing på problemet 
med farleg skuleveg. Ein vurderer det slik at dette planforslaget vil kunne styrke interessene til barn og unge, då realisering av nytt 
gangveg på denne strekninga vil skape ein tryggare ferdselsåre langs fylkesvegen. 
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4.7 Estetikk og miljø  
Løysingane i planforslaget vil ikkje generere større skjeringar/fyllingar. Det er teke med punkt i føresegne om at der slike 
terrengutslag gjer seg gjelande, skal desse tilplantast med stadeigen vegetasjon.  
 
Større nivåskilnader i terrenget og inn mot bustadeigedomar kan regulerast ved bruk av murar. Detaljar rundt dette må avklarast i 
samband med utarbeiding av byggjeplanar når gangvegen skal realiserast.  
 
4.8 Kulturminne  
Det er ikkje registrerte automatisk freda kulturminne innanfor planområdet. Møre og Romsdal fylkeskommune har gjennomført 
arkeologiske registreringar innanfor planområdet i november 2014 og det er ikkje påvist kulturminner i området.  
 
 

4.9 Skredfare 
Deler av planområdet er i NVE sin skredatlas markert som utløysingsområde og 
utløpsområde for snøskred og steinsprang.  
Omfanget av områder med potensiell fare for skred er vist på kartutsnitt under.  
 
Forslag til reguleringsplan legg ikkje til rette for ny bebebyggelsen langs vegtrasen og det er 
soleis ikkje gjort nærare vurderingar kring den potensielle faren for skred i desse områda.  
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5. MEDVERKNAD I PLANARBEIDET  
 
Det har i alt kome 8 innspel til planarbeidet. Desse går fram av vedlegg til denne planomtalen og er kommentert handsama av 
kommunen i eige vedlegg.   
 
 

6. VEDLEGG            

V1 – ROS-analyse   
V2 -  Innspel til planarbeidet  
V3 -  Merknadsskjema – behandling av innspel til planoppstart  
V4 -  Referat frå informasjon- og medverknadsmøte 31.10.2013.  
 























VEDLEGG TIL PLANOMTALEN – REGULERINGSPLAN GANG- OG SYKKELVEG SANDVIKA – STOKKSUNDKRYSSET  
 
BEHANDLING AV INNSPEL TIL PLANARBEIDET – VARSEL OM OPPSTART  
 Avsendar og 

dato  
Innspel  Vår vurdering  

1. Hjalmar Løvøy,  
01.07.2013 

Grunneigar av grn 59 bnr 27 vil at den del av tomta som i dag er plen 
og vil kome inn i planlagt gangveg berre vert lagt oppover mot 
bustadhuset og planert.  
I det som blir skråning mot gangfelt ynskjer Løvøy ein støttemur av 
typen «Recon murblokk» med eit lite gjerde på og at de blir 1-2 
røyrstikk gjennom gangvegen. 

Det er teke omsyn til Løvøy sitt innspel ved at det i 
føresegnene vert opna for at det kan førast opp mur 
innanfor området «Anna veggrunn» mot 
bustadeigedomar. Kva type mur som er aktuell i kvart 
enkelt tilfelle, må ein kome attende til når det skal 
utarbeidast byggjeplanar. Det same gjeld evt stikkrenner 
gjennom veg og gangveg.  

2. Møre og Romsdal 
fylkeskommune 
(MRfylke) 
,02.07.2013.  

Fylkeskommunen er ikkje kjent med automatisk freda kulturminne i 
eller ved planområdet. Delar av planområdet ser ut til å ha 
potensiale for slike funn. Fylkeskommunen varslar i eige brev krav 
om nærare arkeologisk registrering, jf. lov om kulturminne § 9, i 
samband med reguleringsplanen.  Jamfør kml. §10 er det 
tiltakshavar som lyt dekke kostnadane ved registreringa. 
Fylkeskommunen gjer merksam på at dei vil måtte fremje motsegn til 
planar som vert lagt ut til offentleg ettersyn utan at § 9 er oppfylt og 
eventuelle påviste automatisk freda kulturminne er ivareteke på ein 
god måte i planen. 

 
Det er gjennomført arkeologiske registeringar for dette 
området i november 2014 av Møre og Romsdal 
fylkeskommune på oppdrag frå Herøy kommune.  
Det blei ikkje påvist funn av automatisk freda kulturminne 
ved dei arkeologiske registreringane.  

3. Statens Vegvesen 
Region Midt,  
03.07.2013 

Statens vegvesen stiller seg positiv til varsla planarbeid. Dei føreset 
at reguleringsplanlegginga vert basert på gjeldande vegnormalar. 
Utover dette har dei  i denne omgang ikkje særlege innspel og 
merknader til varsla planarbeid. Nærare detaljer vert å kome attende 
til når framlegg til reguleringsplan ligg føre. 

Innspelet vert teke til vitande. Utarbeiding av 
reguleringsplan er basert på Statens Vegvesen sine 
vegnormalar.  
 
 
 

4 Sindre Sande og 
Marit Løvøy,  
17.07.2013 

Dette er grunneigarane svært positive til ,og vil gjerne opplyse om at 
dei har planar om å sette opp ei garasje tiltenkt traktor/diverse 
landbruksreiskap. Denne er tenkt plassert på eksisterande 
gamleveg,og blir liggande i skjul fra gangveg. Det vert vist til vedlagt 
kart,der den planlagde garasjen er innteikna med mål. Håper 
planlagd gang og sykkelveg ikkje er til hinder for dette.  
 
 
Dersom det er ønskjeleg ved oppstart på gang og sykkelvegarbeid, 
kan ein sleppe å transportere vekk lausmasse frå staden.  

Grunneigar må søkjer om løyve til oppføring av garasje 
på eigedomen. Ein har ikkje teke med areal til bustad i 
denne reguleringsplanen. Ein kan ikkje sjå at den 
innteikna reguleringsplanen skal vere til hinder for 
søknad om oppføring garasje slik det er skissert.  
 
 
 
Innspelet som gjeld bruk av masser som voll mellom 
gangveg og bebyggelse vert teke til vitande.  



Den kan leggast til side, eller opp som ein voll mellom gangveg og 
eigedom. 

Dette er noko som må avklarast i samband med 
utbygging av gangveg og handtering overskotsmasser. 
Reguleringsplanen vil ikkje vere til hinder for at det kan 
inngåast ein slik avtale.  

5 Søre Sunnmøre 
Landbrukskontor 
19.07.2013 

Lanbrukskontoret viser til at ein liten del av planarealet har 
arealklasse «fulldyrka og overflatedyrka jord». Dyrka og dyrkbar jord 
har sterkt vern. Jordlova § 9 forbyr å nytte slik jord til anna enn 
landbruksføremål. Omsyn til samfunnsinteressene kan likevel tale for 
omdisponering. Føremålet med planen vil ha slik interesse og det 
bør gjevast løyve til omdisponering.  

Innspelet er teke til vitande.  

6 Fylkesmannen i Møre 
og Romsdal, 
24.07.2013 

I Sandvika er ein teig med dyrka mark med i planområdet. Teigen er 
på om lag 3 dekar, og vil få redusert verdi som jordbruksareal 
dersom den blir mindre enn i dag. Slik Fylkesmannen ser det, kan 
gang- og sykkelveg etablerast utan at teigen vert forringa som 
jordbruksareal. Fylkesmannen ber om at dette vert tatt omsyn til i 
vidare planlegging. 

Gang- og sykkelvegen er planlagt i tilknyting til 
fylkesvegen etter vegnormalane til Statens Vegvesen. 
Det er i planarbeidet forsøkt å ta omsyn til jordbruksareal 
ved at ein ikkje omdisponerer areal meir enn nødvendig 
for oppnå formålet med reguleringsplan. Det er teke 
omsyn til innspelet frå Fylkesmannen i planarbeidet.  

7 Sandvika Vel  
v/ Caroline Sivertstøl 
Stolsmo  

Det blir vist til at Sandvika er ei lita bygd med mange born og vaksne 
som ser fram til å endeleg få gangveg, men viser til at det i varsel om 
oppstart av reguleringsplanen er det oppteikna gangveg bere fram til 
“gamlevegen” ved Øivind Iversen sitt hus.  
Sandvika Vel reagerer på at det ikkje er teke med gangveg heilt fram 
til dei to siste husa i Sandvika, Otto Sandvik (59/3) og Steve Sandvik 
(59/72) sine hus. Sandvika Vel meiner at ein ikkje kan dele opp 
bygda i to på denne måten, og isolere dei frå gangvegen. Det blir vist 
til at det der også bur born barn, og det er snakk om ei lita strekning 
med gangveg som manglar. Sandvika Vel viser til at det er ein 
livsfarleg veg, så det vil vere uhørt at borna og dei vaksne der ute 
ikkje skal få trygg veg til skulen og til resten av bygda også. Vi ber 
derfor om at reguleringsplanen vert endra til at gangvegen går fram 
til bnr 72 og 3 (Otto Sandvik) slik at alle i Sandvika får ein trygg 
gangveg og ikkje minst skuleveg for alle dei flotte borna i bygda. 

Det er i dette planarbeidet valt å stoppe gangvegen ved 
avkøyrsla til «Gamlevegen» som går opp i Sandvika.  
Ein har i planarbeidet, på noverande tidspunkt, lagt vekt 
på å regulere den strekninga som vil gi mest effekt med 
tanke på trafikktrygging. Dette er etter vår vurdering 
strekninga som no ligg føre i planforslaget, samt vidare 
strekning mellom Stokksundkrysset og Stokksund skule.  
Strekninga frå «Gamlevegen» og vidare sør/vestover 
langs Sandvikstranda er i dag opa og oversiktleg for 
trafikken, og er soleis vurdert som mindre farleg. Her har 
mjuke trafikantar og mesteparten av bebyggelse, også 
høve til å bruke alternativ veg «gamlevegen» til og frå 
gangvegen.   

8 Barnerepresentanten,  
05.08.2013.  

Barnerepresentanten ser svært positivt på all etablering av gong- og 
sykkelvegar. Denne strekninga er farleg og treng absolutt  
ryggingstiltak. Eg vil likevel uttrykke behov for og eit ønskje om at vi 
snakkar om etablering av gongveg heilt fram til Stokksund skule for å 
få ein samanhengande trygg skuleveg. 

Planarbeidet for gang- og sykkelvegen langs FV10 vil 
møte Statens Vegvesen sin reguleringsplan i 
Stokksundkrysset. Summen av dei to planane vil gi 
gang- og sykkelveg mellom Sandvika og Stokksund 
skule. Innspelet frå barnerepresentanten er det teke 
omsyn til i planarbeidet.  

 
Aleksander Zahl Tarberg - Planleggar - November 2011.  





       

 
 
 

NOTAT    

Til: Utviklingsavdelinga 

  
Frå: Utviklingsavdelinga 
 

     
 
 
Saksnr Arkivkode  Dato 
2013/551  L12          01.11.2013 

REFERAT FRÅ OPE MØTE 31.10.2013 - REGULERINGSPLAN FOR 

NY GANG- OG SYKKELVEG FRÅ SANDVIKA TIL 

STOKKSUNDKRYSSET (FYLKESVEG 10) 
 
 
Dato: 31.10.2013   Deltakarar: Aleksander Zahl Tarberg (Planleggar)    
Tid: 18 – 18.30   Stad:         Herøy rådhus, kommunestyresalen   
Frammøte:  2 personar.  
---------------------------------------------------------------------------------------------  

 Møte starta med at planleggar frå Herøy kommune orienterte om bakgrunnen for 
planarbeidet gjennom ein power point presentasjon. Her blei det orientert om korleis 
arbeidet er forankra i vedtak og overordna planar, samt korleis planområdet er avgrensa 
og kva som er bakgrunnen for plangrensa.  

 Det blei orientert om planprosessen vidare og kvifor ein ynskjer å halde eit ope møte 
med grunneigarane. Ein understreka at dette møtet blei sett på som eit viktig ledd i å 
sikre medverknad frå dei som blir råka og dei som evt blir framtidige brukarar av 
gangvegen.  

 Grunna få frammøtte deltakarar blei det gjennomført ei noko kortare møte enn planlagt.  

 Dei som hadde møtt fram fekk informasjon om det vidare planarbeidet og det blei vist ei 
skisse som syner korleis ein tenker seg dei framtidige løysingane for gangveg i området.  

 Det kom innspel om at avkøyrsle til gnr 58 bnr 4 (naust) må takast med i plan.  

 Vidare kom det innspel på at ein framtidig gangveg i området også vil vere viktig 

for friluftsinteressene då denne strekninga er ein del av ei samla rundløype over 

Sandvikskaret, til Tjørvåg og tilbake langs fylkesvegen.   

 
Dei innspela som har kome inn til møtet vert teke med vidare i planarbeidet, og det 
vil gå fram av plandokumenta korleis desse innspela har vore handsama.  
 
Med  helsing 
 
Aleksander Zahl Tarberg 
Planleggar 
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Sakshandsamar: JMM Arkivsaknr: 2014/1890 
    Arkiv: 611 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

231/14 Formannskapet 03.12.2014 
 
 
 
KJØP AV GRUNN - ROGNE AS     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Formannskapet er positiv til at Rogne AS får etablere seg på fiskerihamna på 
Leinane og gjev adminstrasjonen fullmakt til å gjennomføre naudsynte avklaringar 
med kystverket.  
 
Arrondering av tomtearealet skal sikre god arealutnytting av næringsområdet og sal 
av eigedom skal skje til markedspris. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Rogne AS - bro@rogneship.no 
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Vedlegg: 
 
1 Skisse kai.jpg 
2 Søknad kai.jpg 
 
Digitalt kart (trykk på lenke)- > http://kommunekart.com/#18/62.34432/5.69093 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Rogne AS ønskjer å etablere seg på Leine hamn på kommunen sitt næringsareal 
gnr 26 bnr 151. Planane som firmaet presenterer er å bygge kai med tilhøyrande 
næringsareal for båten som dei driv MS Rogne. 
 
I sin søknad viser dei til at ein ønskjer å kjøpe eit område på om lag 75 meter for å 
etablere kaia på 40 meter slik som skissert på vedlagt kart. 
 
Forutanom kaia ønskjer dei og å kjøpe ei 25 meters brei stripe på nordsida av 
industrivegen for utelagring av tungt utstyr. Innanfor same område ønskjer dei og å 
etablere eit næringsbygg på sikt på omtrent 15 meter x 20 meter. 
 
I samband med fortøying søkjer dei og om bruksrett på pullertar som skal nyttast til 
fortøyning av båten.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen er positive til planane som Rogne AS legg fram og vurderer det som 
viktig å legge til rette for næringsverksemda som dei driv.  
 
Området som ein ønskjer å etablere seg på er i dag regulert gjennom 
reguleringsplanen 1515198902 FISKERIHAMN LEINEVIKA. Området sin arealstatus 
er regulert til fiskeriformål (sjøhus, fiskeindustri, fiskemottak).  
 
Ei næringsetablering som omsøkt vil vere i tråd med gjeldande plan, men vil vere 
avhengig av at Kystverket aksepterer planane som er framlagde. 
 
Rådmannen rår formannskapet til å støtte næringsetableringa til Rogne AS og gjev 
administrasjonen fullmakt til å avklare etableringa med kystverket. 
 
Sal av næringsareal skal skje til markedspris og tiltaka si utforming må tilpassast på 
ein slik måte at det samla sett gir ei god arealutnytting av næringsområdet slik at det 
ikkje er til hinder for seinare etableringar. 
  
Konsekvensar for folkehelse: 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Konsekvensar for økonomi: 
 
 

http://kommunekart.com/#18/62.34432/5.69093
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Fosnavåg, 24.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jarl Martin Møller 
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FRISTADBYGGET - EIGARSTRATEGI     
 
 
Tilråding: 
 

1. Formannskapet gir rådmannen i mandat å selje Fristadbygget og i 
mellomtida leige det ut under føresetnad av at slik utleige ikkje er til 
vesentleg hinder for eit eventuelt sal. 
  

2. Ein eventuell avtale om sal av eigedomen skal godkjennast av 
formannskapet. Formannskapet skal også godkjenne leigeavtalar utover 
2 års leigetid  
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 
Eigedomsavdelinga, her 
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Vedlegg: 
 
Uprenta vedlegg 

1. K-sak 30/12 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld mandat for vidare forvaltning av Fristadbygget.  
 
Bakgrunn 
Herøy kommune kjøpte Fristadbygget i 2012 og har sidan den tid leigd ut bygget til 
ulike næringsaktørar, sjå K-sak 30/12 i uprenta vedlegg 1. Bygget står delvis tomt. 
Forhandlingar med potensielle leigetakarar gjer det naudsynt å avklare strategiske 
føringar for vidare forvaltning.  
 
Leigetakarar 
Fristadbygget er pt. delvis utleigd til  

- Jeik AS 
- Sveisereparatøren AS  
- Elvi Elektro AS.  

 
Samtlege leigetakarar har kontrakter med 6 månaders gjensidig oppseiingsfrist.  
 
Arealbruk 
Arealbruken i bygget er per i dag som fylgjer: 
 

OMRÅDE SUM AREAL UTLEIGD LEDIG 

Kontor 652 50 602 

Lavhallen 2033 669 1364 

Høghallen 1067 204 863 

Garderober 100 0 100 

Garasje 100 0 100 

Kantine 150 0 150 

 

Interessentar 
Eigedomsavdelinga er i dialog med 3 ulike aktørar om utleige av det areal som pt. er 
ledig i Fristadbygget.  
 
Aktørane har planar og arealbehov som ikkje let seg løyse i fellesskap. Likeins 
ynskjer fleire av aktørane langsiktige leigekontrakter i motsetning til dagens løpande 
leigekontrakter. Eigedomsavdelinga ber difor Formannskapet om å avgjere kva 
strategi som skal leggast til grunn for vidare forvaltning av bygget då dagens praksis 
med løpande kontrakter ikkje lenger er gjennomførbar 
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Vurdering og konklusjon: 
 
Herøy kommune nyttar ikkje Fristadbygget til kommunal tenesteproduksjon. 
Eigedomen vart kjøpt av strategiske omsyn for å kunne bidra til nyetablering av 
næringsverksemd. Dette har ein delvis lukkast med gjennom etablering av 
næringsverksemd frå andre deler av regionen i bygget.  
 
Herøy kommune har ikkje behov for Fristadbygget i langsiktig perspektiv. Dersom 
aktørar er interesserte i å kjøpe bygget, bør såleis ordføraren få mandat til å gå i 
forhandlingar om dette med atterhald om formannskapets etterfylgjande godkjenning 
av eit eventuelt forhandlingsresultat. Eigedomen bør også kunne annonserast 
dersom kjøpsinteressentar ikkje melder seg direkte.  
 
Noverande leigetakarar har gitt kommunen handlingsrom gjennom løpande 
kontrakter til å vurdere sal dersom interessenter melder si interesse. I forhandlingar 
med potensielle nye leigetakarar er ikkje dette lenger ein farbar veg. Interessentane 
har behov for den forutsigbarheit og langsiktigheit som langsiktige kontrakter gir.  
 
Dei fleste aktørar som er interessert i å leige eller kjøpe bygget har behov for 
byggets sjølv. Dersom kommunen skal binde seg opp til langsiktige leigekontrakter, 
vil difor kommunens handlingsrom til sal verte redusert. Kommunen bør såleis 
tilstrebe utleige basert på løpande kontrakter.  
 
Rådmannen rår difor Formannskapet å vedta som primærmandat for 
administrasjonen å selje bygget og i mellomtida leige det ut forutsatt at slik utleige 
ikkje er til vesentleg hinder for eit eventuelt sal.  
| 
 
 
Fosnavåg, 23.04.2012 
 
 
Erlend Krumsvik 
Rådmann 

Robert Myklebust 
Eigedomsleiar  
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 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
BUDSJETTENDRINGAR 2014 NR 2    
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Det vert gjort slike budsjettendringar: 
 
1. 
Konto 16400 (avg.pl. årsgeb.), ansvar 5131 (avløp) funksjon 353– opp kr 1.495.000,- 
Konto 16500 (avg.pl. sal av varer/tenester, ansvar 5131, funksjon 353 – opp            
kr 165.000,- 
Konto 15500 (avs. til bunde fond), ansvar 5131, funksjon 353 – opp kr 1.660.000,- 
 
2. 
Konto 14700 (overf. til andre), ansvar 1271 (IKT), funksjon 120 – opp kr 4.875.000,- 
Konto 18101 (øyremerka tilsk), ansvar 1271, funksjon 120    - opp kr 4.875.000,-. 
(spesifikasjon – 12904 Høykom, Breiband). 
 
3. 
Konto 14700, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
Konto 18101, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
 
4. 
Konto 14700, ansvar 3153, funkjson 241 – opp kr 135.000,- 
Konto 18101, ansvar 3153, funksjon 241 – opp kr 135.000,- 
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5. 
Konto 18101, ansvar 7011 (samhandlingsref), funksjon 256 – opp kr 1.025.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 50.000,- 
Konto 13701 (bet. til legar), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 150.000,- 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 7011 funksjon 256 – ned kr 280.000,- 
Konto 15500 (avs til bunde fond), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 535.000,- 
 
6. 
Konto 18101, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 500.000,- 
Konto 11100, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 150.000,- 
Konto 15500, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 350.000,- 
 
7. 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 600.000,- 
Konto 11400 (annonser), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 12000 (inv og utstyr), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
Konto 12700 (konsulent), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 13700 (bet til andre), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
 
8. 
Konto 18101, ansvar 3812 (barnefattigdom), funksjon 242 – opp kr 550.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 100.000,- 
Konto 11208 (div utg), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 50.000,- 
Konto 15500 (avsetj. Til bunde fond), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 400.000,- 
 
9. 
Konto 17500 (overf frå andre komm), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 150.000,- 
Konto 18101, ansvar 2222 (Sjustjerna skule), funksjon 202 – opp kr 380.000,- 
Konto 10100  (lønn), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 370.000,- 
Konto 10900 (pensjon), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 75.000,- 
Konto 10990 (arb.gj.avg), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 65.000,- 
Konto 11600 (kurs), ansvar 2222, funksjon 202 opp kr 20.000,- 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Økonomiavdelinga, her 
- Rådmannens leiargruppe 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Vest Kontroll 
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Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommunestyre har tidlegare i år handsama ei sentral budsjettendringssak.  
For at vi skal få best mogeleg samspel mellom rekneskap og budsjett vel vi å 
prioritere ei budsjettendringssak der ein fokuserer på meirinntekter avdelingane har 
fått gjennom året.   Sentrale punkt i denne saka er øyremerka statstilskott og 
avgifter/gebyr.  
 

1. Anleggs- og driftsavdelinga 
Anleggs- og driftsavdelinga har i 2014 krevd inn nær 1,5 mill meir i 
avgiftspliktig årsgebyr enn det ein har budsjettert med.  I tillegg har avdelinga 
seldt avgiftspliktige varer og teneseter for i alt kr 165.000,-.  I og med at 
avløpsområdet er ei sjølvfinansierande teneste vel vi i første omgang å styrke 
det bundne driftsfondet med desse meirinntektene. 

 
2. Ikt avdelinga 

Herøy kommune har i lang tid arbeidd med å få utbygd breibandnettet i 
kommunen.  Til dette har kommunen fått såkalla Høykom midlar og Tussa har 
stått for utbygginga.  I 2014 har kommunen fått utbetalt nær 5,0 mill i Høykom 
midlar og tilsvarande sum har gått med til å betale Tussa AS for dei 
utbyggingane som er gjort. 

 
3. Husbanken 

Herøy kommune har fått kr 300.000,- frå Husbanken som tilskottsmidlar.  
Desse midlane vert tildelt personar etter søknad i samband med huskjøp 
(kombinert med lån).  Midlane er allereie betalt ut til dei som har fått 
tilskotsmidlane. 

 
4. Helseavdelinga ved Ergoterapeuten har ansvar for hjelpemiddel ute i 

heimane.  I samband med ombygging av eit hus er det gitt eit øyremerka 
tilskott på kr 135.000,- til ei heis.  Kommunen blir berre ein mellomstasjon då 
NAV betaler dette til Herøy kommune som igjen betaler det ut til 
tilskotsmottakaren når tiltaket er ferdigstilt. 

 
5. Samhandingsreforma 

Herøy kommune har motteke kr 1.0250.000,- i øyremerka midlar knytt til 
kommunen sitt tilbod om «øyeblikkeleg hjelp»  Kommunen har som kjent 
etablert 2 sengeplassar til dette føremålet ved Myrvåg omsorgssenter.  Litt 
kostnadar har påløpt i 2014, men mykje av tilskotet må nok førast over til 
bundne fond ved årsoppgjeret. 
 

6. Helseavdelinga – legetenesta 
Herøy kommune har fått kr 500.000,- til rekruttering av legar og til kjøp av 
utstyr knytt til legevakta.  For 2014 er det blitt kjøpt inn ein del utstyr (bl.a. 
akuttposar), men det meste vil bli sett av til bunde fond, slik at ein får nytta det 
til legerekruttering i 2015. 
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7. Helseavdelinga – bruk av bunde fond 
Helseavdelinga har inntektsført kr 600.000,- frå bunde fond til bl.a. 
legerekrutering og til betre utstyr på kommunen sine legesentra.  Mykje av 
midlane går med til annonsering etc.   
 

8. NAV (barnefattigdom) 
Herøy kommune har motteke kr 550.000,- til prosjekt Barnefattigdom.  Litt av 
midlane vert brukt i 2014 men det meste må nok avsetjast til bunde fond for 
bruk i 2015. 

 
9. Skuleavdelinga (Interkommunalt prosjekt «Sjustjerna» 

Herøy kommune har tatt over leiinga av sjustjerja skule i 2014.  Dette gjeld eit 
samarbeidsprosjekt som ungdomstrinn i utvikling og midlane går til å løne 
utviklingsrettleiaren.  Vi har fått nokre midlar overført frå tidlegare 
styringskommune og i tillegg har vi motteke eit øyremerka tilskott. 

 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen spesielle 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen spesielle 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Konsekvensar for økonomi: 
 
Ingen spesielle. 
 
 
 
Fosnavåg, 16.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
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 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
KOMMUNEDELPLAN TRAFIKKTRYGGING 2015-2018 - SLUTTHANDSAMING     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
1. Herøy kommune vedtek at planperioden for kommunedelplan trafikktrygging 
vert endra til å gjelde frå 2015 - 2018.  
 
2. Herøy kommune vedtek i medhald av plan- og bygningslova §11-15 
Kommunedelplan for trafikktrygging, slik den ligg føre.  
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

 Utviklingsavdelinga  
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Vedlegg: 

1. Kommunedelplan for trafikktrygging 2015-2018  
2. Innspel til offentleg ettersyn med behandling  

 
Uprenta vedlegg:  

1. Alle innkomen innspel til offentleg ettersyn  
 
Saksopplysningar: 
 
Kommunestyret vedtok i møte 22.3.2012, K-sak 52/12, å starte opp arbeidet med  
Kommunedelplan (KDP) for trafikktrygging og samtidig legge forslag til planprogram 
ut til offentleg ettersyn i seks veker. Forslag til planprogram vart lagt ut til offentleg 
ettersyn i perioden 30.3 – 11.5.2012, der Møre og Romsdal fylkeskommune fekk 
utsett høyringsfrist til 18.5.2012. Maritim og teknisk komité stadfesta i møte av 
12.06.2012, MTK-sak 34/12 planprogram for KDP Trafikktrygging 2013-16.  
 
Sist kommunedelplan for trafikktrygging vart vedteken i K- sak 109/08 og var  
gjeldande for perioden 2009- 2012. Det er difor naudsynt og gjere ei revidering av  
planen. Planområdet omfattar heile Herøy kommune.  
 
Arbeidet med KDP Trafikktrygging 2013-16 har gått føre seg gjennom ei 
arbeidsgruppa beståande av både administrasjonen og politikarar. Rådmannens 
leiargruppe har vore referansegruppe i arbeidet. Planforslaget har vore presentert for 
denne gruppa ved tidlegare høve.  
 
I forkant av offentleg ettersyn peika rådmannen på at det var viktig at det i 
planprosessen vidare blei lagt til rette for medverknad frå offentlegheita. Særskilt såg 
ein på medverknad frå representantar for barn- og unge i kommunen som viktig.  
Eksempelvis vil KFU (kommunalt foreldre utvalt) og barnehagane vere ein viktig 
medspelar i det vidare planarbeidet, då desse har særskilt kjennskap til element i 
høve trafikktrygging rundt skular og barnehagar. Ved offentleg ettersyn sende 
rådmannen informasjon om at til alle frivillige lag og organisasjonar som er registert 
om at kommunedelplanen var lagt ut offentleg ettersyn og at det var no høve til å 
kome med innspel.  
 
I løpet av høyringsperioden valte ein også å nytte seg av sosiale media (Facebook) 
som ein kanal for medverknad til planarbeidet. Ein vil framheve at dette vil denne 
metoden for medverknad gav, innanfor fastsette rammer, svært positive resultat i 
form av at det kom mange innspel til planforslaget. Ein ser absolutt at bruken av 
sosiale media i planarbeid kan vere noko positivt, og noko som kan nyttast som 
kanal for medverknad innanfor fastsette rammer.  
 

Forslag til trafikktryggingsplan som no ligg føre inneheld to delrapportar; der den 
eine omfattar arbeidet med barnetrakkregistreringar 2012 (som er ei kartlegging av 
vegar, farlege og trygge skulevegar blant barn i skulen). Den andre rapporten 
omfattar ei evaluering av førre trafikktryggingsplan og det arbeidet som er 
gjennomført i førre planperiode. Denne evaluering bygger mellom anna på 
tilbakemeldingar og rapportering frå andre avdelingar i organisasjonen. Vidare går 
det fram av planforslaget korleis innspela til varsel om oppstart har vore vurdert, 
samt vurderingar i høve risiko- og sårbarheit (ROS). 
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Kommunen har ved offentleg ettersyn motteke 36 innspel til planforslaget. Dei mange 
og omfattande innspela har medført at ein har måtte bruke mykje tid til å gå gjennom 
alle innspela og vurdere desse opp mot planforslaget. Arbeidsgruppa for 
trafikktryggingsplanen har gjennomført møte i etterkant av høyringsperioden og saman 
behandla alle innspela som har kome. Behandling av desse innspela går fram av 
vedlegg nr 2.   
 
Med bakgrunn i innspela som har kome ved offentleg ettersyn, har arbeidsgruppa sett 
behov for at det bør gjerast endringar i det forslaget til trafikktryggingsplan som låg ute til 
høyring. Den første endringa som ein meiner bør gjerast, er å endre planperioden til 
2015-2018. Dette som ein konsekvens av at det har teke noko lenger tid å behandle 
trafikktryggingsplanen enn kva ein først såg føre seg. På denne måten får ein også noko 
lenger tid til å gjennomføre dei prioriterte tiltak. Det er føreset at planen skal takast opp 
til rullering etter at planperioden er ute.  
 
Andre endringar som arbeidsgruppa meiner bør gjerast i plan er markert med raud tekst 
i vedlagt dokument.  Kort oppsummert vil rådmannen peike på at det er gjort følgjande 
endringar:  
 

1. Tiltak som er blitt fjerna frå trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram:  
 

- Etablering av «SeeMee» blinkande lys langs FV654 på Bergsøya. Dette 
tiltaket er fjerna frå handlingsprogrammet, då kommunen ikkje får løyve frå 
Statens Vegvesen til å etablere slike tiltak på fylkesvegane. Her har kommunen 
også mista tilskot for slike tiltak løyvd av Samferdselsdepartementet, fordi ein 
ikkje har fått løyve til å etablere desse tiltaka av Statens Vegvesen Region Midt.  

- Etablering av fotgjengarfelt ved Einedalen skule. Tiltaket er fjerna frå 
handlingsprogrammet, då dette er allereie etablert.  

- Etablering av gang- og sykkelveg Torsethøgda – Kalveneset. Tiltaket er også 
fjerna frå handlingsprogrammet, då Statens Vegvesen har starta utbygging av 
gang- og sykkelveg med busslommer, lys m.m på denne vegstrekningar.  

 
 2. Tiltak som er blitt endra / utvida i trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram:  
 

- Skarabakken i Fosnavåg. Her er den største endringa at tiltaket har fått 
endra status frå kommunalt til fylkeskommunalt, som følgje av ei høgare 
prioritering på Møre og Romsdal fylkeskommune sitt investeringsprogram for 
fylkesvegar. I dette ligg det også at Statens Vegvesen har teke over ansvaret 
for prosjektet og at Herøy kommune skal bistå vegvesenet på enkelte 
områder.  

- Busslomme ved fylkesvegen i Sævikane. Tiltaket har blitt endra til å 
omfatte betre lys og skilting av kryssande mjuke trafikantar. Flytting av 
busslomme er teke opp med Statens Vegvesen og er ikkje aktuelt, då 
vegvesenet meiner at busslomma er lokalisert på den mest optimale staden i 
høve det totale trafikkbilete i området.   

- Fortau og overgangsfelt i Fosnavåg sentrum. Her er tiltaket utvida til også 
omfatte flytting av fortau, der dette viser seg å vere aktuelt i framtida.    

- Busslomme langs FV654 ved «Verket» og Myklebust. Tiltaket er her utvida 
til å gjelde ny gang tilkomst til busslomma i Verket langs sørsida av 
fylkesvegen. Vidare omfattar tiltak oppgradering av busslomme ved YX til å bli 
universelt utforma.   
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- Innfartsveg til Fosnavåg og gangtunnel mellom Fosnavåg sentrum og 

Campus Fosnavåg. Det er her teke inn Etablering av gangtunnel gjennom 
tverrfjellet som eit langsiktig tiltak i samband med ny innfartsveg til sentrum. 
Tiltaket vil ha stor effekt for trafikktrygging, men må planleggast gjennom 
reguleringsplanarbeid.  

 

3. Tiltak som er blitt tatt inn i trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram: 
 

- Gangveg langs «Osen» til Leikanger skule. Tiltaket gjeld planlegging og 
bygging av ny gangveg langs «Osen» frå fylkesvegen og fram til Leikanger 
skule. Rådmannen ser at dette kan vere eit samarbeidsprosjekt mellom 
kommunen, grunneigarar og frivillig sektor. Det må utarbeidast 
reguleringsplan for tiltaket. 

- Forbikøyringsfelt ved avkøyrsle frå FV654 til Myrvåg alders- og 
sjukeheim. Etablere forbikøyringsfelt langs FV654 ved avkøyrsle mot Myrvåg 
alders- og sjukeheim. Oppnå betre flyt i trafikken. Unngå farlege 
trafikksituasjonar ved kø og bråstopp for bilar som skal krysse / køyre av 
vegen. Tiltaket må planleggast og det må søkjast fylkeskommunen om få 
etablert tiltaket på fylkesvegen.  

- Frøystadkrysset FV654. Tiltaket gjeld oppsetting av stoppskilt, utviding av 
kryss i samsvar med reguleringsplan. Etablere dobbel sperrelinje i bakkane 
rundt krysset. Tiltaket treng ikkje planlegging. Krysset er regulert, men ikkje 
utbygd fullt ut etter plan. Kommunen må søkje Statens Vegvesen om 
etablering av tiltaket.      

 
I tillegg til desse endringane har ein etter dialog med skuleavdelinga, valt å ta ut 
reglement for skuleskyss frå denne kommunedelplanen. Skuleavdelinga vil kome 
med ei eiga sak som omhandlar reglement for skuleskyss i Herøy kommune.  
Det må også framhevast at det er gjort mindre redaksjonelle endringar i teksten og 
presiseringar enkelte stader i plandokumenta.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen viser til at dei tiltaka som ein meiner bør prioriterast er lista opp i  
handlingsprogrammet til trafikktryggingsplanen. Arbeidsgruppa som har jobba med 
trafikktryggingsplanen har, etter ei konkret vurdering av kvart innkomne innspel, 
funne grunnlag for at det bør gjerast endringar i planforslaget slik det er nemnt i 
saksutgreiinga over. Rådmannen meiner at dei endringane som ligg i tilrådinga er 
alle viktige trafikktryggingstiltak i kommune.  
 
I handlingsprogrammet har ein ikkje valt å setje opp noko prioritert rekkjefølgje for 
dei tiltaka som er nemnt. Grunngjevinga for dette valet er å kunne gi dei ansvarlege 
avdelingane fleksibilitet og handlingsrom for å gjennomføre trafikktryggingsarbeidet i 
samanheng med prosjekt og planar i løpet av perioden 2015-2018.  
 
Det må understrekast at ikkje alle av dei tiltaka som er foreslått prioritert, er noko 
som kan gjennomførast i løpet av planperioden. Dette gjeld i hovudsak dei større 
fysiske strakstiltaka og dei store langsiktige tiltaka som er lista opp i planforslaget.  
I tillegg kjem større planleggingstiltak som vil strekke seg over eit lengre tidsrom 
grunna omfang og kompleksitet som følgjer med i dei utfordringane som skal 
løysast. Eit anna viktig poeng som rådmannen meiner bør nemnast er dei 
trafikktryggingstiltaka som gjeld fylkesvegar.  
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Her må ein understreke at for at tiltaka skal kunne gjennomførast på fylkesvegane, 
er ein avhengig av løyve frå Møre og Romsdal fylkeskommune som vegeigar og 
forvaltningsmynde. Nokre av dei større tiltaka er også avhengig av at dei blir 
prioritert inn i fylkeskommunen sitt investeringsprogram og at tiltaka kjem så høgt 
opp på prioriteringslista at det vert sett av økonomiske midlar til gjennomføring.  
Slike prioriteringar er avhengig av at Herøy kommune gjer politiske vedtak og sender 
tydelege signal til fylkeskommunen om kva tiltak ein vil skal prioriterast på 
fylkesvegane i åra framover. For at tiltak skal bli prioriterert av regionalt nivå, så har 
ein fått signal om at desse må vere ferdig planlagt med reguleringsplan og vere ein 
del av kommunen sin vedtekne trafikktryggingsplan. Planleggingsarbeid og 
utarbeiding av regulerings-planar blir difor ei viktig oppgåve for kommunen i tida 
framover. Planprosessane blir viktige demokratiske arenaer for involvering og 
deltaking frå både offentleg, privat og frivillig sektor. Den ferdige reguleringsplanen 
blir eit viktig grunnlag for å kunne gjennomføre prioriterte trafikktryggingstiltak. 
 
Rådmannen vil avslutningsvis framheva at ein ser det som svært viktig at 
trafikktryggingsarbeidet er noko som opptek alle avdelingar i organisasjonen.  
Dette gjeld også fordeling av oppgåver i administrasjonen knytt til trafikktrygging.  
I Herøy kommunen er det utviklingsavdelinga som har ansvaret for alt av 
planleggingsarbeid knytt til trafikktrygging, medan anleggs- og driftsavdelinga har 
ansvaret for gjennomføring av fysiske tiltak og vidare driftsansvar. Rådmannen ser 
det som svært viktig at det frå politisk nivå vert sett av tilstrekkelege økonomiske 
midlar og ressursar til organisasjonen i åra framover, slik at ein kan følgje opp og 
gjennomføre dei trafikktryggingstiltaka som kommunen prioriterer i denne planen.     
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Fysiske tiltak som bygging av nye gang- og sykkelvegar, oppføring av veglys og 
oppmerking av overgangsfelt vil auke kvaliteten på ferdselsårane til dei mjuke 
trafikantane og betre tryggleiken til desse i trafikken. Nye gang- og sykkelvegar vil 
også bidra til å legge til rette for meir fysisk aktivitet og gi større moglegheiter for 
transport i form av gåing eller sykling. Dette er vurdert til å vere positivt for 
folkehelsa. 
Konsekvensar for beredskap: 
Realisering av nye tiltak handlingsprogrammet inneberer ei kvalitetsheving av 
enkelte deler av kommunen sitt samferdselssystem. Eksempel her vil vere å utbetre 
vegstrekningar til å ha to fullverdige køyrebaner. Dette er vurdert til å betre 
framkomsten i trafikken og til å vere positivt i høve kommunal beredskap 
Konsekvensar for drift: 
Realisering av fysiske tiltak i handlingsprogrammet vil medføre nye kommunale 
anlegg som vil medføre auka driftskostnader for kommunen. Eksakte utgifter til drift 
vil ein måtte kome attende til i det enkelte prosjektarbeidet med gjennomføring av 
kvart enkelt tiltak. 
Konsekvensar for økonomi: 
For at dei prioriterte tiltaka i planen skal kunne gjennomførast er ein avhengig at det 
blir sett av økonomiske midlar i kommunen sitt budsjett og økonomiplanarbeid.    
 
 
Fosnavåg, 13.11.2014 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Aleksander Zahl Tarberg  
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KOMMUNDELPLAN TRAFIKKTRYGGING 2015-18 

VURDERINGAR AV INNSPEL TIL PLAN ETTER OFFENTLEG ETTERSYN (Tilråding frå arbeidsgruppa)  

  
Plannamn KDP Trafikktrygging 2015-18 Plankonsulent Herøy kommune (Arbeidsgruppa) 
PlanID.  1515-201270 Dato November 2013 
Saksnummer.  2012/546 Tal på innspel 36 

 

Avsendar og dato Hovudpunkt i innspel  Vår vurdering 

 
1. Leine Krins 

Gendalag, 
27.10.2013 

 

 

Leine Krins grendalag vil framheve bygda sitt sterke 
behov for et busskur ved bedehuset på Leinane. 
Busskuret vil etter grendalaget sitt syn vere best 
plassert på nedsida av vegen der det er kommunal 
grunn. Dette vert grunngjeve ut i frå omsyn til  
trafikktrygging. Skuleelevane nyttar i dag bedehuset 
for å komme i ly av vind og regn - men dette ligg på 
motsatt side av påstigning. Når skulebussen kjem 
må dei i mørket hurtig krysse vegen for å kome på 
rett side mtp påstigning. Det vil sikkerhetsmessig 
vere ein stor fordel om ein kan vente på bussen på 
same side som påstigning gjennomførast. Vedlagt 
skisse viser ønskelig plassering. 

 

 
Ein er samd med Grendalaget at eit busskur i dette området er positivt i 
høve betring av trafikktryggleiken og tilhøva for dei som nyttar seg av 
kollektivtransport i området.  
 
 
Nytt busskur er, etter det ein kan sjå, allereie kome på plass og ein ser difor 
ikkje grunnlag for å gjere endringar i handlingsprogrammet i forhold til dette 
tiltaket.  
 
 
 
 

2. Torill Myren 
m/fleire,  
28.10.2013 
 

Viser til barna sin kryssing av Nye vegen i Sævikane  
70 meter utanfor tunnelopninga. Bilistane kjem frå 
mørke til lys, det er sving på vegen og 80-sone. 
Dette er sjølvsagt farleg, og vi må få barna til å 
krysse vegen lenger frå tunnelopninga. 
 
I samband med det vil vi peike på to ting i 
trafikkgyggingsplanen: 
 
 

Saka har vore drøfta med Statens Vegvesen og busslomma er, etter deira 
vegnormalar, plassert på riktig plass.  Med bakgrunn i dette finn ein ikkje 
grunnlag for å tilrå at busslomma skal flyttast.  
 
Det er blitt gjennomført endringar i handlingsprogrammet som gjer at ein vil 
søkje Statens Vegvesen om å få etablere skilt og betre lys i området.  
Innspelet blitt delvis tatt til følgje.   
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1.I planen står det både «flytting av busslomma» og 
«vurdere flytting av busslomma». Vi meiner 
ordet «vurdere» må vekk. 
 
2.I samtalar både med kommunen og 
fylkeskommunen er det også skissert opp lys 
skilting/merking og avleiingsgjerde som tiltak for å 
trygge kryssinga av vegen. Med eit gjerde langs 
nedsida av vegen, vil ein tvinge barna til å krysse 
vegen lenger frå tunnelopninga. Det beste er truleg å 
flytte busslomma, men avleiingsgjerde, merking og 
skilting er mindre og billegare tiltak som kan gjerast 
endå raskare, og vi ber om at også det vert teke 
med i trafikktryggingsplanen. 
 

3. Grethe Kobbenes 
Siglevik,  
05.11.2013 

Viser til at det bør kome gang- og sykkelsti mellom 
Djupvika og Myrvåg. Det vert vist til at denne 
strekninga blir meir og meir brukt, både av vaksne 
og barn. Siglevik viser til at vegen rundt 
Djupvikvatnet vert oppfatta som lang og skummel på 
kveldstid, utan gatelys. 

Gang- og sykkelveg er vist i kommuneplan. Det er ikkje utarbeidd 
reguleringsplan for denne vegstrekninga.  
 
Manglande planavklaring har gjort at ein ikkje har valt å tilrå at dette tiltaket 
blir tatt med i handlingsprogrammet. Arbeidsgruppa viser til arbeidet med 
opplysing av turstien rundt Djupvikvatnet.  
 

4. Thomas 
Voldsund,  
05.11.2013 

Viser til at strekninga mellom gamle Leine skule og 
Remøybrua bør absolutt gjerast noke med snarleg. 
Voldsund viser til at dei bur 5 meter frå vegen 
omtrent midt på strekninga og observerar dagleg ei 
stor mengde bilar som køyrer forbi, i ei hastigheit 
som er langt over den fastsette fartsgrensa på 50 
km/h. Delar av strekninga er dessutan berre 
tilrettelagt for at ein bil skal kunne køyre der om 
gongen, samt at andre stadar er vegen sterkt 
innsnevra på grunn av mellom anna bygningar. Det 
blir vidare vist til at langs denne strekninga vert det 
stadig fleire barnefamiliar som etablerer seg og 
andre som nyttar vegen til alt ifrå trilleturar til sykling 
og trening.  
 
 

Tiltaket er med i handlingsprogrammet og ligg inne på 
investeringsprogrammet til fylkeskommunen. Plansituasjon er avklart for 
denne delen av strekninga. Realisering av prosjektet er avhengig av politisk 
prioriteringar i tida som kjem.  
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Voldsund viser til at når det kjem bilar i kvar retning 
som held minst 80 km/t, vegen er smal, en nærmar 
seg ein sving og det byrjar å bli mørkt - så er einaste 
alternativet å kaste seg ut i grøfta for å ikkje bli 
påkjørt. Dette er dessutan ein veg som har stått på 
utarbeidingslista i over 30 år. 

 
5. Monica Haanes 

Waagan,  
06.11.2013 

Ynskjer at det vert etablert gang- og sykkelveg 
samanhengande frå Leikong til Stokksund.  

Slik arbeidsgruppa vurderer det, er der trygge ferdselsårar på denne 
strekninga. Unntaket er ei mindre strekning mellom Nykrem og Djupvik. Her 
har kommunen starta opp arbeidet med reguleringsplan for gang- og 
sykkelveg.  

6. Monica Kjelsli og 
Nick Kvalsund,  
06.11.2013 

Gjeld strekninga Nerlansøy bru - Kvalsvika og 
Nerlandsøy - Koperstad. Ho viser til at det er bra 
med satsing på busetting i kommunen , men ynskjer 
eit fokus på å heve standarden på gang- og 
sykkelvegar og køyrevegar i kommunen.   

 

Det blir arbeidd med å utarbeide planar for vegstrekningar med gang- og 
sykkelvegar fleire stader i kommunen. Når det gjeld realisering av desse, så 
er det langs fylkesveg avhengig av at desse blir prioritert politisk på 
fylkesnivå og at det blir avsett økonomiske midlar til å gjennomføre 
prosjekta.  
 
 

7. Mariann Skorpen 
Berge,  
06.11.2013 

Ynskjer ei forbikøyringslomme i krysset inn mot 
Flusundvegen. Viser til at ved å lage ei slik lomme, 
kan ein hindre påkøyrsler bakanfrå, og ein kan auke  
kapasiteten i krysset ved at folk kan passere til 
høgre. 

 

Dette tiltaket vert behandla gjennom ei eiga sak om reguleringsplan som er 
starta opp for FV654. Det må ført utarbeidast ein godkjent reguleringsplan 
før dette tiltaket kan realisertast.  

8. Kjetil Jøsok,  
06.11.2013 

Viser til behov for utbetring av vegen frå «Osen» 
(kryss mot Fylkesvegen?) og fram til Leikanger 
skule.Med aukande elevtal og mykje aktivitet på 
skulen og Grendahuset, så er ikkje dagens 
vegstandard tilfredstillande . Ynskjer at det anten 
skjer ei oppgradering av dagens veg eller bygging av 
ny veg ved elva og framover .Er nabo til vegen og 
ser mange «nesten-ulukker» kvar dag. 

Ein er samd med Jøsok m.fleire at vegen for elevar ved Leikanger skule er 
noko som må utbetrast. Av omsyn til dagens situasjon, ser ein det som 
mest berekraftig og framtidsretta at det blir lagt til rette for ein alternativ 
gangtilkomst til skulen langs elva frå «Osen» og oppover. Gangvegen må 
først planleggast med reguleringsplan for tiltaket. Det vil vere viktig at både 
skule, FAU ,folkehelsekoordinator, grunneigarar og andre blir involvert i  eit 
samarbeidsprosjekt.    
 
Innspelet vert teke inn i handlingsprogrammet for ny trafikktryggingsplan.  

9. Aina Både 
Hasund,  
06.11.2013 

Ynskjer å erstatte etablert gangfelt ved kyrkja på 
Leikong med eit tryggare og betre alternativ 
lokalisert ved krysset/avkøyringa frå Fylkesvegen 
mot Leikong og innover til butikken. Viser til at dette 
blir brukt av skuleborn dagleg.  

Arbeidsgruppa vurderer det slik at dette tiltaket ikkje kan prioriterast i 
handlingsprogrammet for denne planperioden. Herøy kommune vil likevel 
sende ei oppmoding til Statens Vegvesen om å sjå nærare på evt flytting av 
overgangsfelt ved kyrkja.   
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Ynskjer at det blir etablere ein trygg overgang frå 
gangvegen på Nykrem og ned til vegen mot 
Budaneset. 

  
Tiltaket er blitt drøfta med Statens Vegvesen Region Midt.  
Det er frå vegvesenet ikkje aktuelt å etablere noko gangfelt her på grunn av 
manglande kriterier og høg fart. For at det skal etablerast gangfelt må 
fartsgrensa vere maks 45 km/t og det må vere eit visst tal på kryssande 
mjuketrafikantar i timen.  

10. Anonymt innspel, 
06.11.2013 

Innspelet gjeld Toftestøvegen.  
Viser til strekninga frå krysset 
Kvithaugsmyra/Toftestøvegen til krysset 
Toftestøvegen/Nedre Sørlia er smal, utan 
tilstrekkelig belysing og det manglar fortau/gangfelt.  
I tillegg er det dårlig standard på vegen. Det er i alt 
ei trasig strekning for mjuke trafikkantar og dei er det 
mange av. I tillegg til bebuarane nærast vert 
strekninga nytta av mange for å kome seg til 
Toftestøda/Klubben friområde. Fortau/gangfelt og 
meir belysning ville gjort det mykje sikrare å ferdast 
på denne strekninga. 

Maritim og teknisk komité gjorde vedtak den 23.09.2014 om at 
Kvithaugsmyrvegen og Toftestøvegen (ca 560 m) skal reasfalterast. 
Ein er samd i at denne vegen bør oppgraderast med tanke på forbetring av 
dekke.  
 
Det er i dag oppført gatelys på strekninga. Når det gjeld framtidige gatelys, 
så viser ein til punkt i handlingsdelen «mindre tiltak».  Den ansvarleg 
avdeling må her kome med årlege prioritering av kvar det skal førast opp 
nye / utbetrast gatelys.    
 
 
Når det gjeld fortau, så viser ein til at deler av Kvithaugsmyrvegen allereie i 
dag har ei løysing for gåande og syklande på deler av strekninga. Det er i 
gjeldande arealplanar (Myklebuståsen II) vist ei opprydding i 
trafikkmønsteret for Toftestøvegen, der den blir stengd for 
gjennomgangstrafikk ved anlegg av ny tilkomstveg til Vikane / Viketoppen 
med fleire. For resterande deler av Kvithaugsmyrvegen, der den møter 
Toftestøvegen i aust,  er det i gjeldande arealplanar ikkje vist løysing for 
gåande og syklande på resterande delar av denne vegen. Denne 
vegstrekninga vert rekna som bustadvege, med ei fartsgrense på 30 km/t 
og der det i dag er etablert gatebelysning og fartsreduserande tiltak i form 
av fartsdumpar. Den låge fartsgrensa og eit avgrensa tal på bustader som 
soknar til vege, gjer at denne vegen må sjåast på som ein veg med blanda 
formål – dvs at det skal vere mogleg for at den skal kunne nyttast av både 
bilar og mjuketrafikantar samstundes.  

11. Britt Paulsen,  
06.11.2013 

Viser til Eggesbønes og stor trafikk pga bedrifter, 
blandt andre Marine Harvest, som har ca 70 trailarar 
kvar dag, ca 200 tilsette der flesteparten er arbeids-
innvandrarar og dei utfordringane det gir med ein 
"framand" trafikkkultur både for køyrande og 
gåande.  

 

Når det gjeld gatelys, så viser ein til punkt i handlingsdelen og behovet om 
sak knytt til årleg prioritering av kvar det skal utbetrast gatelys.  Det er i dag 
etablert gatelys langs Eggesbøvegen, og ein viser til eige punkt i 
handlingsprogrammet knytt til spørsmål om utbetring av lys. 
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Etter at det kom sone med 30 km/t og fartsdumpar 
har det vorte store forbetringar i trafikktrygginga.  
 

Det er svært mange fotgjengarar på strekninga 
Marine Harvest - Kiwi, og desse brukar svært 
skjeldan refleks. Paulsen viser til at det her er veldig 
dårleg opplyst og her manglar også gangveg. I 
tillegg er det svært mange eldre som går her, med 
og utan rullator/rullestol. Paulsen meiner det bør 
kome både gangveg og meir gatelys på denne 
strekninga.  
 
Gatelysa på Eggesbønes er også mykje sløkte, 
dette er vel noko som kan takast opp med dei som 
driftar dei? Paulsen ynskjer at dei gatelysa som finst 
må lyse, det må setjast opp fleire lys i strekninga frå 
krysset til Grønhaugen og opp til Kiwi. Her bør det 
også kome ein gangveg.  
 
Reglane om klipping av hekkar kan også 
handhevast betre - ta dykk gjerne ei runde i 
byggefelta med klippemaskina!  

Gangveg frå krysset mot Grønhaugevegen og i retning Kiwi er vist i 
gjeldande arealplanar for området. Rådmannen har tidlegare, overfor 
private utbyggingsprosjekt i området, stilt krav om at utbygging av fortau 
skal skje i samband med bygging av nye forretningar på Eggesbønes.  Ein 
føreset difor at Eggesbøvegen blir utbetra i samband med den private 
utbygginga i området.  
 
 
Punktet som gjeld klipping av hekkar vert teke til vitande.  
I utgangspunktet er det private (kvar enkelt tomteeigar) sitt ansvar å halde 
desse i slik stand at dei ikkje utgjer fare for trafikktryggleiken i eit område. 
Kommunen har ved tidlegare høve nytta sitt mynde etter veglova til å klippe 
ned hekkar som ikkje har vore haldne i hevd. Dette vil bli vurdert ved 
framtidige høver, dersom ein kjem over hekkar som utgjer fare for 
trafikktryggleiken i eit område.  

12. Gunlaug Kleppe,  
06.11.2013 

 Kleppe viser til at for nokre år tilbake i tid, då det var 
store diskusjonar rundt skulestrukturen i Herøy, satt 
ho i ei gruppe som kjempa for å bevare Leikanger 
skule. Ho viser til at dei leverte inn ei grunngjeving 
for kvifor skulen på Leikong må bestå. Her laga vi og 
ei skisse over mogelege løysingar på veg for dei 
mjuke trafikantane. Dette var å "legge lok" på elva 
som går frå Osen og heilt opp til skulen. Då slepp 
ein det problemet, som ein antek vil kome, nemleg at 
ein røyrer ved dyrka mark. Klepp sitt forslag er å 
legge elva i røyr, gruse oppå og asfaltere. Då får ein 
borna vekk frå den smale vegen, og ingenting av 
dyrkamarka går vekk. Utviding av den eksisterande 
vegen vert vel vanskeleg å få til pga at husa/hagane 
står so tett på dagens veg. 

 
Sjå kommentar til punkt 8. 
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13. Jan Nilsen,  
07.11.2013 

Nilsen viser til at det i ein plan som kom for omtrent 
10 år sidan, så skulle enden av Vatnevegen 
stengast for biltrafikk. Han viser til at det er eit sterkt 
ønskje frå oss som bur langs vegen frå hovudvegen 
og ned til Grønmyr Barnehage at der vert stengt for 
ålmenn ferdsel. Nilsen hevdar at det i alle år har 
vore uaktsom køyring der. Blant anna mykje 
tungtrafikk i ei årrekkje. Når skal kommunen stenge 
vegen der? 

Opprydding og utbetring av trafikkforholda på Myklebust er eit tiltak som ligg 
inne i handlingsprogrammet, under punktet fysiske strakstiltak, i det 
planforslaget som har vore ute på høyring. Stenging av vegen her er i tråd 
med gjeldande plansituasjon for området.  
 
Anleggs- og driftsavdelinga vil setje opp bom og stenge vegen.     

14. Grete Siglevik  
04.11.2013 

Viser til at innspelet gjeld Djupvika. Borna må krysse 
FV 61 ved «Kjeldsundkrysset». Her er det rett 
strekning med 80 km/t fartsgrense! Ikkje er der 
gangsti og ikkje fotgjengarfelt. Her må noko gjerast 
før ei ulykke skjer! Siglevik viser til at små barn som 
må gå av bussen på feil side, og at dette er ein 
fryktelig dårlig kombinasjon. Det er ikkje bære borna 
dette er farlig for. Det er ei rett strekning der bilane 
nytta høvet til å drive forbikjøring. Den reelle farta er 
nok sjeldan 80 km/t eller under.  

Etablering av tiltaket manglar avklaring i forhold til planlegging. Tiltaket er 
heller ikkje inne på prioriteringslistene til Møre og Romsdal fylkeskommune 
for framtidige tiltak langs fylkesvegnettet.  
 
Tiltaket vert ikkje prioritert i denne planperioden og vert soleis ikkje teke inn 
i handlingsprogrammet.  

15. Rita Smådal 
Andreassen,  
08.11.2013 
 

Innspel om trygging av skulevegen på Bergsøya. 
Viser til at den trafikken som er der på morgonen er 
uhaldbar.  Ho meiner at stenging av veg i den tid 
skulen startar, kanskje kan vere eit forslag. 

Slik arbeidsgruppa ser det er det mest trafikksikre at borna går og syklar til 
skulen. Trafikktrygginga her meiner ein må sjåast i samanheng med 
pågåande eigedomssak om ny Bergsøy skule. Trafikksystemet rundt 
skuleområdet vil, slik ein ser det, vere ein naturleg del av denne 
utbyggingssaka. Ein viser elles til at det i dette området er regulert 
vegsystem, som pr i dag ikkje er realisert.   

16. Anders Sævik 
Monsen, 
08.11.2013 

Ynskjer at det vert slutt på vegsaltinga. Meiner det er 
ei falsk tryggheit og at det slit meir på vegane (som i 
utgangspunktet ikkje er alt for bra) og det slit 
ekstremt på bilparken.   

Må takast opp i nasjonal samanheng og er ikkje noko som kommunen har 
mynde til å bestemme sjølv.  
 
Tiltaket vert ikkje teke inn i plan.  

17. Anita Hjelmeset, 
08.11.2013 

Meiner at tiltak bør vurderast i Frøystadkrysset.  
Viser til at ho bur tett inn til krysset og ser mykje rart 
som skjer der og dagleg ser ho nesten-ulukker.  
Ho viser til at fart er eit stort problem, og det kan 
virke som det er svært vanskeleg for mange å halde 
fartsgrensa. Fartsproblematikken er nok størst for 
dei som køyrer Fosnavåg- Torvik, Torvik -Fosnavåg.  

 

Her viser til at kommunestyret i Herøy har bestemt at ny framtidig fylkesveg 
skal gå frå «Koppen» via Skinneset med bru over til Mjølstadneset. Tiltaket 
ligg inne i gjeldande kommuneplan, og er vidareført i forslag til ny 
kommuneplan. Ein føreset at ei omlegging av fylkesvegen via Skinneset, vil 
«lempe» på trafikken gjennom Frøystadkrysset. Etter det ein kjenner til er 
det ikkje sett i gong detaljplanlegging av denne vegstrekninga. Med 
bakgrunn i den veglinja som bestemt av kommunestyret, kan ein ikkje sjå at 
det skal vere grunnlag for å planlegge og etablere ny rundkøyring i 
Frøystadkrysset.       
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Viser til at ho har hatt to bilar som begge kom frå 
retning indre Herøy inn i hagen og den tredje vart 
stoppa av autovernet. Ho viser til at problemet er 
tilstades til alle døgnets tider og alle vekedagar.  
 
Næraste nabo er ein barnehage og det bur fleire 
småbarnsfamiliar i området. Ho viser til at dei sit ofte 
med hjertet i halsen og at det beste forslaget (som 
sikkert også er kostbart) er at krysset blir omgjort til 
ei rundkøyring.  
 
Eit anna litt mindre kostbart forslag som truleg også 
vil ha effekt er å få opp STOPP skilt i krysset.  
Ho håper bekymringa blir teke på alvor.  

 
Herøy kommune har starta opp arbeidet med reguleringsplan for strekninga 
Frøystadkrysset – Torvik, med mål om etablering av ny gang- og sykkelveg.  
Starten på planleggingsarbeidet vil her ta utgangspunkt i Frøystadkrysset 
og trafikksituasjonen rundt  
 
Når det gjeld spørsmål om å overhalde trafikkreglane i krysset, så vurderer 
ein dette som ei rein politisak og ikkje noko som kommunen kan handheve. 
 
Nytt tiltak blir teke inn i handlingsprogrammet; stoppskilt i Frøystadkrysset, 
utbetring av kryss og dobbel sperrelinje i bakkane rundt krysset.  

18. FAU Moltu skule 
14.11.2013 

Ynskjer å søke om å få etablert overgangsfelt 
utanfor Moltu skule. Dette pga mykje trafikk. Viser til 
at det blei gjort ei teljing av bilar utanfor skulen i 
samband med skulestart i år. Det passerte då 
rett i underkant av 100 biler i løpet av den timen då 
dei fleste av elevane går til skolen (i tidsromet 07.45-
08.45). FAU viser til at det også er ein uoversiktleg 
sving rett før skulen. Det blir vidare vist til eit sterkt 
ynskje frå FAU om at foreldre som køyrer borna skal 
sleppe dei av på butikken. Dei fleste som køyrer 
borna i dag, slepp desse av rett utanfor skulen. Det 
blir vist til at dette skaper eit veldig «trykk» ved 
bringing/henting, noko som også fører til at det er 
veldig uoversiktleg og det blir skapt farlige 
situasjonar for barna. 
 
 

Det pågår i dag arbeid med å etablere eit tilrettelagt kryssingspunkt ved 
Moltu skule. Etter ei vurdering frå Statens Vegvesen (fagmynde for 
fylkesveg) er det ikkje grunnlag for å etablere eit oppmerka fotgjengarfelt 
ved Moltu skule. Det er gjennomført måling av farta forbi skulen i samband 
med dette arbeidet. Målingane viser her.  
 
Utbetring av svingen før skulen er noko som det må takast stilling til i eit evt 
framtidig planarbeid for resterande del av FV10 gjennom Moltustranda. Eit 
slikt planarbeid er ikkje prioritert av Statens Vegvesen eller Herøy kommune 
pr i dag.   
 
Slik arbeidsgruppa ser det er det mest trafikksikre at borna går og syklar til 
skulen. Av- og påstigning av skuleelevar ved Coop butikken er noko som 
FAU sjølv kan organisere og ikkje noko som krev særskilt løyve frå 
kommunen. Ein vurderer dette som eit positivt tiltak i høve trafikkbilete ved 
skuleområdet.  

19. Elevrådet 
v/Leikanger skule  
(Andrine 
Leikanger og Maja 
Vattøy)  
19.11.2013 

1.Gangfelt og veg frå Osen til skulen. 
2.Gangfelt i Leikongbakken + gatelys. 
3.Lys og gangfelt frå butikken på vegen nedom 
kyrkjegarden. 
4.Gatelys på Rinden. 
5.Veg oppom Åsen. 

Pkt 1: Ein viser til kommentarar til innspel nr 8.  
Pkt 2: Dette tiltaket ligg inne på investeringsprogrammet til Møre og 
Romsdal fylkeskommune. Tiltaket må først planleggast og det må lagast ein 
reguleringsplan. Ein føreset at dette er eit prosjekt som blir gjennomført i 
regi av Statens Vegvesen som fagmynde for fylkesvegar.  
Pkt 3: Arbeidsgruppa vil ikkje prioritere dette tiltaket i denne planperioden.  
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6.Overgang med kyrkja eller ved Leikongkrysset 
 
Det viktigaste er å få trygg skuleveg i frå Osen til 
skulen. 

Pkt 4: Veglys ligg inne i handlingsprogrammet under «mindre tiltak». Innspel 
må sendast til Anleggs- og driftsavdelinga sine årlege prioriteringar for 
oppsetting av nye veglys.  
Pkt 5: Maritim og teknisk komite har bedt om eiga sak for utbetring av vegen 
her. Pågåande sak hjå Anleggs- og driftsavdelinga.  
Pkt 6:  Arbeidsgruppa vil spele dette over til Statens Vegvesen.  
 
 
 

20. Frank Otto 
Kvalsvik  
21.11.2013 

Kvalsvik viser til at som bebuar på Eggesbønes 
opplever han, naboar og andre som køyrer her; 
farlege situasjonar på vegen frå Kiwi og austover 
mot Eggesbønes. Her er det nokre hundre meter 
forbi helsesenteret og "Rema-tomta" der vegen er 
smal, utan fortau, med mange avkøyrsler og i lange 
periodar har vegstrekninga også vore utan lys. Her 
går det mykje folk langs vegen, på veg til/frå Marine 
Harvest, til helsesenter eller til butikk, nær sagt heile 
døgnet. Ofte er desse personane utan refleks. Det er 
tildels relativt stor trafikk i området med 
tungtransport, bussrute og stadig fleire innbyggarar i 
området. Kvalsvik viser til at dei som bur i området 
fryktar at det ein dag vert påkøyrsel på denne 
vegstrekninga, heldigvis har det gått bra så langt. 
Lat oss håpe det går bra til ein får på plass ein 
gangveg denne korte og skumle strekninga. 

Ein viser til kommentar til innspel nr 11.  

21. Samarbeidsutvalet 
ved Leikanger 
skule 
25.11.2013 

Samarbeidsutvalet viser til at det frå «Osen» og opp 
til skulen har elevane, foreldre og andre som køyrer 
der ei stor utfordring kvar dag. Vegen er smal, slik at 
når ungane går og syklar til skulen, har vi alle eit 
stort ansvar for at det skal gå bra. Der er ikkje plass 
til møtande trafikk og mjuke trafikantar vert pressa 
heilt ut av vegbana i møte med bilar. Det er stor 
trafikk i samband med skulestart/slutt- 
barnehagestart. Dette må settast på dagsorden slik 
at det vert laga gangveg og utbetra veg opp til 
skulen. Ungane fortener ein trygg skuleveg. 
 

Viser til kommentarar til innspel nr 8.   
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Samarbeidsutvalet viser til elevrådet ved Leikanger 
skule sitt innspel om kvar dei meiner er farleg 
skuleveg på Leikong. 
 
Det blir vist til at det på Leikanger skule har vore stor 
elevtalsauke og at dette stig for kvart år.Neste år 
starter 13 nye fyrsteklassingar og 7 elevar går ut. 
Det er pr i dag 72 elever og ca 14 tilsette 
ved skulen. Barnehagen har også utvida med fleire 
plasser og er 30 barn per i dag + tilsette. 
Frå kl 08.00-08.50 er det ganske mykje trafikk opp 
og ned frå skulen / barnehagen. Samarbeidsutvalet 
viser til at dei ikkje har nokon å miste, så vi håper at 
saka vil bli satt høgt på prioriteringsplanen for 
trafikktrygging 2013-2016! 

22. Rådet for 
menneske med 
nedsett 
funksjonsevne  
25.11.2013 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne peika 
i møtet i dag på at det er viktig at lys  og 
stigningsforhold vert teke omsyn til ved bygging av 
gang- og sykkelvegar. 

Innspelet frå rådet vert teke til vitande.  
 
I reguleringsplanar for nye gang- og sykkelvegar blir det teke inn føresegner 
om universell utforming og det blir lagt inn føresegner slik at det skal vere 
mogleg å føre opp veglys i tilknyting til desse prosjekta.  

23. Fylkesmannen i 
Møre og Romsdal 
25.11.2013 

 
Fylkesmannen er nøgd med at kommunen har lagt 
stor vekt på god trafikktryggleik for born og unge og 
trygg skuleveg. Barn og unge har blitt aktivt involvert 
i prosessen og det er nytta barnetrakk til kartlegge 
både trygge område og risikoområde i nærmiljøet. 
 
Gode lystilhøve vil gjere tilhøva på gangvegar betre 
å ferdast på. Utskifting av eldre og dårlege gatelys 
bør inngå som ein av dei kortsiktige tiltaka med mål 
og ansvar. Det vil gi kommunen betre oversikt over 
dagens situasjon og behov på eksisterande 
gangvegar. 
 
Etter vedtak av planen bør det drøftast med dei 
ansvarlige etatar/avdelingar korleis handlingsplanen 
skal følgjast opp og gjennomførast. Ansvaret for 
iverksetting av dei ulike tiltaka bør i størst mogleg 
grad personifiserast.  

 
Ein tek denne delen av innspelet til vitande.  
 
 
 
 
 
Utskifting av eldre og dårleg gatelys inngår i handlingsprogrammet som 
«mindre tiltak». Det er føreset ei sak om årleg prioritering. Ansvaret for dette 
ligg til Anleggs- og driftsavdelinga.  
 
 
 
 
Når det gjeld vidare oppfølging har ein utvida tekstdelen for å gjere den meir 
tydeleg i høve ansvaret for gjennomføring av tiltaket i plan. Ein vonar at det 
blir sett av tilstrekkeleg med årlege midlar til gjennomføring av prioriterte 
tiltak.  
 



S i d e  | 10 

 

Det er viktig at prioriterte tiltak blir innarbeidd i 
kommunens investeringsbudsjett.  
I samband med dette bør det vere ei rapportering 
om status knytt til det årlege budsjettarbeidet. 
Fylkesmannen har elles ingen vesentlege 
merknader til prioriteringane som er gjort i 
planframlegget. 

Ein må likevel understreke at arbeidet med trafikktryggingstiltak er noko 
som skjer kontinuerleg, der noko kan løysast på kort sikt og der noko av 
arbeidet må løysast på lengre sikt. 

24. FAU Leikanger 
skule  
27.11.2013 

Viser til at det er prioritert gangvei langs 
hovudvegen frå eksisterande gangveg på Nykrem til 
gamlevegen rundt Djupvika. FAU stiller seg bak 
forslaget, då dette kan bli eit godt tilbod til mange. 
FAU viser til at det blir vektlagt at dette er skuleveg 
og at det derfor bør prioriterast over andre prosjekt. 
FAU minner om at slik Herøy kommune i dag har 
inndelt skuledistrikta sine, er ikkje denne strekninga 
skuleveg for nokon. Bebuarane på Nykrem høyrer til 
Leikanger Skule og bebuarane i Djupvika høyrer til 
Stokksund Skule. FAU meiner at den manglande 
biten med gangveg utgjer ikkje del av nokon 
skuleveg. 
 
Etter innspel frå foreldre og barn ved Leikanger 
skule, peikar FAU på følgjande punkt:  
Fjerne fotgjengarfeltet til FV 61 ved Leikanger kyrkje. 
FAU meiner dette har ei horribel plassering i forhold 
til Leikongbakken med den bratte stigninga denne 
vegen har. FAU prøver å lære barna våre at feltet 
aldri må reknast som et fotgjengarfelt, men heller 
som ein umerket overgang. FAU viser til at det 
vinterstid er umogleg for alle typer kjøretøy å stanse 
i tide ved dette overgangsfeltet, og at førarar av 
tyngre kjøretøy har dette problemet heile året.  
Det er eit ynskje at feltet blir fjerna snarast råd. 
 
FAU ynskjer nytt fotgjengarfelt over FV 61 og 
tilhøyrande gangveg. Ynskjer seg eit nytt 
fotgjengarfelt i god avstand til stigninga i 
Leikongbakken og ein tilhøyrande gangveg frå 
krysset FV 61 og FV 15 til den eksisterande 

Planlegging av ny gang- og sykkelveg for strekninga Nykrem – Djupvik er 
eit planleggingstiltak som allereie er inne i Formannskapet sine 
prioriteringar av plansaker for inneverande år. Planleggingsarbeidet starta 
opp i 2013, og ein arbeider no med fremjing av planforslag til offentleg 
ettersyn. Ein vurderer tiltaket som viktig i høve trafikktryggleik og ferdsel for 
mjuke trafikantar langs FV61, då ein ny gang- og sykkelveg her vil vere eit 
ledd i arbeidet med å binde saman dei to bygdene Leikong og Myrvåg, samt 
vere viktig for gjennomgangstrafikken for mjuketrafikantar langs 
fylkesvegen.   
 
 
 
 
  
Arbeidsgruppa vil spele dette over til Statens Vegvesen.   
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gangvegen ved butikken. 
 
FAU viser til at barn busett ved denne strekninga 
«Leikongbakken» har store utfordringar både knytt til 
skuleveg og på fritida. Det blir vist til at gamlevegen 
fungerer godt som gangveg, men at det er umerka, 
uoversiktleg og farleg overgang der riksvegen 
kryssar gamlevegen.  Frå gamlevegen og vidare 
oppover Leikongbakken har ikkje borna noko 
alternativ til trygg ferdsel. Her meiner FAU at dei må 
gå langs hovudvegen, noko dei meiner ikkje er eit 
alternativ for dei aller fleste, korkje for born eller 
vaksne. 
 
FAU peikar på manglande gangveg frå FV 15 til 
Leikanger Skule (Osen). Ber om at alternativ til 
ferdsel blir vurdert. Eit alternativ som gjentekne 
gonger blir foreslått er mulig gangvei direkte frå 
Raudvika og opp til skuleområdet. 
 
FAU ynskjer også reglane for skuleskyss revurdert:  
Strekninga «Leikongbakken» vert vurdert som så 
farleg, med bakgrunn i fartsgrense, smal 
veiskulder, veiens stigning og siktforhold, at dei 
ynskjer fri skuleskyss for alle barn til og med sjuande 
klassetrinn. Vidare ynskjer dei moglegheit for 
skuleskyss for barn utan definert rett. FAU viser til at 
skuleskyssen på Leikong ikkje er eit rutetilbod og er i 
utgangspunktet kun tilgjengeleg for born med 
definert rett. FAU hevdar at det er mange barn som 
har behov for skuleskyss, då Leikong er ei langstrakt 
bygd med lange avstander og smale og til dels 
dårlege vegar.  
 
Trass i manglande definisjon er det mange som 
opplever sin skuleveg som så utrygg at borna ikkje 
kan ferdast åleine. FAU ynskjer ei lemping på 
dagens føringar og vil ha fast skulerute frå indre og 
ytre del av bygda og ei betre betalingsordning enn i 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dette tiltaket blir teke inn i plan.  
 
 
 
 
 
Skulekontoret vil fremje ei eiga sak om reglement for skuleskyss i Herøy 
kommune. Dette gjer at punktet om skuleskyss går ut av 
kommunedelplanen for trafikktrygging.  
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dag. Dei fleste foreldre ynskjer at barna går til 
skulen, men det skal små værutfordringar til før 
skulevegen blir for utrygg for ferdsel. FAU hevdar at 
dette aukar trafikkbelastninga på ei allereie farleg 
strekning fram til skuleområdet. 

25. Gurskøy I.L 
26.11.2013 

Viser til ein flott lysløype på Leikong. Ynskjer ein 
trygg måte å ferdast dit på. Gangvegen frå 
Gamlevegen sluttar på toppen av Leikongbakken og 
ein må nytte hovudvegen med barnevogn fram til 
løypa. Mykje trafikk og 80 sone. Ynskjer gangveg frå 
gramlevegen og fram til lysløypa, eller få sett ned 
fartsgrensa fram til Sætrekroa. 

Ny gang- og sykkelveg langs Leikongbakken ligg inne på 
investeringsprogrammet til Møre og Romsdal fylkeskommune. Tiltaket må 
først ha ein godkjent reguleringsplan. Ein føreset at dette er eit prosjekt som 
blir gjennomført i regi av Statens Vegvesen.  

26. Henriette Remøy 
27.11.2013 

Ynskjer:  
Pkt 1: Gangfelt frå Igesund til Fosnavåg.  
Pkt 2: Betre lys ved gangfelt toppen av Skarabakken 
Pkt 3: Gangfelt i krysset ved Herøy kyrkje  

Pkt 1: Gang- og sykkelveg frå Igesund til Fosnavåg har vore vist i 
kommunen sitt planforslag for FV20. Grunna arbeidet med ny kryssing av 
Søre Vaulen og manglande avklaringar her, har dette planarbeidet blitt satt 
på vent. Ein ser det som naturleg at ei  
Pkt 2: Statens Vegvesen arbeider med eit eige prosjekt om utbetring av 
Skarabakken i Fosnavåg, og ein føreset at veglys er ein del av prosjektet.    
Pkt 3: Etter det ein kan sjå er det i dag etablert overgangsfelt i krysset 
mellom FV654 og Lisjebøvegen ved Herøy kyrkje. 

27. Foreldrerådsstyret 
i Myrsnipa 
barnehage 
25.10.2013 

Foreldrerådsstyret ynskjer desse innspela til planen: 
Viser til at det er behov for ein undergang under 
Fylkesveg 654 i krysset ved Myrsnipa barnehage/ 
Myrvåg omsorgssenter og til vegen mot 
Djupvikvatnet. I tillegg til er det behov for at det blir 
rydda skog slik at krysset blir meir oversiktleg. Det er 
vidare naudsynt med lys i vegkrysset for å markere 
at her er det avkøyrsle, samt forbikøyringsfelt.  
Foreldrerådsstyret ynskjer redusert fart i dette 
området. 

Forbikøyringsfelt langs fylkesveg 654 ved avkøyrsla til Myrvåg alders- og 
sjukeheim vert teke inn i handlingsprogrammet. Ein ser på dette som eit 
viktig trafikktryggingstiltak på ei svært trafikkbelasta strekning i kommunen. 
 
Rydding i siktsone kan gjennomførast, då tiltaket kjem inn under driftstiltak 
som allereie ligg inne i handlingsprogrammet.  

28. Komite for 
oppvekst 
28.11.2013 

Komiten kjem med innspel til områda rundt skulane, 
og forslag til løysing for nokre av desse:  
 
Nerlandsøy skule: 
Komiten meiner det er kaos i avvikling av trafikken 
om morgonen når foreldre køyrer borna til skule. 
Trafikken går tett inntil skulen på oppsida. 
Forslag til løysing:  
Fortau frå bedehuset til skulen. 

 
 
 
 
Arbeidsgruppa vil ikkje prioritere dette tiltaket i denne planperioden 
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Borga, Ytre Herøy Ungdomskule og Blåhaugen: 
Det er kaos om morgonen, eit kvarter før skulane 
starter. Foreldre, bussar og personale til alle 3 
skulane køyrer inn i dette området. I tillegg 2 
barnehagar med personale og foreldre som også er 
ein del av trafikkbilete om morgonen. 
Forslag til løysing: 
Vurdere om der er nok lys.  
Skulane må ta dette problemet opp i FAU og i 
elevråda ved alle 3 skulane. Endra køyremønster 
der ein nyttar rundkøyringane på begge sider 
(kulturhuset og skulane). Skilting. 
Stokksund skule: 
Området inne på skulen vert brukt til parkering.  
Inn og utkøyring inne på sjølve skuleområdet. 
Det vert stilt spørsmål om parkeringsplassen på 
utsida av skulen vert nytta slik den vart tiltenkt? 
Moltu skule: 
Det manglar skilting om skule (rundt svingen på 
Fosnavåg sida). Det manglar fotgjengarovergang frå 
fortau på mottsatt side til skulen. Busslomma blir 
brukt til parkering. Det bør vurderast fartsgrense og 
fartsdumpar 
Leikanger skule: 
Parkering til tilsette og foreldre når dei leverar 
borna? 
 
 
 
 

 
Viser til kommentar til innspel nr 15.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Det går føre seg eit planarbeid i regi av Statens Vegvesen Region Midt, 
som gjeld omlegging av Stokksundkrysset. Desse planane omfattar også 
trafikksituasjonen på utsida av skuleområdet i Stokksund, delvis mot kyrkja 
og mot FV654. Ein føreset at utfordringane blir løyst gjennom denne planen. 
 
 
Trafikktryggingstiltak er under utføring på fylkesvegen utanfor Moltu skule.  
Det er i dag oppført skilt i retning skulen frå Fosnavåg.  
 
 
 
Anleggs- og driftsavdelinga i Herøy kommune har allereie registrert eit eige 
anleggsprosjekt for Leikanger skule. Det er brukt nokre midlar til å etablere 
ny tilkomst og parkering i samband med ny kunstgrasebane ved skulen.  
Kommunen ynskjer å sjå heilskaplege på parkering, tilkomstsforhold og 
snutilhøve for buss ved Leikanger skule. Opplysningar frå Anleggs- og 
driftsavdelinga er at dette prosjektet ikkje formelt er starta opp og at dette 
har sin bakgrunn i manglande kapasitet på avdelinga.   

29. Styret i Frøystad 
grendalag 
29.11.2013 

Overgang på Frøystadtoppen 
Grendalaget viser til at dei allereie har vore vitne til 
ei alvorleg sak som kunne tatt liv. Dei påpeikar at dei 
også nesten dagleg er vitne til råkøyring og 
forbikøyring på dette strekket, både på flata frå 
Frøystadskaret og nedover mot Frøystadkrysset og 
oppover mot overgang frå krysset. Grendalaget viser 
også til problem med at trafikantane vil gjere ei god 

 
På Frøystadtoppen er det i dag etablert eit tilrettelagt kryssingspunkt og 
ikkje ein fotgjengarovergang. Det er ein vesentleg skilnad mellom desse 
tiltaka, og noko av grunnen til at det er ikkje er etablert merking i vegbana 
og skilt for overgangsfelt.  
 
Tiltak om permanent sone for 60 km/t på Frøystadtoppen er ikkje aktuelt 
etter drøftingar med Statens Vegvesen.  
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gjerning og stoppe for overgangen, noko som dei 
hevdar skaper farlege situasjonar som nemnt 
ovanfor. Ein opplever også forbikøyringar frå begge 
vegar når barna er på veg over gangfeltet. 
 
Grendalaget viser til nytt byggefelt som vil gi auke i 
trafikken. Dei kan ikkje akseptere at det går lenge før 
undergangen på Frøystadtoppen vert realisert. 
Grendalaget viser til at det må gjerast noko inntil ei 
permanent løysing er på plass.  
 
Forslag til mellombelse tiltak: 

• Overgangen må skiltast om at dette er en 
overgang. (Folk må ikkje stoppe men vere 
varsomme) 

• Mellombelse trafikklys som vegutbyggarane 
brukar. Grendalaget hevdar at desse ikkje  
kostar myke å leige (ca.50.000-100.000 pr. 
år pr. overgang Euroskilt AS). Dei viser til 
andre gangfelt i kommune med 60 sone. 
Kvifor ikkje her?  Safewalk-system.   

• Ynskjer at vegen mellom Frøystadskaret og 
overgang og mellom overgang og 
Frøystadkrysset må ha sperrelinjer som 
vegmerking, for å unngå at biler køyrer 
forbi/aukar hastigheita i dette området. 

• Grendalaget ynskjer 60 sone frå 
Frøystadskaret flytta nærare skaret enn det 
er i dag.  

• Dei viser til at det er for kort mellom 60 sone 
og overgang til at bilister slakker ned i tide. 

 
Overgang i Koppen: 
Grendalaget viser til at overgangen i Koppen høyrer 
saman med krinsen mtp. leik, skule og barnehage. 
Når krinsen tek over felles leikeareal til våren på 
gamle Frøystad skule vil denne overgangen få ein 
vesentlig auke i passeringar, spesielt på kveldstid i 
tillegg til trafikken på dagtid. Her har vore fleire 

 
Tiltaka som er gjort på Frøystadtoppen er etablert som mellombels tiltaka i 
påvente at undergangen i området skal bli realisert.  
 
Når det gjeld blinkande lys ved kryssingspunkt har ein valt å ta ut dette frå 
handlingsprogrammet, då ein ikkje får løyve til å etablere dette på 
Fylkesvegar av Statens Vegvesen. Det er i dag allereie etablert forsterka lys 
ved kryssingspunktet på Frøystadtoppen. Skilt om gåande er tilstades.  
 
Dobbel sperrelinje er eit aktuelt tiltak som ein vil ta inn i 
trafikktryggingsplanen.   
 
Når det gjeld problem med brot på trafikkreglane i høve vikeplikt i 
Frøystadkrysset, så er dette ei sak for polititet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tiltaket har blitt drøfta med Statens Vegvesen og det er ikkje aktuelt med 
oppmerka fotgjengarfelt eller skilting i sone med 80 km/t. Ein viser her til at 
kommunen har under planlegging ein undergang for mjuke trafikantar i dette 
området. Realisering av denne er avhengig av godkjent plan, samt politisk 
prioritet og midlar til gjennomføring frå fylkesnivå.  
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bilulukker i området opp i gjennom åra, 
spesielt mtp. krysset som går ned til Frøystadvågen. 
Grendalaget ser at ekstra midlertidige tiltak 
må til, fram til undergangen er realisert. Det blir vist 
til at 60 km/t sonen i Røyra har blitt ein realitet. 
Grendalaget stiller spørsmål ved kvifor ikkje 60 sona 
blei vidareført fram til etter overgangen?  
Det er vanskeleg nok å holde 80km/t i svingen,  så 
grendalaget meinar det har liten betydning og gir ein 
mye betre sikkerhet for dei små i å passere ved 
60km/t. Overgangen kommer også til syne rett 
etter ein brå sving som gjer det fornuftig å setje ned 
fartsgrensa.  
 
Forslag til mellombelse tiltak:  

• Overgangen må merkast betre med skilt 
som viser at dette er ein overgang. (Bilister 
må ikkje stoppe, men vere forsiktige) 

• Etablere midlertidige trafikklys som 
veiutbyggarar bruker. Desse koster ikkje 
mye å leige (ca.50.000-100.000 pr. år pr. 
overgang Euroskilt AS) Safewalk (Søk på U-
tube for film) eller liknande. Det er enklere å 
montere. Dette er under testing i Trondheim. 
60Km/t både før og etter overgang. 

 
Overgang i Røyra til busslomme. 
Grendalaget viser til at her treng ein meir veglys.  
Her er ingen overgang i vegen, men barn må krysse 
vegen for å kome seg på bussen som går ut av 
kommunen. I mørket er det ei utfordring då her 
er lite lys i området og 60 km/t sonen ser ut til å 
komme brått på bilister som kommer fra 
brua pga. liten avstand mellom 60 km/t sone og 
busslomma. Her har vore alvorlege 
bilulukker og ein påkøyrsle som førte til døden. 
Det er 60 km/t sone med overgangsfelt på 
Eggesbønes ved Mix kiosken, så grendalaget stiller 
seg undrande til kvifor det ikkje skal vere mogleg å 

 
Kommunen vil spele inn til Statens Vegvesen at ein ynskjer utviding av 60-
sona gjennom Koppen og forbi kryssingspunktet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tiltaket har blitt drøfta med Statens Vegvesen og det er ikkje aktuelt med 
nytt oppmerka fotgjengarfelt eller skilting her pga fartsnivået.  
Aktuelle trafikktryggingstiltak i Røyra kan vere betre belysning. Veglys ligg 
allereie som tiltak i handlingsprogrammet.  
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få til i Frøystad Krins for å skåne mest mogleg vår 
framtid, fram til at underganger er realisert?  
Ofte køyrer biler forbi kvarandre også på dette 
strekket, spesielt for å rekke jobb. Då hjelp 
sperreliner, men lys kan vere med på å avverge 
farlege situasjonar. 
 
Gangveg mellom Frøystad og Torvik  
Grendalaget hevdar at det er ca. 50 år sidan ny 
gangveg til Torvik blei teke opp. Det blir stilt 
spørsmål om det nokon som har vurdert den 
aukande trafikken her ved oppstart av Torvik Resort 
og ved vidare drift av denne ? Grendalaget er redd 
for at trafikken her skal krevje liv. Dei ber om at 
Herøy Kommune ser gangvegen i samanheng 
med oppstart av Torvik Resort eller tidligere for å få 
ein mjuk overgang mellom industri gjennom døgnet 
og bebuarane. 
 
Frå grendalaget blir det vist til at kloakken på 
Frøystad ikkje er etter dagens krav. Enkelte 
husstandar har ikkje oppsamlingstank 
og vi har grøne enger rundt omkring året rundt, på 
grunn av utslepp. Det blir hevda at barn sin leik i 
desse områda kan gi alvorlege sjukdomar.  
Linjer og stolper er maksimalt utnyttet ifølge Tussa. 
Grendalaget meinar at dette går utover tryggleikne, 
då linjene heng lågt og er sårbare. Desse må 
leggast i grøft. Den nye gangveien må sjåast i 
samanheng med dette. 
 
 
Frøystadkrysset: 
Grendalaget viser til at det i dag er blanding av dei 
som forstår krysset og ikkje. Det har tidligere vore 
alvorlege ulukker i dette krysset med både bilar og 
fotgjengarar og vi mener at det er berre flaks som 
gjer at ein ikkje har fleire ulukker på dette strekket. 
 

 
 
 
 
 
 
 
Dette er eit tiltak som er under planlegging i regi av Herøy kommune. 
Planen er at ny gangveg også skal medføre ei opprydding i kloakkforholda i 
området langs vegen og samstundes legge kablar / «luftspenn» i bakken.  
Realisering av denne er avhengig av godkjent plan, samt politisk prioritet og 
midlar til gjennomføring frå fylkesnivå.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vis til punkt med kommentar til innspel frå Anita Hjelmeset. .Denne delen av 
tiltaket blir teke inn i handlingsdelen.   
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Forslag til tiltak:  
Full stopp i krysset for dei som kjem frå Røyra, kan 
vere med på å dempe den farlige 
situasjonen der bilar køyrer ut i krysset når dei ser 
første bil blinke mot Røyra, men ser ikkje 
at bil nr. 2 skal til Torvik. Det er mange som ikkje 
stoppar, men berre køyrer. Det må også 
innførast forbikjøring forbudt frå krysset og opp mot 
overgangen på Frøystadtoppen. 

30. FAU Einedalen 
Skule  
29.11.2013 

Peikar på gang- og sykkelveg på strekninga Leine- 
Remøyholm i tabell 7 under fysiske strakstiltak langs 
kommune- og fylkesvegar. 
FAU ser at det er sterkt behov for utbygging og 
sikring mange stader i kommunen, men håper at 
denne strekninga som har vore i planen i mange år, 
snart kan verte utbetra. Det er uhaldbart at ein i 
2013 har så dårleg vegstandard på ei så belasta 
strekning. Dette er ei svært trafikkert og farleg 
strekning for mjuke trafikantar. Gang og sykkelveg 
på denne strekninga vil ha positiv innverknad på 
helse og miljø. 
 

Viser til kommentar til innspel nr 4. 

31. Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
03.12.2013  
 

Samferdselsavdelinga vil først gi ros til kommunen 
for at arbeidet med trafikktryggingsplan er prioritert 
og at born er involvert i arbeidet med til dømes 
barnetrakk.  
 
Lokal bussoperatør bør også få mogelegheit til 
medverknad. 
 
Skuleskyssreglementet inneheld eit par feil som bør 
rettast. I den øvste ruta står det at Fylkeskommunen 
har ansvaret for skoleskyss for barn under 
skulepliktig alder, siste punktet. Dette stemmer ikkje, 
dette er eit kommunalt ansvar.  
 
Under punkt 3 side 2, omtalar dykk skyssrett ved 
delt bustad. Punktet er skrive på ein slik måte at ein 
både 

Det er gjennomført redaksjonelle endringar i plan etter dette innspelet.  
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forvirrar og feilinformerer. Her bør kommunen rette 
opp teksten, evt. fjerne punktet heilt. 
 
Ved delt bustad kan dykk til dømes vise til punkt 1.5 
i skyssreglementet for grunnskolar i Møre og 
Romsdal. 
 
Når det gjeld regionale planer og strategiar saknar 
me referanse til fylkeskommunens fylkesplan og 
tilhøyrande handlingsplan- og program for 
samferdsel, samt 
trafikktryggingsstrategien. Desse dokumenta ligg på 
våre nettsider. RTP er ikkje nytta i Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
 
Under til dømes trafikkmønster er fylkesveg 61 
omtalt som riksveg, dette bør rettast fleire stadar i 
dokumentet. Det er i dag ingen riksvegar i 
kommunen. 
 
For fylkesvegnettet har fylkeskommunen ulike 
ordningar for tiltak, her under også 
trafikktryggingstiltak. For det «nye» fylkesvegnettet 
er det fullt ut eit fylkeskommunalt ansvar, når tiltak er 
kome inn på investeringsprogrammet kan 
kommunen søkje om å forskotere. 
 
Når det gjeld dei «gamle» fylkesvegane har me to 
ordningar for deling av kostnadane med kommunen: 
 
1. Mindre tiltak som gjeld forsterking og utbetring av 
fylkesveg (dvs, tiltak på vegområdet). Dette er 
investeringsmidlar, og det er i økonomiplanen for 
2013-2016 sett av i underkant av 3 millionar i 2014 
og 2015, i tillegg til om lag 4 mill, kr i 2013. Ordninga 
rettar seg mot kommunane. Statens vegvesen 
handterer søknadsprosessen. Vedtaksmynde er 
Samferdselsutvalet. 
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2.Tiltak som gjeld trafikktryggingstiltak både på 
fylkesvegar og kommunale vegar (stort sett har dette 
vore bygging av gang- og sykkelveg langs («gamal») 
fylkesveg og ulike trafikksikringstiltak på 
kommuneveg). Dette er driftsmidlar, og det er i 
økonomiplanen for 2013-2016 satt av 10 millionar i 
2013, 2014 og 2015. Ordninga rettar seg mot 
kommunane. Statens vegvesen handterer 
søknadsprosessen. Vedtaksmynde er FTU for 
mindre tiltak og Samferdselsutvalet for større tiltak. 
 
Støtte til trafikktryggingstiltak er slik ei 
fylkeskommunal ordning, og ikkje ei statleg ordning 
som ein får inntrykk av gjennom at den er sett under 
kapitlet NTP og omtalt som statlege midlar andre 
stadar i dokumentet. 
 
I tillegg har fylkeskommunen ei ordning for TS-tiltak i 
regi av frivillige lag, organisasjonar, FAU, skular osb. 
Dette er ei ordning som retter seg mot mindre tiltak, 
øvre grense for tilskot er 30 000 kroner. Dette er 
driftsmidlar, det er tidlegare år satt av 100 000 
kroner. 
 
Søknadane vert handtert av fylkesadministrasjonen 
og vedtaksmynde er FTU. Fylkeskommunen delar 
også ut refleksar og refleksvestar til skular, 
barnehagar og liknande på førespurnad. 
 

32. Miriam Lande 
Kvalsvik  
29.11.2013 
 

Viser til krysset med Coop Mega / parkering ved 
Kiwi, og hevdar det der oppstår svært ofte farlege 
situasjonar. Det er ofte vanskeleg å komme seg ut 
av krysset når ein skal ut på fylkesveg, så folk tek 
sjangsar. Lande viser til at det i norsk vegdatabank 
(NVBD) at FV654 har ein ÅDT på over 8000 på dette 
strekket. Det burde vel med andre ord helst ikkje 
vore eit X-kryss her.  Folk køyrer rett ut i vegen, 
heile strekket frå Coop og forbi Kiwi.  
 

Viser til kommentar til innspel nr 11 og 13.  
 
Opprydding av trafikkforholda på Myklebust ligg inne i handlingsprogrammet 
for fysiske strakstiltak langs kommune- og fylkesveg. Ein viser også til at det 
pågår planleggingsarbeid for dei trafikale utfordringane langs fylkesveg 654 
på Bergsøya.   
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Lande viser til at det i reguleringsplan er regulert for 
vekst, med kontor/forretning/offentleg og dette er 
supert, men det bør da absolutt vere eit kryss som er 
felles og gir ein betre flyt.  
 
Elles, kunne det gjerne vore eit fortau/gang- og 
sykkelveg på strekninga forbi kiwi og bort til 
grønhaugskiltet. Mange som går her, spesielt mange 
til og fram Marin Harvest, saml veg og dårleg med 
lys (og refleks).  
 
Refleks til alle! Del ut på butikken eller noko, å gjer 
folk obs på at refleks faktisk minskar risikoen for at 
ein kan bli påkøyrd med 85%, og det blir mao mykje 
kjekkare og tryggare å vere både mjuk trafikant og 
sjåfør.  
 

33. Sandvika Vel 
29.11.2013. 

Sandvika Vel ber instendig om at gangvegen frå 
Sandvika til Stokksund vert prioritert. Det er snakk 
om ca 1 km gangveg langs ein svært farleg 
hovudveg, og dei krev difor å bli høyrd og prioritert 
etter 42 år med søknader til kommunen.   

Herøy kommune arbeider med utarbeiding av reguleringsplan på denne 
strekninga. Planleggingsarbeidet må fullførast, i tillegg til grunnerverv og 
detaljprosjektering.  Realisering av gangvegen er avhengig av at den blir 
teke inn på den prioritert lista over tiltak i Møre og Romsdal fylkeskommune 
sitt investeringsprogram for fylkesvegar.  

34. Anett Valseth 
Kvalsvik  
29.11.2013 

Viser til at det i sentrum er svært viktig å få merka 
oppatt overgangsfelta, og ikkje minst få opp skilt 
angåande desse. Ho viser til at hennar eldste gut 
går i 2.klasse og må difor gå frå Huldal til 
Vågsplassen for å ta buss til skulen.  
 
Overgangsfelt ved Huldalskrysset bør dessutan 
flyttast nærare Vestlandsnytt, då bilane kjem i stor 
fart frå Kleivasvingen. Då ville der bli mykje meir 
oversiktleg. 

Oppmerking av fortau ligg inne i handlingsprogrammet til ny 
trafikktryggingsplan.  
  
Innspelet blir tatt inn i plan under det som gjeld fortau i Fosnavåg sentrum.   
 
 
 
 

35. Statens Vegvesen 
Region Midt 
02.01.2014 
 

 

Statens vegvesen sett stor pris på at trafikktrygging 
blir sett på dagsorden i kommunen gjennom arbeid 
med trafikktryggingsplan. At evaluering av førre 
trafikktryggingsplan blir lagt til grunn ved utarbeiding 
av ny plan er bra, og viser at det blir gjort eit grundig 
arbeid med planen. 
 

Redaksjonelle endringar i plan etter dette innspelet.  
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Når det gjeld merknadar til kapittel 1, viser vi til 
tilbakemeldinga frå Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
 
Oppbygning av planen er oversiktlig og planen 
dekkjer dei områda som er nødvendig. Visjon og 
hovudmål famnar vidt og er aktuelle, og det er 
positivt at barn og mjuke trafikantar blir prioritert i 
satsingsområda i planen.  
 
Når det gjeld mål saknar STV likevel mål og delmål 
som er så konkrete og målbare at ein etter 
planperioden kan seie noko om i kva grad måla vart 
oppnådd.  
 
Mål og delmål bør til dømes innehalde talet på nye 
trygge kryssingspunkt for fotgjengarar, kilometer 
med gangveg eller veglys, prosentvis auke i 
refleksbruk eller sykkelhjelm og talet på 
gjennomførte tiltak i barnehage, skule eller til ei 
bestemt trafikantgruppe. 
 
Til kapittel 12 har Statens Vegvesen følgjande 
merknadar: 
 
Det er det ikkje alle tiltaka i tabell 6 som er ferdig 
utfylte, og i enkelte ruter er det ufullstendige 
setningar.Vi saknar ein kostnadsoversikt på dei ulike 
tiltaka i Handlingsprogrammet.  
Det er ein føresetnad at kommunen set av pengar i 
økonomiplanen til å gjennomføre tiltak på kommunal 
veg. Då må kostnadane på tiltaket leggjast fram. 
 
Det er ein fordel at tiltak som kommunen søker om/ 
ynskjer midlar til frå Møre og Romsdal 
fylkeskommune er planlagt nok til at det kan leggjast 
fram eit kostnadsoverslag. 
 
Når det gjeld prosjekt om blinkande lys («SeeMee») 
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ved gangfelt, er det allereie gjort ein del 
prøveprosjekt på dette, mellom anna i Trondheim og 
Hordaland. Resultata viser at dette ikkje har noko 
særleg effekt og Vegdirektoratet vil ikkje godta fleire 
prøveprosjekt med blinkande lys i/ved gangfelt. 
 
 
Det er ei god framstilling av tiltaka i tabellane med 
skisse. Der ansvar står på fylkeskommunen og 
Statens vegvesen er det viktig at rette 
avdeling/eining i kommunen tek ansvar for å følgje 
det opp. Fylkeskommunen og Statens vegvesen vil 
ikkje handsame tiltaka som er lista opp i 
Handlingsprogrammet utan at det vert sendt ein 
konkret søknad. 
 
I tabell 9 åtferdsendrande tiltak, står Statens 
vegvesen, politi og Trygg Trafikk som ansvarlege for 
tiltaka. Desse aktørane vil ofte vere med å bidra, 
men det må vere ein innan kommunen som er 
ansvarleg for at tiltaka blir sett i gang og 
gjennomført. 
 
Det kjem heller ikkje fram i planen korleis den skal 
føljast opp, med gjennomføring av tiltak, økonomi og 
evaluering av måloppnåing. 

36. Nettbuss Volda 
06.01.2014 

Pkt 1:  
For mange år sidan vart den kommunale vegen til 
Mikkelhaugen med tilknyting til FV 654 omlagt. 
Dette resulterte bl.a. til at ei busslomme forsvant. 
Nettbuss Volda ber om å få busslomma på plass 
igjen. 
 
Pkt 2:  
Lisjebøvegen har på begge sider av Bergsøy 
skule/YHU fått laga etter som vi har forstått, ein 
snuplass for bilar og bussar. Frå tid til anna blir 
foreldra og andre oppmoda av skulepolitikarar og 
skuleledelsen, om å bruke desse snuplassane som i 

 
Ny busslomme på denne strekninga er gitt som innspel til Statens 
Vegvesen. Realisering er, slik ein har oppfatta det, avhengig av prioritering 
og at det blir sett av økonomiske midlar til gjennomføre tiltaket frå 
fylkeskommunen.  
 
Grunnen til vanskane er at mange nyttar desse plassane til lengre stans, 
venting og parkering.  
 
Trafikkforholda langs Lisjebøvegen er ikkje tilfredsstillande. Mange ulike 
tiltak har vore prøvde gjennom mange år. Blandinga med mange mjuke 
trafikkantar, personbilar og busstrafikk er ei stor utfordring. Dette er ikkje 
noko ein klarer å løyse på kort sikt.  
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desse tilfella blir kalla "av og påstigningpunkt".  
Nettbuss Volda viser til at dei blir hindra i å snu med 
buss på desse areala, fordi der står tildels heilt fullt 
med private bilar som skal sette av eller vente på 
elevar. Dette går igjen utover vår ruteavvikling. 
Nettbuss Volda stiller spørsmål om kva som er 
definisjonen på desse plassane. Er det snuplass, 
av/påstigningspunkt, rundkøyring, parkeringsplass 
eller noko anna ? Viser til at dersom det skal brukast 
til alt anna enn snuplass, for bl.a. bussane, kan dei 
ikkje bevege seg inn i skuleområdet, for dei er heilt 
avhengig av å snu. Påpeiker at dei skal, etter ordre 
frå skulekontoret, ikkje køyre gjennom skuleområdet 
med anna enn det som er avtale på. Nettbuss viser 
til at dersom dei ikkje er ønska inn i området, må det 
vere heilt greitt, då må dei forholde seg til busstoppa 
på Nygjerdet og ved Herøy kyrkje. Elevane må då 
gå til og frå desse punkta. 
 

Ein har imidlertid forventningar til at ny veg frå Myklebust til 
badeland/kulturhus og HVGS kan gi betre forhold når den etter planen står 
ferdig første halvår 2015. Då treng ikkje bussane lenger køyre Lisjebøvegen 
for å kome fram til desse områda. Vidare er ny skule under planlegging på 
nedsida av Lisjebøvegen som erstatning for Borga. Ein vil då ha mulegheit 
for å regulere trafikken på ein mykje betre måte også i området ved 
barnehagane, Blåhaugen skule og YHU.  
Plassane De refererer til i brevet Dykkar, er definerte som snuplassar. Det 
er ikkje meininga at desse skal nyttast av private til lengre stans, venting 
eller parkering. Kort stans for av- og påstiging må derimot kunne 
aksepterast. Det er ein slik avgrensa bruk ein har forsøkt å oppmode 
foreldre og andre føresette til ved behov for bringing og henting av elevar.  
Lisjebøvegen har som kjent status som offentleg veg. Den må i medhald av 
dette delast på av dei ulike trafikantane som måtte vere i behov av å ferdast 
her. For at trafikken i området skal kunne avviklast på ein sikker og god 
måte, er det nødvendig at den enkelte trafikkant utviser aktsemd då det her 
ferdast mange mjuke trafikkantar. I medhald av ovannemnde har ein liten 
tru på at meir skilting i området vil kunne medverke til å betre forholda. Skilt 
som evt. måtte vise forbod mot stans eller gjennomkøyring, vil i praksis vere 
vanskeleg å handheve. Inntil nye tilkomstmulegheiter ligg føre vil ein i 
hovudsak måtte leve med dagens situasjon. Ei oppmoding til foreldra om at 
borna må gå eller sykle til skulen er sendt frå arbeidsgruppa. Vi håper at 
dette kan føre til mindre trafikk rundt skuleområdet.  

 

Følgjande instansar har varsla at dei ikkje har innspel til planforslaget som var sendt på høyring:  

• Noregs vassdrags- og energidirektorat (NVE) –   brev av 10.10.2013. 

• Kystverket Midt-Norge –     brev av 23.10.2013.  

• Søre Sunnmøre landbrukskontor -   brev av 27.11.2013 

Ref.  

Aleksander Zahl Tarberg,  

Planleggar  

 

November 2014 
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 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
KOMMUNEREFORM - LOKAL FRAMDRIFTSPLAN     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommunestyre vedtak å fylgje løp 2 i kommunereforma.  
 
Herøy kommunestyre vedtek fylgjande prosjektorganisering: 

 Styringsgruppe: Kommunestyret 

 Prosjektgruppe: Formannskapet 

 Referansegruppe: Eit utval representantar frå ulike bransjar i næringslivet 
(verdiskaparar). 

 Prosjektsekretær: Rådmann 

 Deltakarar: 
o Ungdomsråd, Elevråd i ungdomsskulane, Innbyggarar gjennom 

folkemøter og innbyggarundersøkingar, Politiske råd og utval, 
Kommunalt hovudtillitsvalte, Rådmannens leiargruppe.  

 
Herøy kommunestyre vedtek lokal framdriftsplan, jfr. vedlegg.  
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Særutskrift: 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
Kommunane på Søre Sunnmøre 
Rådmannens leiargruppe 
Hovudtillitsvalte, her 
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Vedlegg: 
Forventningsbrev – Kommunereformen i Møre og Romsdal, brev frå Fylkesmannen i 
Møre og Romsdal, datert 15. oktober 2014.  
 
 
 
Saksopplysningar: 
Fylkesmannen sendte ut eit «forventningsbrev – Kommunereformen i Møre og 
Romsdal» til kommunane i Møre og Romsdal den 15. oktober 2014, og på dette 
grunnlag blir sak om «Kommunereform – lokal framdriftsplan» lagt fram for Herøy 
kommunestyre. Ved godkjenning av lokal framdriftsplan vil Fylkesmannen i Møre og 
Romsdal utbetale Herøy kommune eit prosesstøttevederlag på 200.000,-.  
 
Frå Stortingsvedtaket om kommunereforma 18. juni 2014 er det to punkt som bli 
løfta fram i forventningsbrevet: 
 

1. Alle kommune har ei utgreiingsplikt. 
a. Alle norske kommunar skal gjennom ein prosess og diskutere og 

vurdere alternative samanslåingar.  
2. Det er eit mål å sikre gode og lokalt forankra prosessar.  

 
Forslag til lokal framdriftsplan tek høgde for at begge punkt er sikra.  
 
Nasjonal framdriftsplan 
Departementet legg opp til to ulike løp for kommunane. Dei kommunane som alt har 
starta prosessen og gjer kommunestyrevedtak hausten 2015, vil departementet 
legge til rette for at samanslåingane kan vedtakast på nasjonal nivå seinast i løpet 
av våren 2016.  
 
Løp 2 gjeld for dei kommunane der kommunestyrevedtak om samanslåing blir gjort 
våren 2016. Dette gjeld for Herøy kommune. Ny kommunestruktur for desse 
kommunane gjeld frå seinast 1. januar 2020.  
 
Lokal framdriftsplan 
Føringane frå Fylkesmannen i Møre og Romsdal er at lokal framdriftsplan skal fylgje 
tre faser. Desse er (1) Oppstartsfase (2015), (2) Utgreiingsfase (2015), og (3) 
Beslutningsfase (2016), jfr. vedlegg. Fylkesmannen legg føringar for at alle 
kommunestyre i Møre og Romsdal skal i løpet av hausten 2014 ha diskutert og gjort 
vedtak om korleis dei vil gjennomføre prosessen i eigen kommune. Det er 
understreka at det er viktig med god dialog med innbyggarane, organisasjonar, 
næringsliv, medarbeidarar og tillitsvalte. Spesielt viktig er det å trekke med og 
involvere ungdommen.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Hovudfokuset i vurderinga av ulike alternativ til ny kommunestruktur må vere kva 
som er til det beste for innbyggarane i Herøy kommune. Slik konsekvensvurdering 
må analysere sterke og svake sider, moglegheiter og trugslar ved ulike alternativ. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Usikker. 
Konsekvensar for beredskap: 
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Usikker. 
 
Konsekvensar for drift: 
Usikker. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Usikker. 
 
 
Fosnavåg, 19.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik  
Rådmann  
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Forventningsbrev - Kommunereformen i Møre og Romsdal

Vi viser til brev fra Kommunal- og modemiseringsministeren til alle ordførerne fra august i
år, der kommunene inviteres til å delta i reformprosessen. Fylkesmannen har fått i oppgave å
igangsette, følge opp og legge rammer for de fylkesvise prosessene.

Vi viser også til felles oppstarts samling for kommunereformen, som ble arrangert i Molde
onsdag 17.september 2014.

Fra Stortingsvedtaket om kommunereformen18.06.14 hentes følgende to punkter ut:

Alle kommuner har en utredningsplikt

Det betyr i praksis at alle kommuner må gå igjennom en prosess i egen kommune og
diskutere og vurdere alternative sammenslåinger.

Det er et mål å sørge for gode og lokalt forankrede prosesser.

Derfor blir første fase i Møre og Romsdal å vurdere hvordan den enkelte kommune skal
legge opp prosessen for at den skal få god lokal forankring.

Nasjonal framdriftsplan: 


Departementet legger opp til to ulike løp for kommunene. For kommuner som har startet
prosessene tidlig og gjør kommunestyrevedtak innen høsten 2015, vil departementet legge til
rette for at sammenslåing skal kunne vedtas på nasj onalt nivå senest i løpet av våren 2016
gjennom en kongelig resolusjon. De nye kommunene er da gjeldene fra 01.01.2018. Et
nasjonalt vedtak forutsetter at de kommunale vedtakene er likelydende i de aktuelle
kommunene. Dernest må departementet vurdere om den foreslåtte sammenslutningen er i
tråd med hovedmålene for reformen.

Kommunale vedtak som ikke er i tråd med målene i reformen, eller hvis det er vedtak om
sammenslåing som medfører at mer enn en kommune må flyttes til et nytt fylke, kan ikke
avgjøres ved kongelig resolusjon. Disse vedtakene må da vente til departementet fremmer en
proposisjon om en helhetlig kommunestruktur våren 2017.

Postadresse: Telefon: Telefax: E-post: Web:
Fylkeshuset 71 25 84 43 71 25 85 10 postmottak@fmmr.no www.fylkesmannen.no
6404 Molde
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For de aller fleste kommunene er det løp 2 som er mest aktuelt, dvs at kommunestyrene
fatter vedtak om hvem man ønsker å slå seg sammen med i løpet av våren 2016. De nye
kommunene blir da gjeldende fra 01.01.2020.

Lokal framdriftsplan i Møre og Romsdal: (se vedlegg)

Fase 1: Oppstartsfase (Høsten 2014)
I løpet av høsten skal alle kommunestyrer i Møre og Romsdal ha diskutert og gjort vedtak
om hvordande vil kjøre prosessen i sin kommune. Viktige stikkord her er å etablere god
dialog med innbyggerne, organisasjoner, næringsliv, medarbeidere og tillitsvalgte. Spesielt
viktig er det å trekke med og involvere ungdommen.

I forarbeidet vil det være en fordel at man har samkjørt med aktuelle nabokommuner for
sammenslåing, slik at man kan ha noen felles milepæler i kommunenes prosessplaner.
Vedtaket sendes fylkesmaimen innen 31.12.2014, og Fylkesmannen bevilger kr 200 000 til
hver kommune i prosess-støtte på bakgrunn av vedtaket. Byene får kr 500 000.
(Skjønnsmidler).

Alle kommuner oppnevner en egen kontaktperson.

Fase 2: Utredningsfase (2015)
Dersom noen kommuner i Møre og Romsdal vil være med på det raskeste løpet som
Stortinget har gitt mulighet til, så kreves det at det fattes likelydende vedtak i de aktuelle
kommunestyrene i løpet av 2015.

Departementet har laget et verktøy hvor man på en enkel måte kan få fram viktige
faktaopplysninger som man kan diskutere og vurdere ut i fra. Denne anbefales å bruke;
www.nykommune.no.Faktaopplysningene som fremkommer her er hentet ut fra de
kriteriene som Telemarksforskning pleide å legge til grunn i sine tidligere utredninger om
kommunesammenslåing.

Når det gjelder grensevurderinger mellom kommuner og fylkeskommuner, må dette vurderes
samtidig.

For å sikre at alle kommunene kommer godt i gang, og vil kunne levere innen fristen i 2016,
vil vi be om en kort statusrapport fra den enkelte kommune innen 01.07.2015.

Det er også viktig å legge godt til rette for opplæring av nye folkevalgte med spesiell fokus
på kommunereformen.

Fase 3: Beslutningsfase (Våren 2016)
Sitat fra departementets oppdragsbrev til fylkesmannen:
«Alle kommuner skal fatte kommunestyrevedtak innen sommeren 2016, og disse skal meldes
inn via Fylkesmannen. I tillegg skal Fylkesmannen på selvstendig grunnlag gjøre en
vurdering av om de samlede kommunestyrevedtakene der det legges vekt på helheten i
regionen ogftlket. I Fylkesmannens tilbakemelding til departementet bes det om at det blir
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gjort en vurdering om vedtakene er i tråd med hovedpunktene i reformen, jfi-. kap 4 i
kommuneproposisjonen for 2015.»  Sitat slutt

Fylkesmannen har derfor laget et forslag til mal som kan brukes når saken om prosess i den
enkelte kommune legges fram for kommunestyret i løpet av høsten.

I Inndelingslova er det et krav at innbyggerne skal høres. Dette bør skje når sammen-
slåingsalternativene er klare. Det kan gjøres gjennom spørreundersøkelser, som KMD vil
legge tilgjengelig på sine nettsider, eller gjennom folkeavstemminger. Folkeavsternminger i
Norge er av rådgivende karakter. Vedtaket gjøres i kommunestyrene. Det gis kr 100 000 i
støtte til alle kommuner som har tatt med innbyggerne på høring. (Meldes inn via
Fylkesmannen for utbetaling.)

En forutsetning for gode prosesser er godt samarbeid mellom kommuner, regionråd,
fylkesmann og KS. Det vil Fylkesmannen jobbe aktivt for å bidra positivt inn i.

Fylkesmannen vil for øvrig kunne bidra med: 

Juridiske avklaringer knyttet til reforma
Råd og veiledning underveis i prosessen
Som innledere i lokale møter og arrangement;
Samtalepartner for øverste administrative og politiske ledelse
Bindeledd til Kommunal- og modemiseringsdepartementet
Prosjektskjønn til kommunenes og regionrådenes arbeid med reformen

Kommunene står foran store utfordringer i tida som kommer, både knyttet til
befolkningsutvikling og behovet for å få tak i arbeidskraft til å løse de viktige
velferdsoppgavene de har ansvaret for. Diskusjonen om veien videre for å ta tak i disse
utfordringene, og møte innbyggemes krav og forventninger, er en av de viktigeste
utviklingsoppgavene lokalpolitikeme nå er bedt om å følge opp i egne kommuner.

Vedlagt følger 4 lysark som beskriver mer detalj ert prosessens 3 hovedfaser. Vedlagt følger
også en mal som kan brukes i forbindelse med sak fram til kommunestyrene for å sikre at
man kommer til å vurdere og svare ut det som er Stortingets målsettinger med reformen.

Vi ser fram til å samarbeide med dere om dette viktige arbeidet.

Med vennlig hilsen

Lodve Solholm Rigmor Brøste

Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur.
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Kontaktpersoner hos Fylkesmannen: «Team kommunereform» - eksp: 71 25 84 43

Lodve Solholm, fylkesmann
Rigmor Brøste, ass. fylkesmann og prosjektansvarlig
Vigdis Rotlid Vestad, prosjektleder
Helge Mogstad, direktør Justis og beredskap
Martin G. Mortensen, fagkoordinator kommuneøkonomi
Sissel Hol, rådgiver kommuneøkonomi

Epost adresser: fornavn.etternavn@fylkesmannen.no

Aktuelle nettsider:

www.nykommune.no
www.kommunereformen.no  
www.fylkesmannen.no/More-og-Romsdal
www.ks.no/More-og-Romsdal 

www.kdu.no (Distriktsentrene) 


tlf 415 15524
tlf 926 59401
tlf 991 58549
tif 926 42280
tlf 995 73286
tlf 949 85544

Vedlegg:
Lysark med de tre hovedfasene.
Forslag til mal.

Kopi:





Romsdal Regionråd Torget 4 6413 MOLDE
KS Midt-Norge Fylkeshuset 6404 MOLDE
Møre og Romsdal Fylkeshuset 6404 MOLDE
Fylkeskommune





Distriktssenteret Ogndalsvegen 2 7713 STEINKJER
Sunnmøre Regionråd Postboks 1521 6025 ÅLESUND
ORKidê c/o Nordmøre Postboks 161, Kongens Plass 6501 KRISTIANSUND N
Næringsråd







nr.
Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Lokal framdriftsplan i Møre og Romsdal

2014 2015 2016

Fase 1

Oppstarts-




fase

Trygg framtid for folk og natur

Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Fase 1 -Oppstartsfase
Alle kommuner i MR skal i løpet av høsten legge
fram en sak for sitt kommunestyre hvor politikerne
tar stilling til  hvordan   og  hvilke tiltak   man skal
gjennomføre for å få til en god prosess i egen
kommune? (Forslag til mal utarb. av FM)

Eks hvor ofte skal dette være tema i K-styret ?
Hvilke grupper bør trekkes inn ?
Ungdom, frivillige, næringslivet ?
Hvordan høre innbyggerne?

Egen «Tenketank» i hver kommune ?

Frist  er  satt til 31.121014 for å sende vedtaket inn til
Fylkesmannen. Vedtak gir kr 200 000 I prosess støtte
2015. Byene får kr 500 000

Trygg framtid for folk og natur
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Fylkesmannen More og Romsdal

Fase 2 - Utredningsfase

Del 1: Våren 2015   (før valget)
Kartlegging av kommunens utfordringsbilde--
bærekraftighet på sikt

01.07.2015 — Underveisrapportering fra
kommunene

Del 2: Høsten 2015   (Etter valget)
Nytt K-styre konstitueres okt/nov.
Folkevalgtopplæring med ekstra fokus på
kommunereformen KS i samarbeid m/FM

Trygg framtid for folk og natur

Fyikesmannen i More og Romsdal

Fase 3 -Beslutningsfase
I løpet av 1. tertial 2016 skal alle kommunestyrer
behandle en sak om sammenslåing av kommuner.
Sammenslåingsvedtak krever likelydende vedtak
de aktuelle kommunene!

Frist for innsending av vedtaket til FM: 1.7.2016
, åt

Høsten 2016: Fylkesmannen oppsummerer
vedtakene fra 36 kommuner og sender over til
KMD innen 31.12.2016. Tenketanken brukes
fortsatt som referansegruppe!

Trygg framtid for folk og natur

re  rfr ,- mrity



Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Mal for sak om kommunereform og prosess til politisk behandling.

Fylkesmannen har laget et forslag til hva en politisk sak om kommunereformen bør inneholde. Det er

selvsagt fritt fram om kommunene ønsker å bruke denne eller ikke.

Utgangspunkt:

Målet for reformen er uttrykt slik:

Gode og likeverdige tjenester til innbyggerne
Helhetlig og samordnet samfunnsutvikling
Bærekraftige og økonomisk robuste kommuner
Styrke lokaldemokratiet og gi større kommuner flere oppgaver

Disse 4 målene skal alle kommunene gjøre sine vurderinger av i løpet av prosessen fram mot vedtak

våren 2016, og målene bør være med i alle saker som fremmes politisk om kommunereformen.

Ekspertutvalget kommer med sin sluttrapport til regjeringen 01.12.2014. Denne rapporten

inneholder en vurdering om kommunene skal få enda flere oppgaver, og i så fall hvilke type

oppgaver. Dette blir lagt fram i en Stortingsmelding våren 2015. Det er viktig å presisere at om

dagens oppgaveportefølje fortsetter, så er det mer enn god nok grunn til å jobbe med kommune-

sammenslåinger for å skape robuste kommuner. Om det kommer enda flere oppgaver, så må

kommunene bare bli enda mer robust og solid.

Forslag til nytt inntektssystem kommer i Kommuneproposisionen våren 2016. Det har allerede nå

kommet signaler om at inntektssystemet vil bli lagt om slik at dette er med å underbygge

regjeringens målsetting om færre, større og mer robuste kommuner.

Man kan derfor ikke tillegge dagens inntektssystem en avgjørende betydning inn i vurderingen av

hvilke kommuner som bør slå seg sammen.

Forslag til innhold:

Fylkesmannen oppfordrer hvert kommunestyre til å gjøre vedtak om hvordan prosessen skal

gjennomføres lokalt i egen kommune. Det skal gis tilbakemelding med kopi av vedtak til Fylkesmannen i

Møre og Romsdal innen 31.12.2014.

Ved behandling i kommunestyret bør saken gi avklaring på;

1



Mandatet for prosessen i egen kommune: 


Med brev fra Statsråd Sanner til alle ordførere datert 26.08.2014, og med forventningsbrevet fra

Fylkesmannen i Møre og Romsdal datert 15.10.2014 har kommunene fått en samlet oversikt over

det som er oppgaver og mandat i kommunereformen, nasjonalt og lokalt.

Spørsmål om grensejusteringer mellom kommuner og deling av kommuner er spørsmål som

forutsettes tatt opp i den samme prosessen som nå starter opp. Det kan også legges opp til

prosesser på tvers av dagens fylkesgrenser.

Det bør allerede nå i høst ( fase 1) gjøres en vurdering om hvilket «løp» kommunen vil legge opp sin

prosessplan etter. Stortinget har gitt mulighet for å få til en kommunesammenslåing allerede fra

01.01.2018 om man har et alternativ som er rimelig omforent. Betingelsen for å bli med på

«lyntoget» er at det fattes likelydende vedtak i de aktuelle kommunene i løpet av høsten 2015.

Organisering/involvering for å få gode og lokalt forankrede prosesser:  

Kommunestyret må ta stilling til hvordan prosessen skal organiseres i egen kommune:

Referansegruppe?

Prosjektgruppe?

ProsjektsekretærReder?

Det må gå fram hvem som skal delta i prosessen:

Politisk (posisjon og opposisjon). Behov for mer frikjøp?

Administrativt

Tillitsvalgte

Interessegrupper som f eks ungdomsråd, næringsforum, NHO/LO lokalt

Kommunestyret bør også mene noe om hvor ofte de vil ha kommunereform oppe som tema på sine

møter. Å vise lokal politisk lederskap vil blant annet bety at kommunestyret er tett på hele veien, og

deltar aktivt i prosessen.

InformasIonsstrategi — internt og eksternt:

Ta stilling hvordan dere kan nå ut til alle innbyggerne og ansatte gjennom en informasjonsstrategi.

Ta også stilling til hvor ansvaret for å informere skal ligge,- bruk av aviser, internett, facebook ol.

Faktagrunnlag/innhenting av fakta/utfordringsbilde:

Målet for reformen er uttrykt slik:

Gode og likeverdige tjenester til innbyggerne
Helhetlig og samordnet samfunnsutvikling
Bærekraftige og økonomisk robuste kommuner
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d. Styrke lokaldemokratiet og gi større kommuner flere oppgaver

Disse målene skal være med å løse utfordringene i 20-40 år framover. Kommunal- og

moderniseringsdepartementet har utviklet et verktøy med fakta om alle kommuner som er lett

tilgjengelig for alle på nett. www.nykommune.no 


Dette verktøyet inneholder kriterier og faktaopplysninger som blant annet Telemarksforskning har

brukt i sine tidligere rapporter om kommunesammenslåinger.

Dermed er det lagt godt til rette for at alle kommuner skal kunne hente fram fakta til sitt

utfordringsbilde på en enkel måte.

Folkemøter/temamøter/involvering: 


Kommunestyret må fra starten av i prosessen ta stilling til hvordan man involverer innbyggere,

organisasjoner og ansatte på en god måte. Det er opp til kommunen selv å avgjøre om de ønsker å

spørre etter innbyggernes råd ved folkeavstemning eller benytte en spørreundersøkelse. Men,

innbyggerne skal høres. Kommunal- og moderniseringsdepartementet holder på å utarbeide en slik

spørreundersøkelse som alle kommuner kan velge å bruke. Den blir lagt ut på hjemmesida til

departementet så snart den er klar.

Kommunenes egen aktivitets- og milepælsplan:

Det bør utarbeides og vedtas en lokal milepælsplan som viser de ulike aktivitetene den enkelte

kommune mener det er riktig og viktig å jobbe med for å kunne svare ut oppgaven med gode lokale

prosesser og gjøre kommunestyret i stand til å fatte et vedtak om kommunesammenslåing våren

2016. Aktivitetsplanen kan og bør justeres etter hvert som prosessen går framover.

Aktivitetsplanen med milepæler må være slik at hver enkelt kommune sommeren 2016 kan si at

man faktisk fikk til å kjøre en god lokal prosess i forbindelse med kommunereformal

Lykke til!
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HERØY KOMMUNE
RADMANNEN

1-sakgReo

NOV, 2fM
Herøy kommune k kode P

v/ordfører Aik kode

Postboks 274, j Doknr
Kassawn

6099 FOSNAVÅG

UY RØDE FJÆR 201'

Hovin, 9 november 2014

Søknad om gave til Lions Røde Fjær 2015:  Støtt Lions' forebyggende arbeid for barn og unge i Norge!

Lions Norge, Distrikt 104 B søker herved din kommune om et økonomisk bidrag på minimum kr. 2,- pr.
innbygger til innsamlingsaksjonen Lions Røde Fjær 2015 (LRF2015).

Lions Røde Fjær ble arrangert for første gang i 1966 og er Lions Norges største innsamlingsaksjon. I 2015 går
inntektene fra aksjonen til Stiftelsen Det er mitt valg som arbeider på ideelt grunnlag med det landsomfattende
barne- og ungdomsprosjektet MITT VALG. Prosjektet tilbys kostnadsfritt til landets kommuner og fylkeskommuner.

MITT VALG
MITT VALG er et undervisningsopplegg som bidrar til å skape et trygt og godt læringsmiljø for elever og som styrker
barnehageansattes og læreres kompetanse. Opplegget er holdningsskapende og forebyggende med hensyn til
problematferd som mobbing og rusmisbruk, og barn og unge hjelpes til å fungere godt på skolen, i fritiden og gjennom
livet.

Undervisningsopplegget setter fokus på å utvikle positive sosiale og emosjonelle ferdigheter hos barn og unge, og det
legges stor vekt på å kvalifisere og motivere pedagogisk personale i barnehage og skole gjennom en obligatorisk
metodisk skolering.

MITT VALG er skreddersydd for barnehagen, grunnskolen og videregående skole, men kan også benyttes av andre
som jobber med barn og unge som for eksempel fritidsklubber, idrettslag og trossamfunn. Programmet er utviklet av
norske pedagoger og tilpasset Kunnskapsløftet og gjeldende rammeplan for barnehagen, og det er anbefalt av
Utdanningsdirektoratet. MITT VALG er politisk og religiøst nøytralt.

Hittil har over 260 norske kommuner benyttet MITT VALG, over 40 000 norske barnehageansatte og lærere har gått
på MITT VALG-kurs, og over 600 000 barn og unge har deltatt i MITT VALG. Evaluering i Norge og internasjonal
forskning (www.casel.org) har dokumentert programmets positive effekt, og en forskergruppe ledet av professor
Thomas Nordahl har plassert MITT VALG i en kategori programmer med dokumentert effekt.

Lions Røde Fjær 2015
LRF2015 finner sted 2. — 8. februar 2015 og målet er å samle inn 30 millioner kroner. Aksjonen er en nasjonal
kampanje som gjennomføres på frivillig basis i regi av Lionsklubbene i Norge. Røde Fjær-aksjonen er først og fremst en
bøssebæreraksjon, og denne skal finne sted lørdag 7. og søndag 8. februar. I tillegg oppfordres Regjeringen,
næringslivet, kommuner og fylkeskommuner til å bidra med gaver.

Lions Norge oppfordrer samtlige norske kommuner og fylkeskommuner til å bidra til Lions Røde Fjær 2015, og vi håper
at også din kommune vil støtte Stiftelsen Det er mitt valgs viktige arbeid for barn og unge over hele Norge.

Hva går pengene til?
Midlene skal gi kommuner og fylkeskommuner over hele landet muligheten til å velge MITT VALG, barnehager og
skoler over hele landet muligheten til å ta i bruk MITT VALG og mange flere barn og unge muligheten til å delta i MITT
VALG.
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I tons ilubs Internattonal post posPttItonS.110 IttemmesKle hons.no



MITT VALG skal blant annet styrkes gjennom ansettelse av flere instruktører, oppgradering og videreutvikling av
kursmateriellet, tettere oppfølging av deltakerne og forskningsbasert evaluering. Over en femårsperiode vil stiftelsen
kunne skolere flere tusen ansatte i barnehager og på skoler, og flere titalls tusen barn og unge over hele landet vil
nyte godt av denne satsingen.

Gjennom tidlig, systematisk og langsiktig satsing på holdningsskapende og forebyggende arbeid vil Stiftelsen Det er
mitt valg kunne bidra til å bygge trygge og velfungerende barn og unge, samt sikre at færre voksne faller utenfor og
må repareres av samfunnet.

Mer om MITT VALG

Det er mitt valg er en ideell stiftelse som mottar tilskudd fra Lions Norges Tulipanfond og Helsedirektoratet. I tillegg
finansieres stiftelsens aktivitet av de lokale Lions-klubbene gjennom direkte støtte til hvert MITT VALG-kurs for
barnehageansatte og lærere.

MITT VALG er et læringsmiljøprogram som fokuser på å bygge selvtillit og gode relasjoner, samt på å lære barn og
unge å ta ansvar, se konsekvenser av egne handlinger og vise empati. Kommunikasjon, mestring og utvikling av evnen
til å ta gode valg står sentralt.

MITT VALG drives på ideelt grunnlag og gjennomføres på frivillig basis i norske lokalsamfunn. Prosjektet skaper lokalt
engasjement og tilfører samfunnet varige verdier gjennom forebyggende og holdningsskapende aktivitet for barn og
unge.

Se vedlagte brosjyre for mer informasjon eller besøk Det er mitt valgs nettside: www.determittvalg.no

Mer om Lions Røde Fjær
Lions Røde Fjær er en av Norges mest tradisjonsrike innsamlingsaksjoner. Aksjonen finner sted ca. hvert 5. år, og hittil
har Lions Norge fordelt nærmere 160 millioner kroner til gode formål gjennom Lions Røde Fjær. Eldre, synshemmede,
kreftpasienter og leddgiktrammede er blant mottakerne av disse midlene.

Lions Norge er medlem av Innsamlingskontrollen.

husk "Det er bedre å bygge barn enn å reparere voksne!"
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